

ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်  
အကြောင်းတစ်ခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်  
ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း  
နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်း  
ပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ  
ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော  
မဂ်ဗိုလ်အကျိုးကိုရနိုင်၏။ ထိုသို့ပြုနိုင်ခြင်းကို  
မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။  
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

### နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း (၁၃)ကြိမ်မြောက် ကြက်ခြေနီညီလာခံနှင့် အသင်းနှစ်(၈၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် အကြိမ်(၁၂၀)နှင့်အထက် သွေးလျှံခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းသား တစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄  
မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း (၁၃)ကြိမ်မြောက်  
ကြက်ခြေနီညီလာခံနှင့် အသင်းနှစ်(၈၀)ပြည့် အထိမ်း  
အမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင်  
နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း  
ဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2)၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီ  
အသင်းနာယက နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက်  
၍ မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြ  
သည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး  
ရဲအောင်၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေးနှင့် ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊  
ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ပြည်ထောင်စု  
စာရင်းစစ်ချုပ် ဦးမော်သန်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ  
ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်၊  
မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ  
ဒေါက်တာဒေါ်မြသူ၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ □

### နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး(ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ)အဖွဲ့၏ အကြံပြုဆွေးနွေးပိုင်းသို့ တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြား



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး  
နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး(ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ)အဖွဲ့၏ အကြံပြုဆွေးနွေးပိုင်းတွင်  
မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄  
မြန်မာနိုင်ငံတွင်အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ)  
အဖွဲ့၏ တတိယအကြိမ် အကြံပြုဆွေးနွေးပိုင်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သင်္ဂဟတီတပ်၌ ကျင်းပရာ  
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။  
အကြံပြုဆွေးနွေးပိုင်းသို့ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊  
အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊  
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွှတ်မြောက်ရေး  
အဖွဲ့ချုပ် ဦးဆောင်နာယက ဖြားတန်ခွန်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ○

<b>မြောက်</b> ယနေ့ ဖတ်စရာ	<b>e-Government စနစ် အောင်မြင်စွာ</b> <b>အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်</b> <b>နိုင်ရေး အရှိန်အဟုန်မြှင့်</b> <b>ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ</b> ပြည်သူ့လွှတ်တော် စာမျက်နှာ » ၈	<b>လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက် ဖြည့်ဆည်းပေး</b> <b>နိုင်ရန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ၁၁၆၅ မဂ္ဂါဝပ်</b> <b>ထွက်ရှိမည့် စီမံကိန်းခုနစ်ခု အကောင်အထည်ဖော်</b> <b>ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ</b> အမျိုးသားလွှတ်တော် စာမျက်နှာ » ၉	<b>နိုင်ငံရေးပါတီ ၂၀ ၏ ပူးတွဲသဘောထား</b> <b>ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အပေါ်</b> <b>ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က</b> <b>သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်</b> စာမျက်နှာ » ၉
---------------------------------	--	---	---

# BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

မြန်မာ့

သတိမူကြိုတင်ပြင်ဆင်ရမည့် ငလျင်

မုန်တိုင်းကျရောက်ခြင်း၊ မိုးခေါင်ခြင်း၊ မိုးများခြင်း၊ ရေကြီးရေလျှံခြင်း၊ မီးတောင်ပေါက်ကျခြင်းစသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို လူတိုင်း လူတိုင်း ယခုတိုင် မတွန်းလှန်နိုင်သေးပေ။ မတွန်းလှန်နိုင်သော်လည်း သဘာဝဘေးကျရောက်နိုင်သည့် အကြောင်းခြင်းရာများကို သိရှိထားရန်နှင့် သိရှိထားမှသာ အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်ရှောင်တိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့အနီးကို ဗဟိုပြု၍ ရစ်ချီတာ စကေး ၄ ဒသမ ၁ အဆင့်ရှိ အင်အားအသင့်အတင့်ရှိသော ငလျင်တစ်ခု နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် ည ၉ နာရီ ၅၄ မိနစ် ၃၁ စက္ကန့်အချိန်က လှုပ်ခတ်ခဲ့ သောအခါ ရန်ကုန်မြို့နေပြည်သူများ ငလျင်အန္တရာယ်မှ မည်သို့ကာကွယ် ရှောင်တိမ်းရမည့် အသိများနိုးထလာကြပြီဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာပေါ်တွင် မြေငလျင်အန္တရာယ်အကြီးမားဆုံး နိုင်ငံများစာရင်းတွင်ပါဝင်နေပြီး ပမာဏကြီးမားပြီး အဓိကကျသည့် မြေငလျင်ကြောကြီးငါးခုရှိသည့်အပြင် ပြတ်ရွေ့ကြောများစွာရှိနေသော ကြောင့် ငလျင်အန္တရာယ်ကို မပေါ့မဆာသတိပြုရမည် ဖြစ်သည်။ လတ်တလောတွင် ငလျင်နှင့်ပတ်သက်၍ ကြုံတွေ့ခံစားရမှု ဝေးနေသေး သဖြင့် မိမိတို့ အဆောက်အအုံခိုင်ခံ့သည်ဖြစ်စေ၊ မခိုင်ခံ့သည်ဖြစ်စေ ပေါ့ပေါ့ဆဆ နေထိုင်သည့်သဘောရှိနေသေးသည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်မြို့သည် ၁၉၈၈ ခုနှစ်လွန်ကာလမှစ၍ အထပ်မြင့်အဆောက် အအုံများ ပေါ်ပေါက်လာသည်။ သက်တမ်းအားဖြင့် ဆယ်စုနှစ် နှစ်ခု၊ သုံးခု မကရှိလာပြီဖြစ်သော အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံဟောင်းများ၏ ကြိုခိုင်မှု သည် ယခုရန်ကုန်ငလျင်လှုပ်ခတ်ပြီးနောက် မေးခွန်းထုတ်စရာ ဖြစ်လာသည်။ ငလျင်လှုပ်ခတ်ပြီးနောက် ရန်ကုန်မြို့ရှိအဆောက်အအုံအချို့ တိမ်းစောင်းမှုရှိသည်ဆိုရာ၌ ငလျင်လှုပ်သောကြောင့်ဖြစ်စေ၊ အဆောက် အအုံအောက်ခြေခိုင်ခံ့မှု မရှိသောကြောင့်ဖြစ်စေ တစ်ခုခုကြောင့်ဖြစ်နိုင်သည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ထိုထက် ငလျင်ပြင်းအားပမာဏများပါက အဆောက်အအုံဟောင်းများ၊ မခိုင်ခံ့သောအဆောက်အအုံများအတွက် အန္တရာယ်ရှိသည်မှာသေချာသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအောက်ပိုင်းဒေသ မြစ်ဝကျွန်းပေါ် နှင့် ရန်ကုန်ဒေသဝန်းကျင်သည် နန်းတင်မြေရပ်ဝန်းဒေသဖြစ်သည်။ မြေအောက်တွင် အမျိုးအမည်မသိသော ပြတ်ရွေ့များ များစွာရှိသည်။ နန်းမြေ မြေပျော့များအောက်မှ ငလျင်လှုပ်ခတ်သောအခါ အင်အားအနည်းငယ် ပင်ရှိသော်လည်း ပိုမိုပြင်းထန်စွာခံစားရသည်ဟု ငလျင်ပညာရှင်များက အသိပေးထားသည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင် ၁၉၂၇ ခုနှစ်က ပြင်းအား ၇ ဒသမ ၃ အဆင့် လှုပ်ခတ်ခဲ့ဖူးသည်။ ထိုစဉ်က အဆောက်အအုံကြီးကြီးမားမား မရှိသဖြင့် ထိခိုက်မှုနည်းသည်။ ၁၉၇၈ ခုနှစ်က ပြင်းအား ၅ ဒသမ ၇ လှုပ်ခတ်ခဲ့ဖူးသည်။ အဆောက်အအုံကြီးကြီးမားမား မရှိသေး၍ ပြဿနာကြီးကြီးမားမားမရှိချေ။ သို့သော် ရန်ကုန်တွင် ငလျင်လှုပ်ခတ်တိုင်း ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကြီး၏ ထီးတော်၊ စိန်ဖူးတော်တို့ အနည်းနှင့်အများ ထိခိုက်မှုရှိသည့် သမိုင်းမှတ်တမ်း များရှိသည်။ ငလျင်လှုပ်ခြင်းသည် ကြီးမားသည့်အဆောက်အအုံများနှင့် ခိုင်ခံ့မှုအားနည်းသည့် အဆောက်အအုံများ၌ သက်ရောက်မှုရှိသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ကာလတွင် ရန်ကုန်မြို့၌ အထပ်မြင့်တိုက်တာအဆောက်အအုံ များ ပြည့်နှက်နေပြီဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် သဘာဝဘေးတွင် ငလျင် အန္တရာယ်သည် အရေးအကြီးဆုံးအချက်ဖြစ်သည်။ ငလျင်ပြင်းအား အနည်းအများအလိုက် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအနည်းအများဖြစ်မည်။ ထို့ကြောင့် ငလျင်အန္တရာယ်မှ လျော့ပါးသက်သာရေးအတွက် အဆောက်အအုံကြိုခိုင်မှု ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ငလျင်မလှုပ်မီ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ငလျင်လှုပ်စဉ်၊ ငလျင်လှုပ်ပြီးဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာ တို့နှင့် မြို့နေပြည်သူလူထု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ငလျင်သဘာဝဘေးမှာ လုံးဝကြိုတင်တွက်ဆ၍ မရနိုင်သော အန္တရာယ်ဖြစ်ရာ ထိုအရေးကို ပေါ့ပေါ့ဆဆသတိမမူ မနေမိဘဲ ငလျင်မလှုပ်မီ၊ ငလျင်လှုပ်စဉ်၊ ငလျင်လှုပ်ပြီး ကြိုတင်ပြင်ဆင် အရေးပေါ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ထားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ။ ။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ တင်ပီအန်ဒါလင်နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့ ဗွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်ပွဲ ကော်မရှင်ရုံး ဧည့်တွေ့ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ချမှတ်ထားသည့် စံ(၅) ချက်နှင့်အညီ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု၊

၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ရေးဆွဲကျင့်သုံးခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ်လောင်းများအတွက် ကျင့်ဝတ်Code of Conduct (CoC)ကို ပြန်လည် မွမ်းမံပြင်ဆင်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကဏ္ဍစုံမှ ပါဝင်ပတ်သက်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲများကျင်းပမည့် အစီအစဉ်၊ တစ် နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ပြုစုပြီးစီးခဲ့မှုနှင့် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ကပ်ထားကြေညာမည့် အစီအစဉ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ကလေးမြို့နယ် အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ ရွှေ့လျားစာကြည့်တိုက်ယာဉ်ဖြင့် သုတ / ရသ စာအုပ်စာစောင်များပေး

ကလေး နိုဝင်ဘာ ၁၄

ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ကလေး မြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ သို့စာဖတ်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်း များနှင့် စာဖတ်အားကောင်းမွန်လာစေ ရန် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်ပြန် ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနနှင့် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော ရွှေ့လျားစာ ကြည့်တိုက်ယာဉ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင် များ ငှားရမ်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ စာအုပ်စာစောင်များ ငှားရမ်း ပေးလျက်ရှိရာ ကလေးမြို့နယ် ဝါးရုံ ပင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်းတွင် ကလေးစာပေနှင့် သုတ/ ရသစာအုပ် ၁၃၆ အုပ်ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ ဟဲဟိုးမြို့ပေါ်ရှိ အမှတ်(၆) အခြေခံပညာမူလတန်း(လွန်)ကျောင်း

တွင် ကလေးစာပေနှင့် သုတ/ရသ စာအုပ် ၁၀၀ တို့ကို အခမဲ့ငှားရမ်းပေး ခဲ့ပြီး နှစ်ပတ်လျှင်တစ်ကြိမ် စာအုပ် စာစောင်အသစ်များ လဲလှယ်ငှားရမ်း ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ဝင်း (ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၄-၁၁-၂၀၁၉)

Table with 5 columns: Index Name, Buy Price, Sell Price, Bid Price, Offer Price. Rows include MCB, FPB, and TMH.

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

Table with 3 columns: Item Name, Buy Price, Sell Price. Includes gold prices (ရွှေဈေး) and exchange rates (နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း).

QR code and logo for MYANMAR Digital News, Presented by NPE. Website: www.mda.gov.mm

Footer section with contact information for the publication, including phone numbers and social media links.

Footer section with social media icons for Facebook and Gmail, and the website address www.facebook.com/themirrordaily.

ရေဖုံးမှ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း ဗဟိုကော်မတီဝင်များ၊ ကော်မတီဝင်များ၊ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ သံတမန်များ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများ ဖက်ဒရေးရှင်း၊ အမျိုးသားကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ကြက်ခြေနီ စေတနာ့လုပ်အားရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဖွင့်လှစ်

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း (၁၃)ကြိမ်မြောက် ကြက်ခြေနီညီလာခံနှင့် အသင်း နှစ်(၈၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို လူငယ်ကြက်ခြေနီမောင်မယ်များ၏ တေးသရုပ်ဖော်အကဖြင့် ဖွင့်လှစ်သည်။

အခမ်းအနား၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ယနေ့ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက် ကြက်ခြေနီညီလာခံနှင့် အသင်း နှစ်(၈၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စု

နိုင်ငံတွင် သက်တမ်းအရှည်ကြာဆုံး လူမှုကရုဏာအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး ဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်ပါက ခုခံနိုင်စွမ်းအားနည်းသူများ၏ ကျန်းမာရေးနှင့် ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဘဝများအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကြက်ခြေနီလုပ်ငန်းများကို ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်မှစတင်ကာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း၏ အသင်းခွဲအဖြစ် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၁၉၃၇ ခုနှစ်တွင် ဗမာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းအဖြစ် သီးခြားရပ်တည်ခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၃၉ ခုနှစ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (အိုင်စီအာရ်စီ)က အသိအမှတ်ပြုခဲ့ပြီး ၁၉၄၆ ခုနှစ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများ ဖက်ဒရေးရှင်း၏ အသင်းဝင်ဖြစ်လာခဲ့ပါကြောင်း။

၁၉၅၂ ခုနှစ်တွင် လွတ်လပ်ရေးဗိသုကာကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ဇနီး၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ မိခင်ကြီး မဟာသိရီသုဓမ္မ ဒေါ်ခင်ကြည်က ကြင်နာစိတ်များ ယိုဖိတ်စွာဖြင့် အမျိုးသမီးသူနာပြု တာဝန်ခံချုပ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုနှစ်အတွင်းတွင် အသင်းကြီး၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများ လျင်မြန်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး၊ ဒီမိုကရေစီအခြေခံမူများနှင့် ကိုက်ညီစေရေး၊



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း (၁၃)ကြိမ်မြောက် ကြက်ခြေနီညီလာခံနှင့် အသင်း နှစ်(၈၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။



ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ညီလာခံကိုယ်စားလှယ်များ၊ သံတမန်များ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများ ဖက်ဒရေးရှင်း၊ အမျိုးသားကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးမှ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ ကြက်ခြေနီစေတနာ့လုပ်အားရှင်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံပြီး ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေဟု ဦးစွာနှုတ်ခွန်း ဆက်သမှုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါကြောင်း။

အသိအမှတ်ပြု

ယနေ့အခမ်းအနားသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းဥပဒေအရ ပထမသုံးနှစ်တာ ပြည့်မြောက်ပြီဖြစ်သည့်အတွက် နောင်လာမည့် သုံးနှစ်တာ သက်တမ်းအတွက် ညီလာခံအေါ်၌ ရွေးချယ်တင်မြောက်ခြင်းနှင့်အတူ အသင်း နှစ် (၈၀)ပြည့်မြောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနည်းတူ ၁၉၃၉ ခုနှစ်က စတင်ပြီး အမျိုးသားအဆင့်အသင်းအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခဲ့သည်မှာ ယခုနှစ်ဆိုလျှင် နှစ်ပေါင်း (၈၀) ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

အသင်းဝင်ဖြစ်လာ

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီ သမိုင်းကြောင်းကို ပြန်ကြည့်မည်ဆိုလျှင် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းသည် မိမိတို့

အသင်းကြီးကို အုပ်ချုပ်ရေးအတွက် အဖွဲ့ဝင်များ ရွေးကောက်ခွင့်ရရှိခဲ့ပါကြောင်း။

၁၉၅၉ ခုနှစ်တွင် ဗမာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း အက်ဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး အမြဲတမ်း လူမှုကရုဏာအသင်းအဖြစ် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအက်ဥပဒေကို ၁၉၆၄ ခုနှစ်၊ ၁၉၇၁ ခုနှစ်နှင့် ၁၉၈၈ ခုနှစ်တို့တွင် ထပ်မံပြင်ဆင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အက်ဥပဒေအရ စိန့်ဂျွန်းသူနာပြုတပ်ဖွဲ့ကို ကြက်ခြေနီသူနာပြုတပ်ဖွဲ့အဖြစ် ဗမာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းတွင် ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၈၉ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံတော်ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်အရ ဗမာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းကို မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းအဖြစ် ပြောင်းလဲခေါ်ဝေါ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းဥပဒေကို ခေတ်စနစ်နှင့်လျော်ညီအောင် ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါကြောင်း။

စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝ

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၏ ၂၀၂၀ မျှော်မှန်းချက်မှာ “ပြည်တွင်း ပြည်ပရှိ ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်လွယ်သူများအတွက် လူမှုကရုဏာ အကူအညီများပေးနိုင်သည့် စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသော အမျိုးသားကြက်ခြေနီအသင်း ဖြစ်လာစေရန်” ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၏ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် အစဉ်အမြဲ အသိအမှတ်ပြု အားပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံ

ကြက်ခြေနီအသင်းဘက်ကလည်း နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းပြီး အမျိုးသားအဆင့် လူမှုကရုဏာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအဖြစ် လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများကို ဥပဒေနှင့်အညီ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားခြင်း၊ ခွဲခြားမှုမရှိခြင်း၊ ကြားနေခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းအကျိုးဆောင်ခြင်း၊ စည်းလုံးညီညွတ်ခြင်း၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ပျံ့နှံ့ခြင်းဆိုသည့် အခြေခံမူ (၇)ချက်အတိုင်း တာဝန်ခံမှု၊ တာဝန်ယူမှုအပြည့်ဖြင့် လွတ်လပ်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို အထူးပင်အားရမိပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို ဦးတည်

ယခုလာမည့် ညီလာခံသက်တမ်းအတွက် မဲပေးရွေးချယ်မှုအပိုင်းတွင်လည်း ပွင့်လင်းမြင်သာသည့် မဲစနစ်များနှင့် ရွေးချယ်သွားမည်ဆိုသည်ကိုလည်း သိရှိရသည့်အတွက် အသိအမှတ်ပြု ဂုဏ်ယူပါကြောင်း၊ ယင်းမှာ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို ဦးတည်သွားနေကြခြင်းဖြစ်သည်ကို ဖော်ပြနေခြင်းလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းမှ အမြဲတမ်းပြီးပြည့်စုံခြင်း မရှိပါကြောင်း၊ အခြေအနေ အချိန်အခါနှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိအောင် ပြုပြင်သင့်သည်များကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ လုပ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲသင့်သည်ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရသည့် သတ္တိလည်းရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြောင်းလဲသင့်သည့်အရာများကို ပြောင်းလဲနိုင်သည့် စွမ်းရည်များ လိုအပ်သကဲ့သို့ ကြံတွေလာရမည့် အခက်အခဲများအတွက် ခံနိုင်ရည်လည်း ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင်

မည်သည့်အရာကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲသင့်ပြီး မည်သည့်အရာကို မပြောင်းလဲသင့်ကြောင်း ဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်သည့် ခွဲခြားသိနိုင်သည့် ဉာဏ်ပညာ အမြော်အမြင်ရှိရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ကြက်ခြေနီသမိုင်း မှတ်တမ်းကောင်းများ ထားရစ်ခဲ့နိုင်ရန်အတွက် ပြုပြင်သင့်ပြုပြင်ထိုက်သည်များကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲပြီး နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းကာ အများပြည်သူနှင့် တိုင်းပြည်အတွက် ကြက်ခြေနီ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများကို ဆတတ်ထမ်းပိုး ပိုမိုစွမ်းဆောင်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

ကူညီဆောင်ရွက်

ကြက်ခြေနီအသင်းသည် မိမိတို့အသင်း၏ လုပ်ငန်းတာဝန်ဖြစ်သည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုနယ်ပယ်တွင် နိုင်ငံတော်၏အရန်အင်အားတစ်ခုအဖြစ် ဖော်ဆောင်ပေးနေရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ချမှတ်ထားသည့် အမျိုးသား စီမံကိန်း၊ စီမံချက်များ၊ မူဝါဒများ၊ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရာတွင်လည်း ကြက်ခြေနီအသင်းက ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းဖြင့် တစ်ဖက်တစ်လမ်းက အထောက်အကူပြုရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဘက်ကလည်း ကြက်ခြေနီအသင်းကို ဥပဒေနှင့်အညီ တာဝန်ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ အကူအညီလိုအပ်သူ မည်သူကိုမဆို ခွဲခြားခြင်းအလျဉ်းမရှိစေဘဲ ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန် အထူးမှာကြားလိုပါကြောင်း။

ပြည်တွင်းရေးရာ

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင်များ၊ ကြက်ခြေနီဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းပကား၊ စေတနာ၊ မေတ္တာကရုဏာအပြည့်နှင့် အကူအညီလိုအပ်နေသူ မည်သူ့ကိုမဆို ရန်သူမိတ်ဆွေမရွေးဘဲ ပြည်တွင်းသာမက ပြည်ပနိုင်ငံများမှာ ပါမကျန် နေရာဒေသမရွေး၊ အချိန်အခါမရွေး နှစ်ပေါင်း ၈၀ တိုင် ကူညီ စောင့်ရှောက်ပေးခဲ့မှုများသည် လူတိုင်း၏ စိတ်အစဉ်တွင် ဖွံ့ဖြိုးတည်ရှိနေကြမည် မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့်လည်း နှစ်ပေါင်း ၈၀ ကာလ အတွင်း ကြက်ခြေနီအသင်းကြီး၏ စွမ်းစွမ်းတမံ ဆောင်ရွက်ချက်များကို မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုအပ်ကြောင်းကိုလည်း အခါအခွင့်အလမ်းနှင့်အညီ ပြောကြားလိုပါ ကြောင်း။

ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ ထွက်ပေါ်

များမကြာမီအချိန်တွင်လည်း လာမည့်ညီလာခံသက်တမ်းအတွက် ကြက်ခြေနီ၏ မွန်မြတ်လှသော လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူ တာဝန်ခံ ဆောင်ရွက်ပေးကြမည့် အသင်းအဆင့်ဆင့်က ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ ရရှိထွက်ပေါ်လာလိမ့်မည်ဟုလည်း ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါခေါင်းဆောင်များ ၏ ခေါင်းဆောင်မှုများနှင့်အတူ အသင်း၏လုပ်ငန်းအဝဝကို ညီညာဖြဖြ လုပ်ကိုင် နိုင်ကြပါစေ။ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၏ ဂုဏ်သိက္ခာ၊ အသင်း၏ ပုံရိပ်ကို ယခုထက် ပိုမိုထွန်းလင်းတောက်ပအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ။ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း၏ နိုင်ငံတကာမိတ်ဖက် အမျိုးသားကြက်ခြေနီအသင်းများ အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုအားကောင်းလာအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြ ပါစေဟု ဆန္ဒပြုအပ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၏ ၂၀၂၀ မဟာဗျူဟာရည်မှန်းချက်များ ချမှတ်ထားသည့်အတိုင်း ပိုမိုကျန်းမာလုံခြုံစေပြီး ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်လွယ်မှု လျော့ပါးစေခြင်းဖြင့် ရပ်ရွာလူထုများ၏ ဘေးဒဏ်ကြုံကြုံခံနိုင်စွမ်းကို မြှင့်တင်ပေး နိုင်ကြပါစေ။ ကြက်ခြေနီအခြေခံမှုများနှင့် အသင်းကြီး၏ရည်ရွယ်ချက်များ၊ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ တန်ဖိုးထားမှုများ၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထား မှုများအပေါ် ပိုမိုလေးစားတန်ဖိုးထားလာအောင် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ကြ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌတို့ မိတ်ဖက်ကြက်ခြေနီအသင်းများ၊ UN အဖွဲ့အစည်းများ၊ သံတမန်များ၊ ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ပါစေ။ ငြိမ်းချမ်းသော လူ့ဘောင်နှင့် ယဉ်ကျေးသော လူ့အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ထွန်း လာအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ။ အသင်း၏ အဆင့်တိုင်းတွင် မြင့်မားသော စွမ်းဆောင်ရည်နှင့်ခိုင်မာသောအရင်းအမြစ်များကို ထိရောက်စွာအသုံးပြုနိုင်ကြ ပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက အကြိမ် ၁၂၀ နှင့်အထက် သွေးလှူခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းသား သုံးဦးကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌတို့သည် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲ

များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း အချိန်ပိုင်းအလုပ်အမှုဆောင်များ၊ အစိုးရ အဆိုပြု ဗဟိုကောင်စီဝင်များ၊ အသင်းသား သွေးလှူရှင်များနှင့်လည်းကောင်း၊ မိတ်ဖက်ကြက်ခြေနီအသင်းများ၊ UN အဖွဲ့အစည်းများ၊ သံတမန်များ၊ ပြည်တွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ နှင့်လည်းကောင်း၊ (၁၂)ကြိမ်မြောက် ညီလာခံဗဟိုကောင်စီဝင်များနှင့် လည်းကောင်း စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် တက်ရောက်လာကြသူများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနား ဒုတိယပိုင်းကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး က အကြိမ် ၁၀၀ နှင့်အထက် သွေးလှူခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းသား ခြောက်ဦးကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်မြသူတို့က လူမှုကရုဏာ လုပ်ငန်းများတွင် စွမ်းစွမ်းတမံဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ကြက်ခြေနီကြိုပုံကော်မတီများနှင့် ဖြန့်ဖြူးကြက်ခြေနီ အသင်းခွဲ များကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်သည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှ

မဲစာရင်းသွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ကန့်ကွက် ခြင်း၊ တောင်းဆိုခြင်းများကို သတ်မှတ်ပုံစံများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မဲပေးပိုင်ခွင့်မှာအသက် (၁၈)နှစ်ပြည့်ပြီး နိုင်ငံသားဖြစ်ပါက မဲပေးခွင့် ရှိပါ ကြောင်း။

ထို့ပြင် မဲပေးနိုင်ရန်မှာ မဲစာရင်းတွင် မိမိအမည်ပါမှ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးလိုရမည်ဆိုသည်ကို မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများအား အသိပေးလိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ အနေဖြင့်လည်း မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြည့်စုံမှန်ကန်စေရေးနှင့် မိမိတို့၏ မဲဆန္ဒရှင်များ မဲပေးပိုင်ခွင့် မဆုံးရှုံးစေရေးအတွက် မဲစာရင်း ကပ်ထားကြေညာချိန်တွင် မဲဆန္ဒရှင်များကို သွားရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရေး တိုက်တွန်းကူညီပေးရန် မေတ္တာ ရပ်ခံလိုပါကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရမည့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်မှ တာဝန်ရှိသူများအတွက် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့် သင်တန်းများ ကျင်းပပေးလျက်ရှိပြီး သက်ဆိုင်ရာဒေသ များတွင် ဆင့်ပွားသင်တန်းများပို့ချနိုင်ရေးအတွက်လည်း

စီစဉ်ထားရှိပါကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင် သတင်း ရယူရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး၊ ဆိုရှယ်မီဒီယာပေါ်တွင် အမှန်းစကားများနှင့် တိုက်ခိုက် ခြင်းနှင့် သတင်းအမှားများ ဖြန့်ဝေခြင်းတို့မရှိစေရေး အတွက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်း မီဒီယာ ကောင်စီတို့နှင့်လည်း ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် မဲဆွယ် စည်းရုံးရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် အညီလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည့်အပြင် ပါတီများ အားလုံးဆန္ဒတူ ညှိနှိုင်းရေးဆွဲခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးပါတီများ နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ကျင့်ဝတ် Code of Conduct (CoC)နှင့်အညီ လေးစား လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန်လိုအပ်ပါကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် လက်ရှိအခြေအနေများနှင့် ကိုက်ညီသည့် နည်းဥပဒေများ

ပြင်ဆင်ရာတွင် ယခင်ကျင်းပပြီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲ အတွေ့အကြုံများအပေါ် သုံးသပ်၍ အငြင်းပွားမှုများ လျော့နည်းပျောက်ရေး၊ တရားမျှတမှုရှိစေရေး၊ လုပ်ငန်း စဉ်များ တိကျပြတ်သားစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ပွင့်လင်း မြင်သာမှုရှိရေးနှင့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ၏ အခွင့်အရေး ပြည့်ဝစွာရရှိရေးတို့ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်း ပဲဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဆိုလျှင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေး ကောက်ပွဲကျင်းပရန် တစ်နှစ်ခန့်သာလိုတော့သည့်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကို ချမှတ်ထားသည့် စံ (၅) ချက်နှင့်အညီ ကျင်းပပေးသွား မည်ဖြစ်ပြီး ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် တည်ဆဲဥပဒေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာဥပဒေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်မြင့်က လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်း

ဥပဒေများ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်နိုင်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် အခြေခံ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြုစုခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာ သော နိုင်ငံရေးပါတီများမှ တာဝန်ရှိသူများ၏ အကြံပြု တင်ပြချက်များနှင့် မေးမြန်းချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြား၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်းသတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ဝ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ သံအမတ်ကြီးများ၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးထွန်းကားရန် ရည်ရွယ်သော ဘာသာပေါင်းစုံ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်လာကြသူအားလုံးကို ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါကြောင်း။

ယနေ့ကျင်းပသော ဆွေးနွေးပွဲကို ဘာသာပေါင်းစုံ ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ (မြန်မာ) က အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု နယူးယောက်မြို့တွင် အခြေစိုက်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကိုးကွယ်ရာဘာသာများ Religions for Peace-International (RFP) အဖွဲ့ကြီးနှင့်အတူ ပူးပေါင်းလျက် စီစဉ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကိုးကွယ်ရာဘာသာကြီးများအဖွဲ့ကြီး၏ ရည်ရွယ်ချက်များသည် ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တို့အကြား တံတားတစ်စင်း သဖွယ် ပေါင်းကူးပေးလိမ့်မည်ဟု မိမိယုံကြည်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအဖွဲ့ကြီး၏ ရည်ရွယ်ချက်များသည် လူသားဖွံ့ဖြိုး

လက္ခဏာများအဖြစ် ပုံသွင်းပေးနိုင်စဉ်မှာပင် ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များက သဟဇာတရှိသော လူ့ဘောင်ကို တည်ထောင်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းလုံခြုံသော ကမ္ဘာကြီးအဖြစ် ထူထောင်ရေးတို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာဘာသာတရားအသီးသီး၏ အဆုံးအမဩဝါဒများအတိုင်း လူတို့ကျင့်ကြံအားထုတ်လာကြစေရန် ဦးဆောင်လမ်းပြလျက်ရှိကြပါကြောင်း၊ အထူးအားဖြင့် မတူကွဲပြားသော ဘာသာတရား ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုတို့အကြား အပြန်အလှန်လေးစားမှုနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှုတို့ ရှိကြခြင်းဖြင့် လူသားမျိုးနွယ်တစ်ရပ်လုံး ငြိမ်းချမ်းလုံခြုံမှုကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့၏ ပထမအကြိမ် အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ တွင် လည်းကောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲကို RFP အဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းလျက် ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေ ၇ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ သင်္ဂဟတိုက်တွင်လည်းကောင်း ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

အာရှတိုက်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဘာသာပေါင်းစုံညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ် ၅ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ရှိ စိန့်မေရီကာသင်္ဂဟတိုက် ဘုရားကျောင်း၌ ပြုလုပ်

လွန်မြောက်ရေးတွင် လူသားတို့၏ စွမ်းပကားအပေါ် မိမိတို့ယုံကြည်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဆွေးနွေးပွဲကို သို့တက်ရောက်လာသူများက မိမိတို့မျှော်မှန်းသော ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းတွင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှု ခိုင်မာလာစေရေးအတွက် ပါဝင်ကူညီနိုင်ကြလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်မိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်

ထိုနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ယနေ့ပြုလုပ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့)၏ တတိယအကြိမ်မြောက် အကြံပြုစကားဆွေးနွေးပွဲတွင် ယခုလို ပထမဆုံးအကြိမ် အမှာစကားပြောကြားခွင့်ရသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ရပါသည်ဟု ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ယခုတစ်ကြိမ်ကျင်းပသည့် ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဆွေးနွေးကြမည့် အကြောင်းအရာများသည် မိမိတို့နိုင်ငံတော်အတွင်း တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်းနှင့် ညီမျှခြင်းတည်းဟူသော လောကပါလတရားများ ပိုမိုထွန်းကားစေရေးနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ကောင်းစွာထင်ဟပ် အထောက်အကူဖြစ်စေနိုင်မည်ဟု မိမိသတိပြုမိပါကြောင်း။

မိမိတို့အနေဖြင့် လောကပါလတရားများ ထွန်းကားရန် နိုင်ငံတွင်း၌သာမက နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးမှာလည်း

ကိုမဆို ဥပဒေအရာတွင် တန်းတူညီမျှ အခွင့်အရေးရရှိစေရမည်။ ထို့အပြင် ဥပဒေ၏ အကာအကွယ်ကိုလည်း တန်းတူညီမျှစွာ ရယူခွင့်ခွင့်ပေးရမည်” ဟု ပြောဆိုထားပါကြောင်း၊ ထို့အတူ တန်းတူညီမျှခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး “နိုင်ငံတော်သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ မည်သည့် နိုင်ငံသားကိုမျှ လူမျိုး၊ ဇာတိ၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ရာထူးဌာနနှင့် အဆင့်အတန်း၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး၊ ဆင်းရဲချမ်းသာတို့ကို အကြောင်းပြု၍ ခွဲခြားမှုမရှိစေရ” ဆိုပြီး ပြဋ္ဌာန်းပေးထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍လည်း လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်ခွင့်နှင့် အခွင့်အရေးများကို ပြဋ္ဌာန်းပေးထားခြင်းလည်း တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့သည် ဥပဒေအရ လေးစားလိုက်နာရေး အကောင်အထည်ဖော်ကျင့်သုံးခြင်းမှာ အဓိကကျပါသည်ဟု ပြောလိုပါကြောင်း။

အလေးအမြတ်ထား

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် ကိုးကွယ်ရာဘာသာဝင် မတူညီသည့် နိုင်ငံသားများ ရှိနေကြသော်လည်း နိုင်ငံသားအများစု ကိုးကွယ်ကြသည့်ဘာသာကို နိုင်ငံတိုင်းက အလေးအနက်ထားကြပါကြောင်း၊ ဥပမာအားဖြင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ခရစ်ယာန်ဘာသာ ကိုးကွယ်သူ ၇၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ဟိန္ဒူဘာသာ ကိုးကွယ်သူ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် အစ္စလာမ်ဘာသာကိုးကွယ်သူ ၈၉ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိကြပြီး နိုင်ငံသားအများစု ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာကို ယင်းနိုင်ငံများ



မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့)၏ အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲကို တက်ရောက်လာသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ရေးကို မြှင့်တင်ပေးရန်လည်းကောင်း၊ ကမ္ဘာကြီးအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရန်လည်းကောင်း၊ တရားမျှတပြီး သဟဇာတရှိသော လူ့အဖွဲ့အစည်းများအဖြစ်သို့ မြှင့်တင်ပေးရန်ဖြစ်ပါကြောင်း။

တရားမျှတမှုနှင့် သဟဇာတဖြစ်မှု

မိမိတို့ မျှော်မှန်းတောင့်တလျက်ရှိကြသော စည်ပင် ပပြောမှုရှိသည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်ထူထောင်ရေးတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးအရေးပါပုံကို မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့အားလုံး သံသယအလျဉ်းမရှိကြပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးထွန်းကားခြင်းမရှိပါက ရေရှည်စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမရှိနိုင်သကဲ့သို့ သဟဇာတဖြစ်မှုနှင့် တရားမျှတမှုတို့လည်း ရှိနိုင်မည်မဟုတ်ပါကြောင်း၊ သဟဇာတဖြစ်မှုနှင့် တရားမျှတမှုတို့သည် ဘာသာတရားအများအပြား၏ အဆုံးအမဩဝါဒများအနက် အခြေခံအကျဆုံး သဘောတရားများပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆုံးအမဩဝါဒများအတိုင်း နာခံကျင့်ကြံကြခြင်းဖြင့် မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံ၌ အဆုံးတစ်နေ့တွင် တရားမျှတမှုနှင့် သဟဇာတဖြစ်မှုတို့ ထွန်းကားလာမည်မှာ သေချာပါကြောင်း။

ဘာသာရေးအဆုံးအမ သွန်သင်ချက်များသည် ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လူသားမျိုးနွယ်တစ်ရပ်လုံး၏ ကောင်းကျိုးစီးပွားတို့အတွက် လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် ညွှန်ကြားချက်များပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းသို့သော အဆုံးအမများသည် လူသားတို့ကို စိတ်ကောင်းနူးကောင်းရှိသူများအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိစေပြီး စိတ်၏ငြိမ်းချမ်းခြင်းကို ပေးစွမ်းပါကြောင်း။

မိမိတို့၏ စိတ်ဓာတ်ရေးရာ၊ လူမှုရေးရာနှင့် နိုင်ငံရေးရာတို့ကို မိမိတို့တစ်ဦးချင်းစီ၏ ကိုယ်ပိုင်ဝိသေသ

ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၎င်းအပြင် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၁ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ဂျာမနီနိုင်ငံ လင်ဒေါမြို့၌ ကျင်းပသော ဒသမအကြိမ် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ ဘာသာကြီးများ၏ ကမ္ဘာ့ညီလာခံသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပပေးခဲ့သည့် ဆွေးနွေးပွဲနှင့်နှစ်ခု၏ ရလဒ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ယင်းဆွေးနွေးပွဲများသည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ မတူကွဲပြားသော ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများအကြား အပြန်အလှန်လေးစားမှုနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှုတို့ တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြင့် မိမိတို့လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အားကောင်းလာစေလိမ့်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ပဋိပက္ခများကို တားဆီးကာကွယ်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာ နယ်မြေဒေသများအတွင်း ဒုက္ခရောက်ရသူများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အကူအညီပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး အစီအစဉ်များကို သွက်သွက်လက်လက် ထိထိရောက်ရောက် အကောင်အထည်ဖော်ပေးကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ကိုးကွယ်ရာဘာသာကြီးများသည် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးအပေါ် ယုံကြည်မှုနှင့်အတူ လက်တွဲလုပ်ဆောင်ကြခြင်းဖြင့် မိမိတို့၏ နိုင်ငံတော်ထူထောင်ရေးအတွက် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ကူညီကြစေရန် သွန်သင်ဆုံးမပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့၏ လောကီလူ့ဘောင်အတွင်း အဖျက်သဘောဆောင်သော အင်အားစုများအပေါ် မိမိတို့ကျော်လွှား

“နိုင်ငံတော်သည် လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးသည်။ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက် ပေါင်းဖက်ဆက်ဆံရေးကို ရှေးရှုသည်။ နိုင်ငံအချင်းချင်း ငြိမ်းချမ်းစွာအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးများကို စောင့်ထိန်းသည်” ဟု ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် အတိအလင်းပြဋ္ဌာန်းထားတာဖြစ်ပါကြောင်း။

တည်ငြိမ်အေးချမ်း

ကမ္ဘာ့လူသားအားလုံးအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်သည် စား၊ ဝတ်၊ နေရေး ဖူလုံရန်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အေးချမ်းစွာ လုပ်ကိုင်စားသောက်ခွင့်ရရှိရန်ပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုအခြေခံလိုအပ်ချက်အတွက် အရေးအကြီးဆုံးမှာ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တစ်နည်းအားဖြင့် နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုအတွက် တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်းနှင့် ညီမျှခြင်းဆိုသည့် လောကပါလတရားများ ထွန်းကားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းအတွက် ဘာသာတရားအသီးသီး၏ တူညီသော လမ်းညွှန်မှုအဆုံးအမများမှာ မေတ္တာနှင့်ယှဉ်ပြီး နေထိုင်ကြရန်၊ မကောင်းမှု (အကုသိုလ်)ကို ရှောင်ကြဉ်ပြီး ကောင်းမှု (ကုသိုလ်)ကိုသာ လုပ်ဆောင်ကြရန်၊ မေတ္တာ၊ ကောင်းမှု၊ မကောင်းမှုတို့ကို ခွဲခြားသိမြင်နိုင်သော အသိပညာ (Wisdom)များကို ရှာဖွေကြရန်၊ ကောင်းမှုကိုသာပြုပြီး မကောင်းမှုကိုမပြုသည့် ကိုယ်ကျင့်သီလ (Character)ကို စောင့်ထိန်းကြရန် စသည်တို့ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဤနေရာတွင် လောကပါလတရားဖြစ်သည့် တရားမျှတခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ “နိုင်ငံတော်သည် မည်သူ့

က အလေးအမြတ်ထားကြသည်ကို သတိပြုကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ရှေးအကျဆုံး ပျူခေတ်ကာလကတည်းက ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများ ရှိနေပြီဆိုသည့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို တွေ့ရှိရပြီး ပထမမြန်မာနိုင်ငံတော်ဖြစ်သည့် အေဒီ ၁ ရာစု ပုဂံခေတ်မှစ၍ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာကို အများစု ကိုးကွယ်ခဲ့ကြသည်ကို ပုဂံဘုရားများက သက်သေပြနေပါကြောင်း၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာကို ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာနိုင်ငံသားအများစုက စဉ်ဆက်မပြတ် ခိုင်ခိုင်မာမာ ကိုးကွယ်ခဲ့ကြသည်ဆိုသည့် သမိုင်းအထောက်အထားများကိုလည်း ထင်ရှားစွာ တွေ့မြင်ခဲ့ကြပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုလိုနီခေတ်ရောက်သည့်အခါမှာ ခရစ်ယာန်ဘာသာနှင့် အခြားဘာသာကိုးကွယ်သူများ တိုးပွားလာသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

ဤယနေ့တိုင်အောင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ဖြစ်ကြပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံသားအများဆုံး ကိုးကွယ်ရာဖြစ်သော ဂုဏ်ထူးဝိသေသနှင့် ပြည့်စုံသည့် ဘာသာသာယာဖြစ်သည်ဟု နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ ခရစ်ယာန်ဘာသာသာယာသော နာခံ ကိုးကွယ်သော ဘာသာများကိုလည်း နိုင်ငံတော်တွင် ရှိနေကြသော ကိုးကွယ်ရာဘာသာများအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုထားပါကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၆ သို့ ၀

ပြည်တွင်းရေးရာ



မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ) အဖွဲ့၏ အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲ

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယဗဟိုဦးစီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဦးဟင်္ဂလီတို့တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဦးတီခွန်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌတို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့တို့မှ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ မှ

မြန်မာစာသည် ပြည်ထောင်စု၏ တရားဝင်ရုံးသုံးစာ ဖြစ်ပြီး ပညာသင်ကြားရေးကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး တညီတညွတ်တည်းဆောင်ရွက်ရန် မြန်မာ့ပညာရေး သည် မျှော်မှန်းထားသလို တိုးတက်လာစေရန် အထောက် အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ မျှော်မှန်းထားသည့် အတိုင်း နိုင်ငံသားတိုင်း အနိမ့်ဆုံးအလယ်တန်းအဆင့် ပညာတတ်မြောက်ရေးနှင့် ကောင်းမွန်သော အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများရရှိအောင် မိမိတို့ ဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

သစ္စာစောင့်သိရှိသေ

မည်သည့်ဘာသာကို ကိုးကွယ်ကြသည်ဖြစ်စေ မိမိတို့ အားလုံးသည် မြန်မာနိုင်ငံသား "မြန်မာ" များသာဖြစ်သဖြင့် မြန်မာစာတော်မွေးပြီး နိုင်ငံတော်အပေါ် သစ္စာစောင့်သိရှိသေ ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးစံ၊ ဘာသာ ရေးစလေ့ထုံးစံများအပေါ် မှီငြမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းမျိုး ရှိကောင်းရှိမည်ဖြစ်သော်လည်း မိမိအယူအဆနှင့် မိမိ ဆောင်ရွက်ခြင်းများတွင် ဘာသာရေးကို ခုတုံးလုပ်ပြီး မတည်မငြိမ်ဖြစ်အောင် မဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း၊ လူ့ဆော်မှုမျိုးကိုလည်း အားမပေးသင့်ဟု မိမိပြောလိုပါ ကြောင်း။

ယနေ့ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် လက်တွေ့ကျကျ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ချုပ် ဆိုနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ကာလတွင် မိမိတို့နိုင်ငံ သည် ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒအတိုင်း ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ကို လျှောက်လှမ်းနေခြင်းဖြစ်၍ မိမိတို့၏ လိုလားချက်များ ကို လက်နက်ကိုင်ပြီး တောင်းဆိုနေ၍ မဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်နက်များကို ဘေးချွင်း ဆွေးနွေးမှုများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ရအောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကို အမှန်တကယ်လိုချင်သည့် စိတ်ရှိမည်ဆိုလျှင် ငြိမ်းချမ်း ရေး မရစရာ အကြောင်းမရှိဘူးဟုလည်း ပြောလိုပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းမှန်

NCA စာချုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော် နှင့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကိုရှေးရှုပြီး မှန်ကန်သော မေတ္တာ၊ စေတနာများနှင့် ရှေ့ဆက်လျှောက်လှမ်းနိုင်ကြ လိမ့်မည်ဟု ပြည်သူအများက မျှော်လင့်နေကြသကဲ့သို့ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမရှိသေးသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအနေဖြင့်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေး၏ ဆန့်ကျင်ဘက်ဥပဒေပြင်ပ လုပ်ရပ်များ၊ အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များကို စွန့်လွှတ်၊ ပြည်သူ့မျက်နှာကိုသာ ထောက်ထားပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းမှန်ပေါ် လျှောက်လှမ်းကြပါဟု ထပ်မံဖိတ်ကြားအပ်ပါကြောင်း။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကျင်းပ ပြုလုပ်သော ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်း မေတ္တာ) အဖွဲ့၏ တတိယအကြိမ် အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲတွင် မှ ဆွေးနွေးမှုရလဒ်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာမည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ ပဋိပက္ခအားလုံး၏ အရင်းအမြစ် ဖြစ်သည့် အသိဉာဏ်ပညာ အားနည်းမှု၊ အကျင့်သီလ အားနည်းမှု၊ စာရိတ္တ၊ အတ္တ အကျိုးစီးပွား ရှေ့တန်းတင်မှု

များကို လျှော့ချနိုင်ပြီး လူမျိုး၊ ဘာသာ မခွဲခြားဘဲ "တိုင်း ပြည်အားသည် ပြည်တွင်းမှာသာရှိသည်" ဆိုသည့် ခံယူချက် ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသားအားလုံး စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီ ညွတ်ညွတ်ဖြင့် ငြိမ်းချမ်းအောင်၊ လောကပါလတရားများ ပိုမိုထွန်းကားအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ၊ စစ်မှန်သော ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး အမြန်ဆုံးရရှိနိုင်ရေး အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်း

မိမိတို့ တွေ့ကြုံနေကြရသည့် အကြမ်းဖက်ပဋိပက္ခ (သို့မဟုတ်) လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများသည် နိုင်ငံရေး ကြောင့် ပေါ်ပေါက်လာရသည့် နိုင်ငံရေးပြဿနာများဟု အားလုံးက ခံယူထားကြပါကြောင်း၊ သို့သော် နိုင်ငံရေး ပြဿနာဆိုသော်လည်း ပဋိပက္ခတွင် ပါဝင်ကြသည့် ဘက်ပေါင်းစုံက နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် မဖြေရှင်းဘဲ လက်နက် အင်အားဖြင့်သာ ဗဟိုပြုဖြေရှင်းနေကြသည်ကို ဝမ်းနည်း

ဖွယ်ရာ တွေ့မြင်နေရပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် လက်နက်မဲ့/ အပြစ်မဲ့ ကြားခံပြည်သူများကို ပစ်မှတ်ထားပြီး စစ်ရေး အပြုအမူများ ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို တွေ့ရသည့် အတွက် အထူးကြေကွဲဝမ်းနည်းကြရပါကြောင်း။ လက်သည်းဆိတ် လက်ထိပ်နာ

သို့သော် ၁၉၄၈/ ၁၉၄၉ ခုနှစ်ကကဲ့သို့ တစ်နိုင်ငံလုံး အနှံ့အပြားမဖြစ်ဘဲ နိုင်ငံ၏ အစိတ်အပိုင်းအချို့မှာသာ ဖြစ်နေသည့်အတွက် အတော်အတန် သက်သာရာရစေပါ ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း လက်သည်းဆိတ် လက်ထိပ်နာ ဆိုသကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စုတစ်ခုလုံး၏ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုကို များစွာထိခိုက်စေပြီး အားလုံးက ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကိုလည်း နှောင့်နှေးကြန့်ကြာစေပါကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်တွင် "လူသားဝါဒ" ပြန်လည်ထွန်းကားရန် တစ်ဦးမေတ္တာတစ်ဦး မှာ ဆိုသကဲ့သို့ အပြန်အလှန် "မေတ္တာ" ထားနိုင်ကြမှသာ လျှင် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်း ငြိမ်းချမ်းသကဲ့သို့ လူမှုအဖွဲ့အစည်း လည်း ငြိမ်းချမ်းမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မေတ္တာ၏ ဆန့်ကျင် ဘက်မှာ ရန်လိုမှုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရန်လိုမှုကို ဖြေလျှော့ရပ်စဲနိုင်ကြမှသာ မေတ္တာထားနိုင်မည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ရန်လိုမှု၏ ရေသောက်မြစ်မှာ အစွန်းရောက်ဝါဒဖြစ်ပြီး ယင်းအထဲတွင် အစွန်းရောက် အမျိုးသားရေးဝါဒ၊ စစ်ကြီး စိုးရေးဝါဒ၊ မုန့်တီးမှုဝါဒတို့ ပါဝင်ပါကြောင်း။

ရဲဖန်ရဲခါ ယင်းဝါဒ(၃)ရပ်ပေါင်း ကျင့်သုံးသည့်စနစ် ကို ဖက်ဆစ်စနစ်ဟုလည်း ခေါ်ကြပါကြောင်း၊ ဒုတိယကမ္ဘာ စစ်ကြီး ပြီးဆုံးကတည်းက ဖက်ဆစ်ဝါဒ ကျဆုံးပြီးပြီဟု ယူဆကြသော်လည်း ယင်းဝါဒ၏ လက်ကျန် အစွန်းရောက် ဝါဒများ တစ်မျိုးတစ်ဖုံ ထပ်မံပေါ်ပေါက်လာကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ ၀



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ) အဖွဲ့၏ အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

တောင်းရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး အဖွဲ့ချုပ် ဦးဆောင်နာယက ဖြားတန်ခွန်ဥက္ကဋ္ဌက ယခုကဲ့သို့ ဘာသာပေါင်းစုံ ခေါင်းဆောင်များအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု တစ်ဝန်းလုံးအတွက် ရည်စူး၍ ယခုကဲ့သို့ ဖိုရမ်ကို နှစ်စဉ် ခေါ်ယူကျင်းပခြင်းကို မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် လှိုက်လှဲစွာ ကြိုဆိုထောက်ခံ ပါကြောင်း။

မငြိမ်းချမ်းခဲ့သည့် နှစ်များ

မငြိမ်းချမ်းခဲ့သည့် နှစ်များတွင် တစ်ပြည်လုံးအတိုင်း အတာဖြင့် အတိအကျ ရောက်ကြရသည်ဆိုသော်လည်း မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် ပိုမိုဆိုးရွားသည့် လူမှု ဘဝဒုက္ခများကို ကြုံတွေ့ကြရပါကြောင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင် သုံးနှစ်သား အရွယ်ကပင် မွေးရပ် (ကသပ)ရွာ ယခုသထုံ ခရိုင်တွင် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခကြောင့် ရွာမီးလောင်ခဲ့ပြီး စစ်ပြေးဖြစ်ခဲ့ရပါကြောင်း၊ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ညအမှောင်သန်း လာပြီဆိုလျှင်ပင် လူကြီးမိဘများမှအစ ကလေးသူငယ် များအားလုံး စိုးရိမ်ပူပန်မှု၊ မလုံခြုံမှုများနှင့် ခက်ခဲကြမ်းတမ်း သည့်ဘဝကို ဖြတ်သန်းခဲ့ကြရပါကြောင်း။

ယခုလက်ရှိ IDP ဟု ခေါ်ဝေါ်ထားသည့် စစ်ဘေး ရှောင်များကို ဘဝအတွေးအကြံအရ မိမိနှင့် ထပ်တူခံစား၊ စာနာသနားမိသည်မှာ အမှန်ဖြစ်ပါကြောင်း။



ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် ဦးဆောင်နာယက ဖြားတန်ခွန်ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ) အဖွဲ့၏ အကြံပြု ဆွေးနွေးပွဲတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

ဝ စာမျက်နှာ ၆ မှ

ဥပမာအားဖြင့် ISIS ကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းသည် အစွန်းရောက်ဝါဒကို အခြေခံပြီး ပေါ်လာသဖြင့် ကမ္ဘာကြီး၏ ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကို ခြိမ်းခြောက်လာ နိုင်သည်ကို အားလုံးအသိပင် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဗုဒ္ဓ၏ အဆိုအမိန့်

ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာအားလုံးတွင် မေတ္တာထားရန်နှင့် အေးချမ်းစွာ အတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်နိုင်ကြရန် သင်ကြားသည်ဟု အလေးအနက်ယုံကြည်ပါကြောင်း။ ဘာသာတရားကို မှန်မှန်ကန်ကန် ယုံကြည်ကိုးကွယ်ကြသူများထံမှ ရန်လိုမှု ပေါ်ပေါက်လာစရာ အကြောင်းမရှိပါကြောင်း။ ဤနေရာတွင် ဗုဒ္ဓ၏ အဆိုအမိန့် တစ်ခုကို ဖော်ပြခွင့်ပြုစေလိုပါကြောင်း။

ယမကဝင်(ဓမ္မပဒ-၅)တွင် ပါရှိသော "ဤလောက၌ ရန်တုံ့မှုခြင်းဖြင့် ထိုရန်တုံ့သည် မည်သည့်အခါမျှ မငြိမ်းကုန်၊ ရန်တုံ့မမှု သည်းခံခြင်းဖြင့်သာ ရန်တုံ့သည် ငြိမ်းကုန်၏။ လူ့ဘောင်လောက၌ ထာဝရမှန်ကန်နေသော ဓမ္မတာ သဘောတစ်ခုဖြစ်၍ အေးရန်မရှိနေလိုသူများ၊ ကြုံတွေ့နေရသည့်ရန်ကို ပြေငြိမ်း လိုသူများသည် ရန်မရှိအောင်နေခြင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာနေနိုင်အောင် အားထုတ် ကြရမည်"ဟု ဆိုပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ရန်လိုမှုများအားလုံးရပ်စဲရေးသည် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိသက်ဆိုင်ရာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်သူများ အနေဖြင့် ရန်လိုမှုများကို ယခုချိန်မှစပြီး စတင်ရပ်စဲကြရန်၊ လုံးဝမရှိကြစေရေး စည်းရုံးလှုံ့ဆော်တိုက်တွန်းကြပါရန် တင်ပြရင်း မိမိတို့၏ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် "Peace is not only our job but also our life." ဆိုသည့်အတိုင်း အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲ၏ တွဲဖက်သဘာပတိများဖြစ်ကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ

ဘာသာပေါင်းစုံ ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဥက္ကဋ္ဌ ဘီရှော့ဂိုနာ စတောဆက်တို့က အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း ပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့၏ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌ အောက်စဖို့ဒ်ဆရာတော် ပါမောက္ခဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မသာမိက နားလည်သင့်မြတ်ခြင်းအပေါ် အခြေခံသဘောတူညီမှု ကြေညာစာတမ်း အကြောင်းကို ရှင်းလင်းမိန့်ကြားသည်။

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဦးဟင်နရီဇန်တီးယူ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌတို့သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်း မေတ္တာအဖွဲ့တို့မှ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်လည်းကောင်း၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထား သည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ သံအမတ်ကြီးများနှင့် လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့မှ အလုပ် အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် လည်းကောင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲကို သို့ တက်ရောက်လာသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဘာသာပေါင်းစုံ ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ အဖွဲ့၏ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့ နာယက အောက်စဖို့ဒ် ဆရာတော် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဓမ္မသာမိ၊ ဓမ္မဒူတဆရာတော် အရှင် ဆေကိန္ဒနှင့် ဆရာတော်များကို ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး တက်ရောက်လာကြသူ များကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်

ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး(ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ)အဖွဲ့၏ တတိယအကြိမ် အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်း မေတ္တာ)အဖွဲ့၏ တတိယအကြိမ် အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ သင်္ဂဟတိုက်၌ ကျင်းပသည်။



ဦးဝင်းမြက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူ အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ဓမ္မဒူတ ဆရာတော် အရှင်ဆေကိန္ဒ၊ မြန်မာ နိုင်ငံ မက်သဒစ်အသင်းတော်(အောက် မြန်မာပြည်)မှ ဘီရှော့ဂိုနာ၊ အစ္စလာမ် ဓမ္မဗိမာန်ဆော်ဩရေးမှူး အယ်လ် ဟာဂျာဟ် ဒေါ်စန်းစန်းတင့်နှင့် ဟိန္ဒူ လူငယ်အမျိုးသမီးအဖွဲ့မှ မမျိုးဟေမာ တို့က "ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့် အတွက် ဘာသာပေါင်းစုံပိုင်းကူညီ ခြင်း" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးကြသည်။

အစီအမံများချမှတ် အကြံပြု ဆွေးနွေးပွဲတွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရ ဦးအောင်ကိုက ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများ ဖြစ်ပွားစေသည့် အခြေခံအကြောင်း တရားများစွာအနက် အဓိက အချက် အချို့မှာ နိုင်ငံရေးကို အခြေခံသော ဝါဒရေးရာ မတူကွဲပြားမှုကြောင့် ဖြစ်ပွားသောပဋိပက္ခ၊ ကိုးကွယ်သော ဘာသာမတူကွဲပြားမှုကြောင့် ဖြစ် ပွားသော ဘာသာရေးပဋိပက္ခ၊ မျိုးနွယ်စုမတူ ကွဲပြားမှုကြောင့် ဖြစ်ပွားသော လူမျိုးရေးပဋိပက္ခတို့ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ စစ်ရေး စသည့် အရေးအရာအဖြာဖြာ သည် နိုင်ငံရေး၏ အကိုင်းအခက် လက်တက်များသာ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရ ပြေလည်အောင်မြေရှင်း နိုင်ခဲ့လျှင် ပဋိပက္ခများလည်း ချုပ်ငြိမ်း သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေး နည်းလမ်းဖြင့် အောင်မြင်စွာဖြေရှင်း နိုင်ရန် အခြေခံအကိုင်းအခက်များဖြစ် သော ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေးပြဿနာ များကိုလည်း ပိုင်းဝန်းညှိနှိုင်းဖြေရှင်း ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယခု ဆွေးနွေးပွဲတွင် အစုအဖွဲ့အလိုက် ဆွေးနွေးမှုများ၊ ဆွေးနွေးမှုများမှ ရရှိလာသော ရလဒ်များကို အခြေခံ ပြီး ဆက်လက်လက်တွေ့အကောင် အထည်ဖော်မည့်အစီအမံများ ချမှတ် သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပညာရေးကဏ္ဍ၊ ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်၊ တိုင်းရင်း သားလူမျိုးတိုင်းနှင့် လူနည်းစုအဖွဲ့ အစည်းများအတွက် တန်းတူညီတူ အခွင့်အရေးနှင့် တာဝန်ယူတာဝန်ခံမှု နှင့် မိုးသစ်တောကာကွယ်စောင့် ရောက်ရေးကဏ္ဍ၊ အမျိုးသမီး ခေါင်းဆောင်မှုနှင့် အရေးကိစ္စများ တွင် ပါဝင်ခြင်းကဏ္ဍ၊ လူငယ်တို့ကို အားပေးကူညီပံ့ပိုးခြင်းနှင့် ထိတွေ့ ဆက်ဆံခြင်းကဏ္ဍ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း ဖြစ်ပေါ်နေသော ဝိသေသ လက္ခဏာ၊ မတူညီကွဲပြားခြင်းနှင့် ဘုံစိန်ခေါ်မှုများ စသည့် ကဏ္ဍများကို အစုအဖွဲ့အလိုက် ဆွေးနွေးကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန် လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး

အတွက် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေး နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပသွား (ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ)အဖွဲ့၏ တတိယ မည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်သည် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener အား ယနေ့ညနေ ၄ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။



အမြင်ချင်းဖလှယ် တွေ့ဆုံစဉ် နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည်လက်ခံရေးတွင် ရင်ဆိုင်နေရ သည့် အခက်အခဲ အတားအဆီးများ အား ဖြေရှင်းရေး၊ နေရပ်ပြန်လာသူများ အတွက်ကောင်းမွန်သည့်ပတ်ဝန်းကျင် ဖန်တီးရာ၌ ကုလသမဂ္ဂ၊ အာဆီယံ တို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် နေမှုများ၊ နိုင်ငံသားလျှောက်ထားမှု လုပ်ငန်းစဉ် ပိုမိုလျင်မြန်သွက်လက် လာစေရေးကိစ္စ၊ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ နှင့် ထိတွေ့ရှင်းလင်းပြောကြားရေး ကိစ္စ၊ ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ် ပြန်လည်စတင်ရေးအတွက် မြန်မာ- ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ပူးတွဲလုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေး ပြန်လည်စတင်ရေး ကိစ္စတို့အပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ ကြသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရခိုင် ပြည်နယ်အရေးကိစ္စ၏ သိမ်မွေ့ ရှုပ်ထွေးမှုကို ကောင်းစွာသိရှိနားလည် ရေးနှင့် လက်တွေ့ကျပြီး မျှတသည့် ချဉ်းကပ်ရေးသည် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်ဆိုင်နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများအား ဖြေရှင်းရာ၌ ကုလသမဂ္ဂနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အောင်မြင်ရေး၏ အဓိကသော့ချက် ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားပြန် လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး

လွှတ်တော်ရေးရာ

e-Government စနစ် အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အရှိန်အဟုန်မြှင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်(၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန် အစည်းအဝေးစတင်နေ့တွင် ကြယ်ပွင့်မြဲမေးခွန်းများ မေးမြန်းကြေးခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းအား အတည်ပြုခြင်းနှင့် အစီရင်ခံစာတစ်ခု ဖတ်ကြားတင်ပြခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ရေကြည်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစံရွှေဝင်း၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် အတည်ပြုခဲ့သည့် e-Government Master Plan (2016-2020)ကို မည်သည့်ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ မည်သည့်အချိန်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ကို သိလိုခြင်းမေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသာဦးက e-Government စနစ်သည် အစိုးရ၏ရုံးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာအားအသုံးပြု၍ ပိုမိုထိရောက် အကျိုးရှိစေရန် ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် မည်သည့်အခါမျှ ပြီးဆုံးသည်ဟူ၍ မရှိဘဲ နည်းပညာများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်လာသည့် လိုအပ်ချက်များအတွက်ကိုလည်း အမြဲတမ်းဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေရမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် e-Government စနစ်ကို အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

သနပ်ပင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ဦး၏ သဘာဝဘေးဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးသွားသော သနပ်ပင်-ကျွတ်လမ်းပေါ်ရှိ အမှတ်(၁၂)(၁၀၀ x ၁၂)ပေ သံပေါင် သစ်သားခင်းတံတားအား သံကူကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်းက အဆိုပါ သစ်သားတံတားအား လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးပြတော်ကော်မရှင်စရိတ်အတွက် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း တည်ဆောက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် ပြောင်းလဲရန်အတွက် လာမည့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေတွင် ထည့်သွင်းလျာထားပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

မြစ်သားမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာလင်းလင်းကျော်၏ မြစ်သားမြို့နယ်အတွင်း ရှိ အရေးပါလှသော Class(A)အဆင့်ရှိ လမ်းဖြစ်သည့် ခရုတုပ်-လက်ပံပင်-ကျားပြီးဆုံးကလုံလမ်းကို လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ပေးရန် အစီအစဉ်ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်းက အဆိုပါလမ်း ၂ မိုင် ၄ ဖာလုံအနက် တစ်မိုင်အား ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဂဝ်လမ်းအဖြစ် ခင်းပြီးခဲ့ပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိသည့် ၁ မိုင် ၄ ဖာလုံအား လမ်းအဆင့် (A) သတ်မှတ်ထားပြီး လမ်းနယ်မရှိသည့်အတွက် လှည်းလမ်းအဆင့်ရောက်ရှိနေပါကြောင်း၊ လမ်းနယ် ရရှိရေးအတွက် ညှိနှိုင်းပေးမှသာ မြေသားလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြေသားလမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန် လမ်းဘေးဝဲ၊ ယာရှိ လယ်မြေပိုင်ရှင်များထံမှ လမ်းမြေနေရာရရှိရေးအတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသခံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသခံပြည်သူများက ညှိနှိုင်းပေးမည်ဆိုပါက ကျန်ရှိသည့် ၁ မိုင် ၄ ဖာလုံအား လာမည့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ရန်ပုံငွေတွင် ထည့်သွင်းလျာထားပြီး ရန်ပုံငွေခွဲဝေရရှိမှုအပေါ် မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဒိုက်ဦးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘုန်းမြင့်အောင်၏ ဒိုက်ဦးမြို့နယ်၊ ဗိုင်းချယ်ကျေးရွာနှင့် ကညင်တပင်ကျေးရွာကြားရှိ ဘောနီချောင်းကူးတံတားအား သံကူကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ်ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်းက ဒိုက်ဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဗိုင်းချယ်ကျေးရွာနှင့် ကညင်တပင် ကျေးရွာဆက်သည့် အဆိုပါလမ်းသည် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကျေးလက်လမ်းစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိသေးပါကြောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က အဆိုပါလမ်းကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနပိုင် အဖြစ်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသာဦး



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း



ရေကြည်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစံရွှေဝင်း



မြစ်သား မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာလင်းလင်းကျော်

သိမ်းသွင်းပေးရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးထံ တင်ပြတောင်းခံ၍ တရားဝင်ခွင့်ပြုချက်ရရှိပါက ရန်ပုံငွေများ တင်ပြတောင်းခံပြီး ရန်ပုံငွေရရှိမှုအပေါ် မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဆက်လက်၍ လှည်းကူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်းတန်၏ ဆက်သွယ်ရေး ဩဇာကြားမှူးစီးဌာနကဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ကျေးလက်ဆက်သွယ်ရေးဌာန (Multipurpose Community Telecentre)၏ လုပ်ငန်းများရပ်ဆိုင်းနေပြီး ကွန်ပျူတာနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ပျောက်ဆုံးနေခြင်းနှင့် ၎င်းအဆောက်အအုံတွင် ပါတီအလံများထောင်ထားခြင်းတို့သည် တရားဝင်မှု ရှိ၊ မရှိ သိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသာဦးကလည်းကောင်း၊ ဖောင်းပြင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းဝေ၏ ချင်းတွင်းမြစ်ဝှမ်းဒေသရှိ စစ်ကိုင်းတိုင်းအောက်ပိုင်းနှင့် အထက်ပိုင်းဆုံးအထိကို ဆက်သွယ်ထားသည့် သတ္တယကျင်း-ဖောင်းပြင်-ဟုမ္မလင်း-ခန္တီးလမ်းမကြီးအား လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နှစ်အလိုက်မည်သို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ကို သိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့် မက်မန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်အေး၏ မက်မန်းမြို့နယ်ရှိ ရောင်ခွန်-ရောင်လှိုင်-ရောင်ကပ်-ရောင်အူ(၀) ကျေးရွာချင်းဆက်မြေသားလမ်း (၁၇/၄)မိုင်အနက် ဖောက်လုပ်ရန် ကျန်ရှိနေသည့် (၅/၄)မိုင်အား ဖောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်းကလည်းကောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းအား လွှတ်တော်၏ သဘောထားရယူ အတည်ပြု

ထို့နောက် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်စိုးလင်းက အမျိုးသားလွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ ပေးပို့သော မြန်မာနိုင်ငံလူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ ပြင်ဆင်ချက်အတိုင်း အတည်ပြုသည့် အချက် ၆၁ ချက်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ ပြင်ဆင်ချက်အတိုင်းသဘောမတူဘဲ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက ပြင်ဆင်ထားသည့် ပြင်ဆင်ချက် အချက် ၇၃၇ ချက်တို့အား အဆိုတင်သွင်းပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက လွှတ်တော်၏ သဘောထားရယူအတည်ပြုသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်း တစ်ရပ်လုံးကို ပြင်ဆင်ထားသည့် အပိုဒ်၊ အပိုဒ်ခွဲအတိုင်း အတည်ပြုရန်လွှတ်တော်၏ သဘောထားရယူရာ သဘောမတူသူ မရှိသည့်အတွက် အတည်ပြုကြောင်းနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် တရားစီရင်ရေးနှင့် ဥပဒေရေးရာကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာအား ကော်မတီဝင် ဦးကျော်ဌေးက ဖတ်ကြားတင်ပြပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါအစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ကို နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန့်(သတင်းစဉ်)



ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ တောင်သူလယ်သမားနှင့် အလုပ်သမားရေးရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မြင့် ရန်ကုန်မြို့ အမေရိကန်သံရုံးမှ ပထမအတွင်းဝန် Ms. Amy Roth အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အလုပ်သမားရေးရာပြုပြင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ တောင်သူလယ်သမားနှင့် အလုပ်သမား ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မြင့်သည် ရန်ကုန်မြို့ အမေရိကန်သံရုံးမှ ပထမအတွင်းဝန် Ms. Amy Roth အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ရေးရာဆောင် အဆောင်အမှတ် (1-6) ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အလုပ်သမားရေးရာပြုပြင် ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ကော်မတီအနေဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရသည့် ဥပဒေရေးရာကိစ္စရပ်များ၊ ILO အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများ ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ လွှတ်တော်ရေးရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးအကြံပေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါ်စုစုလွင် UNDP/IPU Team မှ Senior Technical Advisor နှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ပြည်သူ့လွှတ်တော် လွှတ်တော်ရေးရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး အကြံပေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါ်စုစုလွင်သည် UNDP/IPU Team မှ Senior Technical Advisor Mr. John Patterson နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ရေးရာဆောင် အဆောင်အမှတ် (1-1) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် UNDP /IPU Team အနေဖြင့် မြန်မာလွှတ်တော်၏ သုတေသနနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍများတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုဆိုင်ရာများနှင့် အနာဂတ်တွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

သတင်းစဉ်







တွေ့ဆုံပေးမြန်း

ပြည်သူတွေကို အရည်အသွေးပြည့်ဝတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ဖို့အတွက် ဆရာဝန်တွေရဲ့ အရည်အသွေးမြှင့်တင်လျက်ရှိပါတယ် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုက နောက်ဆုံးပေါ်ခွဲစိတ်ကုသနည်းပညာတွေကို သင်ကြားပေးပါတယ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး

မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဌာန ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်၊ မြောက်ဥက္ကလာပ သင်ကြားရေးနှင့် အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံ Detroit မြို့၊ Henry Ford Hospital မှ Prof. Jack Rock ဦးဆောင်သော ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုတို့သည် FIENS (Foundation for International Education in Neurological Surgery) ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာမှစတင်၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာ လူနာများကို နှစ်စဉ် နိုဝင်ဘာလတိုင်း နှစ်ပတ်ကြာနေထိုင်ပြီး ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာ လူနာများကို လာရောက်ကုသပေးလျက်ရှိပါသည်။

အဆိုပါဆရာဝန်ကြီး Prof. Jack Rock နှင့်အဖွဲ့သည် လူနာများအား ခွဲစိတ်ကုသခြင်း၊ နောက်ဆုံးပေါ်ခွဲစိတ်နည်းများကို မြန်မာနိုင်ငံဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော ခွဲစိတ်ဆရာဝန်များအား သင်ကြားပေးခြင်းနှင့် ပူးပေါင်း၍ခွဲစိတ်ကုသခြင်း၊ အဆင့်မြင့်ခွဲစိတ်ကိရိယာများ သုံးစွဲပုံကို သင်ကြားပြသပေးခြင်း၊ ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာ သင်တန်းများပေးခြင်း၊ ၎င်းတို့အဖွဲ့တွင်ပါဝင်သော သူနာပြုဆရာမကြီးများက ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာ သူနာပြုများအား ICU သင်တန်းများကို လက်တွေ့၊ စာတွေ့သင်ကြားပြသပေးခြင်း၊ လူနာများကို မခွဲစိတ်မီနှင့်ခွဲပြီး ပြုစုစောင့်ရှောက်နည်း၊ Biomedical Engineering ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူက ဆေးရုံသုံးစက်ပစ္စည်းကိရိယာများ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သင်ကြားပြသပေးခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည့်အတွက် အဆိုပါအဖွဲ့မှတာဝန်ရှိသူများ၊ ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဌာနမှ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ပါသည်။

သတင်း- တာရာ၊ ကေကေ၊

သီသီမင်း၊ မင်းသစ်(MNA)

ဓာတ်ပုံ- နေလင်း

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အဓိကလုပ်ငန်းတစ်ခုက ပြည်သူတွေကို အရည်အသွေးပြည့်ဝတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု ပေးနိုင်ဖို့အတွက် ကုသရေးအပိုင်းမှာ လုပ်ဆောင်ပေးနေတဲ့ ဆရာဝန်တွေရဲ့ အရည်အသွေးကို မြှင့်တင် လျက်ရှိပါတယ်။ ဒီလိုမြှင့်တင်တဲ့အခါ သင်တန်း တွေပေးတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးနေပေမယ့် ကမ္ဘာပေါ်မှာ ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဖြစ်ထွန်း တိုးတက်မှုအခြေအနေတွေကို သိဖို့လိုတဲ့ အတွက် နိုင်ငံတကာကိုစေလွှတ်ပြီး သင်တန်း တွေ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွေ တက်ရောက် စေတာ ကျွန်တော်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး အဖြစ် စတင်တာဝန်ယူတဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလကနေ ယခုအချိန်အထိ ၇၀၀၀ လောက် ရှိပါပြီ။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး

ပေါ် ခွဲစိတ်ကုသနည်းပညာတွေကို သင်ကြား ပေးပါတယ်။ ပစ္စည်းကိရိယာတွေလည်း ပါတယ်။ စက်ကိရိယာတွေကလည်း ကောင်း တယ်။ ခေတ်မီစက်ကိရိယာတွေရဲ့ အကူအညီ နဲ့ ခွဲစိတ်တဲ့အတွက် အများကြီးအကျိုးရှိ တယ်။ ပါမောက္ခ Jack Rock က နှစ်ပတ်တစ်ခါ

မှာလည်း ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီးတော့လည်း ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောဆိုင်ရာထိခိုက်ဒဏ်ရာရ လူနာများရဲ့ အသက်ကို ကယ်တင်နိုင်ဖို့ အရေးပေါ် ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ဖို့ မြို့နယ်ဆရာဝန်၊ တိုက်နယ်ဆရာဝန်တွေရဲ့ ဦးနှောက်နှင့်အာရုံ ကြောဆိုင်ရာ အခြေခံခွဲစိတ်ကုသမှုစွမ်းဆောင် ရည်များ မြင့်မားလာစေရေးအတွက် သင်တန်း တွေ ပေးသွားဖို့ရှိပါတယ်။

ခြောက်လအထက် သင်တန်း တက်ရောက်သူက ၃၀၀ လောက်ရှိပါတယ်။



ပါမောက္ခဒေါက်တာဝင်းမြိုင်



ပါမောက္ခဒေါက်တာကြည်လှိုင်

ခြောက်လအောက် သင်တန်းတက်ရောက်သူ က ၁၄၀၀ လောက် ရှိပါတယ်။ ဒါတင်မက သေးပါဘူး။ ပါရဂူဘွဲ့တက်တဲ့ သူကလည်း ၆၀ လောက်ရှိပါတယ်။ မဟာသိပ္ပံဘွဲ့တက်တဲ့ သူက ၁၀၀ လောက်ရှိပါတယ်။ ဒါတွေက အရည်အသွေးမြင့်တဲ့အပိုင်းပါ။ ဒီလိုသင်ကြား ပြီး ပြန်လာသူတွေကနေ ပြည်သူတွေကို အရည်အသွေးပြည့်ဝတဲ့ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်သူတွေအတွက် အကျိုးရှိမှာပါ။

ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံက ဆရာဝန်တွေနဲ့ Skype မှတစ်ဆင့် online ကဆွေးနွေးလျက်ရှိ ပါတယ်။ ဒါတွေကို ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းတင်ခိုင်း ပြီးတော့ မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံတင်မကဘူး၊ တစ်နိုင်ငံလုံးက ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြော ဆရာဝန်တွေကို ဖြန့်ဝေပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်ပမှ ပါမောက္ခ Jack Rock တို့က လည်း လာရောက်သင်ကြားပေးနေသလို ပြည်တွင်းမှာလည်း ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ မာစတာဘွဲ့အတွက် နှစ်စဉ် ၁၆ ဦးလောက် ခေါ်ယူလေ့ကျင့်ခန်းထုတ်ပေးနေ ပါတယ်။ မာစတာဘွဲ့ရထားတဲ့ ဆရာဝန်တွေ ကလည်း ကြိုးစားကြတယ်။ သင်ယူတတ် မြောက်လွယ်ကြပါတယ်လို့ ပါမောက္ခ Jack Rock က ချီးကျူးပါတယ်။ ဒီအတွက်လည်း အင်မတန်ဂုဏ်ယူပါတယ်။

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဝင်းမြိုင် ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုက ဝါမောက္ခဌာနမှူး၊ မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး မြောက်ဥက္ကလာပ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှာ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလ ၂ ရက်နေ့မှာ စပြီးတော့ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါတယ်။ နဂိုတုန်းကတော့ ရန်ကုန် ဆေးရုံကြီးမှာ ဌာနတစ်ခုအနေနဲ့ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီးမှာ လိုအပ်ချက် အရ သက်ဆိုင်ရာလူကြီးတွေရဲ့ လမ်းညွှန်မှုအရ စတင်ပြီး ကျွန်တော်ဦးဆောင်ပြီးတော့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလ ၂ ရက်နေ့ကနေ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါ တယ်။

ကမ္ဘာ့ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်မှု ပညာတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ဆိုတာ ရှိပါတယ်။ အဲဒီ အဖွဲ့ကြီးရဲ့ အစီအမံနဲ့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်ကစပြီးတော့ အမေရိကန်နိုင်ငံ Detroit မြို့က Henry Ford Hospital ဆေးရုံကြီးက ပါမောက္ခ Jack Rock ဦးဆောင်တဲ့အဖွဲ့နဲ့ ကျွန်တော်တို့သွားပြီးတော့ ချိတ်မိပါတယ်။ သူတို့က မြန်မာပြည်ကို လာချင်တယ်။ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော ခွဲစိတ်မှုပညာ တိုးတက်အောင်၊ မြင့်မားအောင် ကူညီချင်တယ်ဆိုပြီး ကျွန်တော်တို့နဲ့လာပြီး တော့ ချိတ်ဆက်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့က ကြိုဆိုပါတယ်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်ကစပြီး နှစ်စဉ် နှစ်တိုင်း နိုဝင်ဘာလမှာ ရောက်လာတာ ခုဆိုရင် ခုနှစ်နှစ် ရှိသွားပါပြီ။

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံကို ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံ တွေက နှလုံး၊ ကျောက်ကပ်၊ အသည်း၊ အစာ အိမ်လမ်းကြောင်းရောဂါနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ပညာရှင်အဖွဲ့တွေလာပြီး သင်တန်းပေးတာ တွေလည်း ရှိပါတယ်။ ယခုလတ်တလောမှာ မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီးကို အမေရိကန် နိုင်ငံ Detroit မြို့က Henry Ford ဆေးရုံက ပါမောက္ခ Jack Rock ဦးဆောင်တဲ့ ဦးနှောက် နှင့်အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုက လာရောက် နေတာရှိပါတယ်။ သူတို့အဖွဲ့က သင်တန်း ဆရာ၊ သူနာပြုဆရာမကနေ စက်ပစ္စည်း ပြင်ဆင်မှုအထိ အကူပေးပါတယ်။ ဒီမှာ သင်ကြားပေးတဲ့အခါမှာလည်း နောက်ဆုံး

လက်ရှိအချိန်မှာ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး၊ မန္တလေး ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးနဲ့ နေပြည်တော် ခုတင် (၁၀၀၀)ဆုံဆေးရုံကြီးတွေမှာ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ မကြာမီကာလမှာ မကွေးပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီးနဲ့ တောင်ကြီးစစ်စ်ထွန်းဆေးရုံတွေ

သုံးလေးလလောက်ကတည်းက လူနာတွေကို ကြိုပြီး ချိန်းထားလိုက်တယ်။ ဒီရက်ဒီရက်တွေ တော့ပြန်လာပါ။ အမေရိကန်က ဆရာဝန်ကြီး တွေလာမယ်။ ကုသပေးမယ်ဆိုပြီးတော့ ပြော ထားတယ်။ လိုအပ်တဲ့ ပစ္စည်းတွေကိုလည်း သူတို့အဖွဲ့ကို လှမ်းပြီးပြောထားတယ်။ သူတို့က သယ်လာပေးတယ်။

ဒီတစ်ခေါက်ဆိုရင် ခုနပြောတဲ့နယ်တွေမှာ CT SCAN လို့ခေါ်တဲ့ ကွန်ပျူတာ ဓာတ်မှန်မရှိ သေးတဲ့ နယ်တွေမှာ ခေါင်းခိုက်မိတဲ့လူနာတွေ ခေါင်းထဲသွေးထွက်၊ မထွက်ကို အမြန်စမ်းသပ် တွဲကိရိယာ INFRASCAN လို့ခေါ်တယ်။ အဲဒါက ပေါ်တာမကြာသေးဘူး။ အမေရိကန်မှာခေါ်လာ တစ်သောင်းခွဲ လောက်ရှိတယ်။ အဲဒါကိုပါ သူတို့တစ်ခါတည်း သယ်လာပေးတယ်။ အသုံးပြုနည်းကိုသင်ပေးမယ်။ ပြီးရင်တစ်ခါ တည်း လျှို့ဝှက်မယ်။ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်မရှိတဲ့ နေရာမှာ အမြန်ဆုံးခေါင်းထဲမှာ သွေးထွက်၊ မထွက်စမ်းသပ်နိုင်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့ လူနာ တွေရဲ့အသက်ကို ကယ်တဲ့နေရာမှာ အများကြီး ကို အထောက်အကူပြုတဲ့ ပစ္စည်းဖြစ်ပါတယ်။ သယ်ရတာလည်းလွယ်တယ်။ အိတ်ထဲထည့်ပြီး သယ်သွားရုံပါပဲ။ ဘာမှပင်ပန်းပန်းလည်း မရှိဘူး။ အဲဒီလိုခေတ်မီပစ္စည်းတွေ သူတို့ ယူလာကြတယ်။

နောက်တစ်ခါ သူ့ဆေးရုံမှာလုပ်တဲ့ အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာတွေ ပါလာတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆိုကို ပစ္စည်းတွေ သယ်လာ တယ်။ လူနာတွေကို ခွဲစိတ်ပေးတယ်။ ဒီက ဆရာဝန်တွေကို စာတွေ့သင်ပေးတယ်။ ပြီးတော့ တစ်နှစ်ကို နှစ်ယောက် အမေရိကန် နိုင်ငံ သူတို့ရဲ့ ဆေးရုံကို သင်တန်းပေးဖို့ခေါ်သွား တယ်။ နှစ်လခေါ်တယ်။ ဒီနှစ်လည်းနောက်ထပ် နှစ်ယောက် ပို့ဖို့ အစီအစဉ်ရှိပါတယ်။

နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းတော့ သူတို့ကနှစ်ပတ် နေတယ်။ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်နေ့က စတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြော ခွဲစိတ် တာကလည်း လူနာတစ်ယောက်ကို အနည်းဆုံး ၅ နာရီ၊ ၆ နာရီကြာတယ်။ တစ်ရက်ကို အများဆုံး နှစ်ယောက်၊ သုံးယောက်လောက်ပဲ ခွဲနိုင်တယ်ဆိုတော့ ပြီးခဲ့တဲ့အခေါက်တွေ

မှာဆို တစ်ခေါက် တစ်ခေါက်ကို အနည်းဆုံး လူနာ ၂၀ လောက်ကို ခွဲစိတ်ပေးခဲ့တယ်။ ဒီတစ်ခေါက်ကိုလည်း လူနာတွေ စုထားတယ်။ လူနာတွေလည်း ပြုပြီးသွားပြီ။ ဘယ်ရက် ဘယ်ရက်ကို ခွဲမယ်ဆိုတဲ့ အကြမ်းဖျင်း တောင်သိပြီးသွားပြီ။ အခုလောလောဆယ် ခွဲပြီးတာ လေးယောက်ရှိသွားပါပြီ။ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်နေ့ကစ ခွဲတယ်။ ၃ ရက်နဲ့ ၄ ရက်က ပိတ်ရက်ပေါ့။ သူတို့နဲ့ ပူးပေါင်းပြီးတော့မှ အမေရိကန်-မြန်မာ-ကိုရီးယား Neurosur gery meeting ဆိုပြီးတော့မှ ဆရာဝန်အငယ် လေးတွေအတွက် အတွေ့အကြုံရအောင် ကိုရီးယားက ပါမောက္ခသုံးယောက်ကို ဖိတ်လိုက်ပါတယ်။ ဖိတ်ပြီးတော့မှ အမေရိကန် အဖွဲ့နဲ့ ကိုရီးယားအဖွဲ့နဲ့ ကျွန်တော်တို့ဆီက ဆရာတွေ အားလုံးပေါင်းပြီးတော့ သင်တန်း သားအငယ်တွေကို ဆွေးနွေးပို့ချတယ်။

ကျွန်တော်က ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော ခွဲစိတ်ကုသမှုကို ရောက်တာ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်မှာ စရောက်ပါတယ်။ အဲဒီကတည်းက မြန်မာနိုင်ငံ မှာ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဆရာဝန် တွေက ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်အထိ လက်ချိုးရေလို့ ရတယ်။ နောက်ပိုင်းကျတော့ ခုနပြောသလိုပဲ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောဆိုင်ရာရောဂါတွေ အထူးသဖြင့် နောက်ပိုင်းမှာ မော်တော် ဆိုင်ကယ်တွေ တအားသုံးကြတယ်။ မတော် တစ်ခုဖြစ်မှုတွေများတယ်ဆိုတော့ နယ်တွေ မှာ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်ဆရာဝန်တွေ မရှိဘူး။ အထွေထွေ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်တွေကပဲ နိုင်သလောက်လုပ်ကြတာပေါ့။ ကောင်းတာ တွေလည်း ရှိတယ်။ အသက်ဆုံးရှုံးမှုတွေ ရှိတယ်။ ပါမောက္ခ Jack Rock ရောက်လာတဲ့ အချိန် ဒါမဖြစ်သင့်ဘူး။ ဘယ်လိုလုပ်ရင် ကောင်းမလဲလို့ ၂၀၁၂ မှာ တိုင်ပင်ကြတယ်။ ကျွန်တော်တို့တုန်းကတော့ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံ ကြောကုသမှုကို လာချင်ရင်အထွေထွေ ခွဲစိတ်ကုသတန်းကို သုံးနှစ်တက်ရတယ်။ အဲဒါ ပြီးတော့မှ ခွဲစိတ်ကုသတာ၊ တစ်ခါ တလေ တစ်နှစ်မှာ တစ်ယောက်၊ နှစ်နှစ်မှာ တစ်ယောက်လောက်ပဲ ရောက်တာ။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ၀



၀ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ ဒီတော့သူတို့က အကြံပေးတာ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသတန်းကို တိုက်ရိုက် ဖွင့်လိုက်ပါ။ လူအင်အားတိုးလာမယ်ဆိုပြီး သူတို့က အကြံပေးတယ်။ ကျွန်တော်လည်း ဝန်ကြီးရုံးကို သူတို့ကို ခေါ်သွားတယ်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးနဲ့ ပေးတွေ့တယ်။ သူကလုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တာ တင်ပြတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော ဆရာဝန်တွေ အရေအတွက် တိုးပွားလာ အောင်၊ အကျိုးရှိလာအောင် တင်ပြတာတွေ လုပ်တယ်။ နောက်တော့ ဝန်ကြီးဌာနက သုံးနှစ်သင်တန်း ဖွင့်လိုက်တယ်။ ဆေး(၁)၊ ဆေး(၂)၊ ဆေး(မန်း) ဆိုပြီး သုံးကျောင်းဖွင့် လိုက်တာ အခုဆိုရင် ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြော ခွဲစိတ်မှု တိုက်ရိုက်တက်နေတဲ့ ကျောင်းသား ပေါင်း ၆၀ လောက်ရှိနေပြီ။ သုံးနှစ်သင်တန်း တက်ပြီးတဲ့အတွက် အဲဒီ ဆရာဝန်တွေက ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော အရေးပေါ်ထိခိုက် တဲ့အခါမှာ ကျွမ်းကျင်ကျင် သူတို့ ခွဲနိုင်သွားပြီ။ မကြာခင်မှာ သူတို့ တစ်နှစ် လောက်ထားပြီးရင် နယ်ဆေးရုံတွေကို ပို့တော့မယ်။ နယ်ဆေးရုံမှာ အထွေထွေ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်တွေ ခွဲမယ်ဆိုရင် သုံးနှစ် လေ့ကျင့်သင်ကြားထားတဲ့ ကျွန်တော်တို့ ဆရာဝန်တွေခွဲရင် လူနာတွေအတွက် အများကြီးအကျိုးရှိတယ်။

ဒီလို အမေရိကန်က လာခဲ့တာ ခုနှစ်နှစ် ရှိပြီ။ ခက်ခက်ခဲခဲ ခွဲစိတ်ရမယ့်ကိစ္စတွေကို သူတို့နဲ့ပေါင်းလုပ်လိုက်တော့ လူနာလည်း ကောင်းတယ်။ စာအုပ်ထဲမှာ ဖတ်လို့မရတဲ့ ပူးပေါင်းခွဲစိတ်ခြင်းအကျိုးတွေ အများကြီး တွေ့ရတယ်။ တချို့သယ်လာတဲ့ ပစ္စည်းတွေက ဒီမှာမရှိတဲ့ဟာတွေဆိုတော့ ဒီကလူတွေ ကိုင်တွယ်တတ်သွားတယ်။ အရင်ကဆိုရင် ထိုင်းတို့၊ စင်ကာပူတို့ သွားရတယ်။ အနည်းဆုံး သိန်း ၃၅၀ ကျော်လောက် ကုန်တယ်။ အခု သူတို့လာတော့ ကျွန်တော်တို့က လူနာ ထည့်ပေးလိုက်ရင် ၁၀ သိန်းတောင် မကုန်ဘူး။ ဒီတော့လူနာအတွက် အကျိုးရှိတယ်။ ဆရာဝန်တွေအတွက် ပညာတွေ အများကြီး ရတယ်။ ဒီဆရာဝန်တွေက ပုံမှန်ဆိုတစ်နှစ်မှာ

တစ်ကြိမ်ပဲ လာတယ်။ သူကလူနာတွေ ခွဲစိတ် ပေးရတာ အလွန်သဘောကျတာဖြစ်တဲ့ အတွက် နှစ်စဉ် နှစ်တိုင်းလာတယ်။ ကျွန်တော် တို့ဆီက သင်တန်းသားတွေကို သင်ပေးတယ်။ မနှစ်ကစပြီး ဘာလုပ်လဲဆိုတော့ အမေရိကန် နိုင်ငံ ပြန်သွားရင် Skype ကနေပြီး နှစ်ပတ် တစ်ခါ ဆွေးနွေးသင်ကြားတာတွေ လုပ်တယ်။ ဌာနတိုးတက်အောင် စိတ်ပါလက်ပါနဲ့ ကြိုးစား ပေးနေတဲ့ ဆရာဝန်ကြီးတစ်ယောက် ဖြစ်ပါ တယ်။ ဌာနအတွက် ပြောပြနိုင်လောက်အောင် တိုးတက်လာမယ်။ လူနာတွေ အတွက်လည်း ကောင်းမယ်။ နောက်ဆုံးကတော့ တိုင်းပြည်၊ မျိုးဆက်သစ်ခွဲစိတ်ဆရာဝန်တွေ စက်ပစ္စည်း ကိရိယာတွေကို လွယ်လွယ်ကူကူ ကိုင်တွယ် တတ်သွားပြီ။ ပြီးရင်သူက အမေရိကန်ကို ခေါ်သွားပြီး နှစ်လသင်တန်းပေးသေးတယ် ဆိုတော့ ဘာမှပြောစရာမရှိတော့တာပါ။

ကျွန်တော်တို့ခေတ်တုန်းက ဦးခေါင်းထဲက အကျိတ်ကို ထုတ်ဖို့နေနေသာသာ ခေါင်းခွဲ ဖွင့်ဖို့တောင် နှစ်နာရီလောက်ကြာတယ်။ ပစ္စည်းကိရိယာမစုံတာ နိုင်ငံခြားမှာ ဖော်တာ တွေနဲ့လုပ်တဲ့အချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့က ခေါင်းကို ကွမ်းညှပ်ကိုက်တဲ့ဟာမျိုးနဲ့ ကိုက်ရတဲ့အခါကျတော့ သိပ်အဆင်မပြေဘူး။ ခုခေတ်လူငယ်တွေကျတော့ အတော် ကံကောင်းတယ်။ နည်းပညာအသစ်တွေ ရတယ်။ နိုင်ငံတော်ကလည်း ဖြည့်ဆည်း ပေးတာပါတယ်။ ခုဆိုခေါင်းခွဲက ၁၅ မိနစ် လောက်ဆို ဖွင့်လို့ရပြီ။ အချိန်မကုန်ဘူး။ လူလည်း သက်သာတယ်။ သွေးလည်း မထွက် ဘူး။ တော်တော်ကြီးကို အဆင်ပြေသွားတယ်။ ခေတ်က အများကြီးပြောင်းသွားပြီ။ ကျွန်တော်တို့ ငယ်ငယ်ကကြားဖူးတာကတော့ ဦးနှောက် အာရုံကြောခွဲရင် သေမှာပဲဆိုတဲ့ အယူအဆတွေ၊ ခုက အကျိတ်ခွဲလို့သေတဲ့ သူဆိုတာ မရှိသလောက်ကို နည်းသွားပြီ။ တစ်ခုပဲ။ မတော်တဆဖြစ်တယ်။ သူဒဏ်ရာ သိပ်ပြင်းထန်တယ်ဆိုရင်တော့ ကယ်လို့မရဘူး ပေါ့။ လူနာကိုပြုစောင့်ရှောက်တာ၊ မေ့ဆေးတွေ ကလည်း ကောင်းလာတယ်။ လူနာတွေရဲ့အသေ အပျောက်နှုန်းတွေကလည်း နည်းလာတယ်။ ရာခိုင်နှုန်းအများကြီး တိုးတက်လာတယ်။



မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသကောင်စီ ခွဲစိတ်မှုများ ပြုလုပ်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသကောင်စီ စမ်းသပ်မှု ပြုလုပ်နေစဉ်။

ပါမောက္ခဒေါက်တာကြည်လှိုင် ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသက ခွဲစိတ်မှုများ အရေးအကြီးဆုံးအချက်က ဖြစ်လာတာကြောင့်လို့ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသက ခွဲစိတ်မှုမှာ အရေးအကြီးဆုံးအချက်က Position ပါ။ ကျွန်တော်တို့က လူနာကိုခွဲပြီ ဆိုရင် ခေါင်းကိုခွဲတယ်။ ခွဲပြီးရင် အရိုးကို ဖွင့်တယ်။ အကျိတ်ကိုရောက်တယ်။ မိုက်ခရို စကုပ် ဝင်တယ်။ အဲဒီနံပါတ် ဝင်တယ်။ အဲဒီ တွက်ကို တောက်လျှောက်စဉ်းစားထားပြီးသား ဖြစ်ရတယ်။ အဲဒါကို Position လို့ ခေါ်ပါတယ်။ ဦးခေါင်းကို Position မှန်အောင်ထားတာပါ။ Position မှားရင် တောက်လျှောက်မှားပါ တယ်။ တကယ်ကျမ်းကျင်သူတွေနဲ့တွဲပြီး လုပ်ရတဲ့အတွက် အဲဒီအဆင့်မှာကတည်းက အများကြီးတိုးတက်သွားပါတယ်။ ကျွန်တို့ အဆင့်တွေကလည်း အဲဒီအဆင့်တိုးတက်ရင် အကုန်တိုးတက်သွားပါတယ်။

ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသက ရန်ကုန်မှာ နှစ်ခု၊ မန္တလေးတစ်ခု၊ နေပြည်တော် တစ်ခု၊ အမှန်တကယ်က ဌာနတွေက တိုင်းဒေသ ကြီးနဲ့ ပြည်နယ် ၁၄ ခုလုံးမှာ ရှိသင့်ပါတယ်။ လူကြီးတွေကလည်း အဲဒီလိုဖြစ်ဖို့ အစီအမံဆွဲ ထားပါတယ်။ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော ခွဲစိတ် ကုပညာဘာသာရပ်ကို ၂၀၁၅ လောက်ကစပြီး ဖွင့်ပါတယ်။ နောင်ဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ခုလုံး မှာ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့ ဆရာဝန်တွေ ပိုများ လာမယ်။ အဲဒီအတွက် မသေသင့်ဘဲ မသေရ အောင် ကျွန်တော်တို့ လုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ ဖြစ်လာ ပါလိမ့်မယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဘယ်လောက်ခွဲခဲ့ ICU Support လိုပါတယ်။ ICU Support မပါ ဘဲနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ရလဒ်အမြေက မကောင်း ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ICU က ဆရာမတွေကို လေ့ကျင့်ပေးဖို့လည်း လိုပါတယ်။ တခြားခေတ်မီ နည်းစနစ်တွေသုံးဖို့လည်း အရေးကြီးပါတယ်။ ဒါတွေပါမှလည်း ရလဒ်ကောင်းမှာပါ။ ဒါတွေပြီးရင် ကျွန်တော်တို့က လူနာကို ပြန်လည်သန့်စွမ်းအောင် လေ့ကျင့်ပေးရပါ တယ်။ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့အခါမှာ ပေးရတဲ့ မေ့ဆေး အခန်းကဏ္ဍကလည်း အရေးကြီး ပါတယ်။ သူကကျန်တဲ့မေ့ဆေးနဲ့မတူပါဘူး။ မေ့ဆေးကလည်း မြောက်နှစ်၊ ခုနှစ်နှစ်လောက် လုပ်ပြီးမှ ကျွမ်းကျင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ ဦးနှောက်မေ့ဆေးက သက်သက်ရှိပါတယ်။ မြောက်ဥက္ကလာမှာ အဲဒါတွေအားလုံးက တသီးတသန့်တည်းရှိပါတယ်။ တခြားဟာနဲ့ မရောပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ အတူတူပဲ။

၂၀၁၂ မှာ ၇၅ မနီက ပညာရှင်တစ်ယောက် ဒီမှာ တစ်လနေသွားတယ်။ ကျွန်တော်တို့နဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ခွဲစိတ်ခဲ့ကြတယ်။ ပါမောက္ခ Jack Rock က ဒုတိယလာတဲ့သူပါ။ Henry Ford ဆေးရုံကလာတာ။ ကျွန်တော်တို့နဲ့ ရင်းနှီးမှုတွေအများကြီး ဖြစ်သွားတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆီက လူတွေအများကြီးလည်း လွတ်နိုင်တယ်။ လိုအပ်တဲ့ငွေကြေးတွေအားလုံး ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်အထိ စိုက်ပေးပါတယ်။

မပူးပေါင်းခင်တုန်းက ဒီလိုခွဲစိတ်မှုတွေကို အိပ်မက်တောင်မမက်ခဲ့ပါဘူး။ ခုဆိုရင် သူတို့ ဆီက ပညာတွေအများကြီးရပါတယ်။ ဦးနှောက် ခွဲစိတ်မှုမှာ အရေးအကြီးဆုံးအချက်က Position ပါ။ ကျွန်တော်တို့က လူနာကိုခွဲပြီ ဆိုရင် ခေါင်းကိုခွဲတယ်။ ခွဲပြီးရင် အရိုးကို ဖွင့်တယ်။ အကျိတ်ကိုရောက်တယ်။ မိုက်ခရို စကုပ် ဝင်တယ်။ အဲဒီနံပါတ် ဝင်တယ်။ အဲဒီ တွက်ကို တောက်လျှောက်စဉ်းစားထားပြီးသား ဖြစ်ရတယ်။ အဲဒါကို Position လို့ ခေါ်ပါတယ်။ ဦးခေါင်းကို Position မှန်အောင်ထားတာပါ။ Position မှားရင် တောက်လျှောက်မှားပါ တယ်။ တကယ်ကျမ်းကျင်သူတွေနဲ့တွဲပြီး လုပ်ရတဲ့အတွက် အဲဒီအဆင့်မှာကတည်းက အများကြီးတိုးတက်သွားပါတယ်။ ကျွန်တို့ အဆင့်တွေကလည်း အဲဒီအဆင့်တိုးတက်ရင် အကုန်တိုးတက်သွားပါတယ်။

ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသက ရန်ကုန်မှာ နှစ်ခု၊ မန္တလေးတစ်ခု၊ နေပြည်တော် တစ်ခု၊ အမှန်တကယ်က ဌာနတွေက တိုင်းဒေသ ကြီးနဲ့ ပြည်နယ် ၁၄ ခုလုံးမှာ ရှိသင့်ပါတယ်။ လူကြီးတွေကလည်း အဲဒီလိုဖြစ်ဖို့ အစီအမံဆွဲ ထားပါတယ်။ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော ခွဲစိတ် ကုပညာဘာသာရပ်ကို ၂၀၁၅ လောက်ကစပြီး ဖွင့်ပါတယ်။ နောင်ဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ခုလုံး မှာ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့ ဆရာဝန်တွေ ပိုများ လာမယ်။ အဲဒီအတွက် မသေသင့်ဘဲ မသေရ အောင် ကျွန်တော်တို့ လုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ ဖြစ်လာ ပါလိမ့်မယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဘယ်လောက်ခွဲခဲ့ ICU Support လိုပါတယ်။ ICU Support မပါ ဘဲနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ရလဒ်အမြေက မကောင်း ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ICU က ဆရာမတွေကို လေ့ကျင့်ပေးဖို့လည်း လိုပါတယ်။ တခြားခေတ်မီ နည်းစနစ်တွေသုံးဖို့လည်း အရေးကြီးပါတယ်။ ဒါတွေပါမှလည်း ရလဒ်ကောင်းမှာပါ။ ဒါတွေပြီးရင် ကျွန်တော်တို့က လူနာကို ပြန်လည်သန့်စွမ်းအောင် လေ့ကျင့်ပေးရပါ တယ်။ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့အခါမှာ ပေးရတဲ့ မေ့ဆေး အခန်းကဏ္ဍကလည်း အရေးကြီး ပါတယ်။ သူကကျန်တဲ့မေ့ဆေးနဲ့မတူပါဘူး။ မေ့ဆေးကလည်း မြောက်နှစ်၊ ခုနှစ်နှစ်လောက် လုပ်ပြီးမှ ကျွမ်းကျင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ ဦးနှောက်မေ့ဆေးက သက်သက်ရှိပါတယ်။ မြောက်ဥက္ကလာမှာ အဲဒါတွေအားလုံးက တသီးတသန့်တည်းရှိပါတယ်။ တခြားဟာနဲ့ မရောပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ အတူတူပဲ။

ICU ကလည်း Support ကောင်းတဲ့အတွက် အများကြီးလုပ်လာနိုင်ပါတယ်။ ကလေး လူနာတွေကိုလည်း ထိထိရောက်ရောက် လုပ်ပေးနိုင်ပါတယ်။

ဦးနှောက်မှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရတဲ့သူတွေ အတွက် အမြန်ဆုံးခွဲပါတယ်။ တစ်နာရီ အတွင်း ခွဲပါတယ်။ မိနစ် ၃၀ အတွင်းလည်း လုပ်ပေးပါတယ်။ ဒါအမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်တာ ပါ။ ကျွန်တော်တို့ဆီက မေ့ဆေးကရော၊ ကျွန်တော်တို့ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်တွေကရော အမြန်ဆုံးခွဲစိတ်ပေးပါတယ်။ အရေးကြီးရင် ကြီးသလို အမြန်ဆုံးလုပ်ပေးပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့နဲ့ ပူးပေါင်းခွဲတဲ့ အထဲမှာ ပါမောက္ခ Jack Rock က ခွဲစိတ်ဆရာဝန်ပါ။ သူနဲ့အတူတူ လုပ်သက်ရှင်ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် တွေ ပါလာပါတယ်။ မြောက်ဥက္ကလာက နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းပါမောက္ခဆရာ ဦးဖုန်းမြင့်ထွန်းတို့၊ ဒေါ်မေခင်သိန်းတို့နဲ့ တိုက်ရိုက်ပူးတွဲ ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ ပြီးတော့ မှ နား၊ နှာခေါင်းက အုပ်စုတစ်ခု၊ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောက အုပ်စုတစ်ခု အကုန်သင်ယူ ကြပါတယ်။ ပြီးတော့ ပူးတွဲလုပ်ဆောင်ကြပါ တယ်။ အဲဒီလိုလုပ်တာ လူနာ ၁၀၀ ကျော် သွားပါပြီ။ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ အများဆုံးပါ။ အကျိတ်မျိုးစုံခွဲဖူးပါတယ်။ နား၊ နှာခေါင်း ဆရာဝန်တွေနဲ့တွဲပြီး လုပ်တာဟာ ဦးနှောက် ရဲ့ အရေပိုင်း၊ အလယ်ပိုင်း၊ နောက်ပိုင်းတွေ အားလုံးမှာ တွဲပြီးလုပ်ပါတယ်။ ဒီအတွက် လည်း လူနာတွေအတွက် ရလဒ်တွေ ပိုကောင်းပါတယ်။

တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ ၂၀ ရာစုနောက်ပိုင်းမှာ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့ပညာ တိုးတက်လာပါ တယ်။ CT Scan ပေါ်လာတယ်။ MRI ပေါ်လာ တယ်။ အဲဒါတွေကြောင့် ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့ ပညာဟာ အရင်တုန်းကခက်ခဲတယ်။ အသက် ရှင်ဖို့ ခက်ခဲတယ်။ ၂၀ ရာစုနောင်ပိုင်းကစပြီး ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့ဟာက ဘေးကင်းပါတယ်။ လူအသေအပျောက် အလွန်နည်းပါးလာပါ တယ်။ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက်မှာပဲ ရှိပါတယ်။ တိုင်းပြည်ရဲ့အနာဂတ်ဆိုတာ လူငယ် မျိုးဆက်သစ်ပါပဲ။ လူငယ်မျိုးဆက်သစ်တွေ အများကြီးဝင်လာလို့ ကျွန်တော်တို့ဝမ်းသာ ပါတယ်။ အတူပူးပေါင်းခွဲစိတ်ရတဲ့အကြောင်း ရင်းကလည်း လူငယ်မျိုးဆက်သစ်တွေရဲ့ အနာဂတ်အတွက်ပါ။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်

# ဆီးရီးယားနှင့် အက်စ်-၄၀၀ ခုံးခွင်းစနစ်အရေး အမေရိကန်သမ္မတ ထရန်နှင့် တူရကီသမ္မတ အာဒိုဂန်တို့ ဆွေးနွေး

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၁၄ တူရကီနိုင်ငံက ကာဒ်တိုက်ခိုက်ရေးသမားများအပေါ် စစ်ဆင်ရေးဆင်နွှဲမှုရပ်တန့်ပြီးနောက် ဆီးရီးယားနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းအခြေအနေမှာ တည်ငြိမ်ကြောင်း အမေရိကန် သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ပြောကြားခဲ့ပြီး ထိုဒေသမှ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့များ ဆုတ်ခွာသည့် ၎င်း၏ဆုံးဖြတ်ချက် ကို ခုခံကာကွယ်လိုက်သည်။

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် ယမန်နေ့က အိမ်ဖြူတော်၌ တူရကီသမ္မတ ရီဆက်တေယက် အာဒိုဂန် နှင့် ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း၌ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ကျင်းပနေကြောင်း ထရန်က ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ပြောကြားခဲ့သည်။ စစ်ဆင်ရေးရပ်ဆိုင်းမှုအတွက် အာဒိုဂန်ကို ကျေးဇူးတင် ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ရပ်ဆိုင်းခြင်းသည် အရှေ့အလယ်ပိုင်း ဒေသ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်သာယာဝပြောရေးအတွက် အထောက်အကူပြုကြောင်း ဒေါ်နယ်ထရန်က ပြောကြားသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံသည် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကို တိုက်ခိုက်ရာ တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကာဒ်အဖွဲ့နှင့် အလွန်

ကောင်းမွန်သော ဆက်ဆံရေးရှိကြောင်း ထရန်က ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

တူရကီနိုင်ငံအနေဖြင့် ကာဒ်အဖွဲ့နှင့် မည်သည့် ပြဿနာမျှမရှိဘဲ ကာဒ်တပ်ဖွဲ့ရှိ အကြမ်းဖက်သမားများ နှင့်သာ ပြဿနာများရှိခဲ့ကြောင်း အာဒိုဂန်က ပြောသည်။ ရုရှားလုပ် အက်စ်-၄၀၀ ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ် ဝယ်ယူ ရေးစီမံချက်ကို တုံ့ပြန်မှုအနေဖြင့် အမေရိကန်နိုင်ငံက တူရကီနိုင်ငံသို့ အက်စ်-၃၅ ကိုယ်ပျောက်ဂျက်တိုက် လေယာဉ်များ ပေးပို့မှုကို ရပ်ဆိုင်းခဲ့သည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံ အတွက် ကြီးမားသောစိန်ခေါ်မှုများဖြစ်စေခဲ့သည့် ရုရှား နိုင်ငံထံမှ အက်စ်-၄၀၀ ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ် ဝယ်ယူ မည့်အစီအစဉ်စွန့်လွှတ်ရန် ထရန်က အာဒိုဂန်ကို တိုက်တွန်း ခဲ့သည်။ အက်စ်-၄၀၀ ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ် ဝယ်ယူ ရေးကိစ္စကို ဆွေးနွေးမှုဖြင့်သာ ဖြေရှင်းနိုင်ကြောင်း၊ အခြေ အနေပေးပါက တူရကီနိုင်ငံက အမေရိကန်လုပ် ပက်ထရီးယော ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ်ကို အသုံးပြုနိုင်ကြောင်း အာဒိုဂန်က ပြောသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော၊ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



တူရကီသမ္မတ အာဒိုဂန်နှင့် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်

## အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးဝန်ကြီးချုပ် နေရူး၏ နှစ် ၁၃၀ ပြည့်မွေးနေ့ပွဲ အိန္ဒိယ၌ ကျင်းပ

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၁၄ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးဝန်ကြီးချုပ် ဂျဝါဟာ လာနေရူး၏ နှစ် ၁၃၀ ပြည့် မွေးနေ့ပွဲကို

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကြာသပတေးနေ့က ကျင်းပ သည်။ ၁၈၈၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် မွေးဖွားခဲ့သည့် နေရူးသည် ၁၉၄၇ ခုနှစ်

ဩဂုတ်လမှ ကွယ်လွန်ချိန် ၁၉၆၄ ခုနှစ် မေလ အထိ အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ၁၇ နှစ်နီးပါး တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။



နေရူးသည် ကလေးများအပေါ် အထူး သံယောဇဉ်ကြီးမားသူဖြစ်သဖြင့် ၎င်း၏မွေးနေ့ ပွဲကို ကလေးများနေ့အဖြစ် နှစ်စဉ်ကျင်းပ သည်။ လက်ရှိဝန်ကြီးချုပ် နာရန်ဒရာမိုဒီက နေရူး၏ မွေးနေ့ပွဲအခါသမယတွင် မိမိတို့၏ ယခင်ဝန်ကြီးချုပ် ပဏ္ဍိတဂျဝါဟလာနေရူးကို ချီးကျူးဂုဏ်ပြုကြောင်း ဆိုရှယ်မီဒီယာတွင် ရေးသားခဲ့သည်။

နေရူးသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ သက်တမ်း အရှည်ကြာဆုံးပါတီဖြစ်သည့် အိန္ဒိယအမျိုးသား ကွန်ဂရက်ပါတီ၏ ပါတီဝင်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း

## ကမ္ဘောဒီးယား၌ ဒေါ်လာသန်း ၁၁၀ တန် ပစ္စမမြောက် ဘီလပ်မြေစက်ရုံ ဖွင့်လှစ်

ဖနောင်ပင် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ကမ်ပေါပြည်နယ်ရှိ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၁၁၀ အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ထားသည့် တိုင်းပြည်၏ ပစ္စမမြောက် ဘီလပ်မြေစက်ရုံကို ယနေ့ ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

ဒန်တောင်ခရိုင်ရှိ မြေဧရိယာ ၆၇၈ ဟက်တာပေါ်၌ တည်ဆောက်ခဲ့သည့် ထိုင်းဘွန်ရောင်း ဘီလပ်မြေစက်ရုံမှာ တစ်ရက်လျှင် ဘီလပ်မြေတန်ချိန် ၂၅၀၀ နှင့် တစ်နှစ်လျှင် ဘီလပ်မြေတန်ချိန် တစ်သန်းနီးပါး ထုတ်လုပ်နိုင်ကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက်ဟွန်ဆန်က ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနား၌ ပြောကြားသည်။ “ဒါဟာ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှာ ပစ္စမမြောက် ဘီလပ်မြေစက်ရုံဖြစ်ပြီး တိုင်းပြည်ရဲ့ စုစုပေါင်းဘီလပ်မြေထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းဟာ တစ်နှစ်ကို တန်ချိန် ရှစ်သန်းခန့်အထိ ရှိလာမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်ဆန်က ပြောသည်။ စက်ရုံသစ်က ပြည်ပမှ ဘီလပ်မြေ တင်သွင်းမှုများကို သိသိသာသာလျော့ကျစေမည်ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှာ ရာနှုန်းပြည့် နီးပါး ပြည်တွင်းထုတ် ဘီလပ်မြေများအပေါ် မှီခိုအားထားခဲ့ကြောင်း ၎င်းကဆိုသည်။ စက်ရုံသစ် တည်ဆောက်မှုက ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍအတွက် များပြားလာသော ပြည်တွင်းဘီလပ်မြေ လိုအပ်ချက်ကို ပြည့်စီစေခဲ့ကြောင်း သူကပြောသည်။

ယခုဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် စက်ရုံအပါအဝင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၌ ဘီလပ်မြေစက်ရုံငါးရုံရှိပြီး စက်ရုံလေးခုမှာ ကမ်ပေါပြည်နယ်၌တည်ရှိပြီးနောက် စက်ရုံတစ်ခုမှာ နိုင်ငံအနောက်မြောက်ပိုင်း ရှိ ဘတ်တမ်ဘန်းပြည်နယ်၌ရှိကြောင်း သတ္တုနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဆေးဆန်က ပြောသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

## ပါလီမန်တွင် အငြင်းပွားမှုဖြစ်ပြီးနောက် ကူဝိတ်အစိုးရအဖွဲ့နုတ်ထွက်

ကူဝိတ်စီးတီး နိုဝင်ဘာ ၁၄ ဝန်ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ စွမ်းဆောင်ချက်များ ကို ဝေဖန်သူတို့အကြား အငြင်းအခုံ ဖြစ်ပွားပြီး နောက် ကူဝိတ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်သည် ၎င်း၏ အစိုးရအဖွဲ့နှင့်အတူ ကြာသပတေးနေ့က နုတ်ထွက်ခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။ ဝန်ကြီးချုပ် ရှိတ်ဂျာဘာ မူဘာရတ် အယ်လ်ဆာဘာသည် အစိုးရအဖွဲ့ အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ခွင့်ရရန် စော်ဘွားထံသို့ အစိုးရအဖွဲ့၏ နုတ်ထွက်စာကို တင်သွင်းခဲ့ ကြောင်း အစိုးရပြောရေးဆိုခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် တာရတ်အယ်လ်မာရေ၏ သတင်းထုတ်ပြန် ချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ပြည်သူ့ရန်ပုံငွေ ကိုင်တွယ်သုံးစွဲမှုညံ့ဖျင်း ကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ဝန်ကြီးဌာနများ စီမံခန့်ခွဲ မှု ညံ့ဖျင်းကြောင်း ဝေဖန်ခံရသဖြင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီး နာယပ်ဖ်အယ်လ်ဟာဂျရပ်နှင့် ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ဝန်ကြီး ဂျီနန်ဘူရှီဟာရီတို့သည် ယခုလအတွင်း နုတ်ထွက်ခဲ့ကြသည်။ အင်္ဂါနေ့ကလည်း ပါလီမန် သည် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ရှိတ်ခါလဒ်အယ်လ် ဂျာရားကို အလားတူစွာချက်များဖြင့် ဖိအားပေး စစ်ဆေးခဲ့သည်။

တစ်သီးပုဂ္ဂလပါလီမန်အမတ် ဆာလတ် အာရှီက အဆိုပါဝေဖန်ချက်များအပေါ်အဝင် အစိုးရ၏ လက်ရှိပွဲစည်းမှုအပေါ် ဝန်ကြီးများ



အကြား အငြင်းပွားမှုသည် အစိုးရအဖွဲ့၏ နုတ်ထွက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း အေအက်ဖ်ပီသတင်းဌာနသို့ ပြောသည်။ ပါလီမန်ဥက္ကဋ္ဌ မာရဇော့အယ်လ်ဂါနမ်က ပြဿနာသည် အစိုးရအဖွဲ့အတွင်း၌ တည်ရှိ သည်ဟု ပါလီမန်အမတ်များစုက ယုံကြည် ကြောင်း အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အစိုးရအဖွဲ့ သည် တစ်သားတည်းမရှိသောကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထောက်များကို ကြာသပတေးနေ့က ပြောကြားသည်။

ကူဝိတ်သည် အပြည့်အဝရွေးကောက်

တင်မြောက်သည့် ပါလီမန်စနစ်ရှိသည့် တစ်ခု တည်းသော ပင်လယ်ကွေ့နိုင်ငံဖြစ်ကာ အစိုးရ ကို ကူဝိတ်နိုင်ငံအုပ်ချုပ်သူ မိသားစုက ထိန်းချုပ် သည်။ ဥပဒေပြုအမတ်များနှင့် အစိုးရအကြား ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကျော်ကြာအောင် နိုင်ငံရေး အငြင်းပွားမှုများ ဖြစ်ပွားခြင်းကြောင့် ရေနံ ကြွယ်ဝသည့် ကူဝိတ်နိုင်ငံသည် မတည်မငြိမ် ဖြစ်ခဲ့ရပြီး ပါလီမန်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ကို မကြာခဏ ဖျက်သိမ်းခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း

## မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသားများအား နေရပ်သို့ပြန်ပို့ခြင်းဖြင့် အရေးယူပိတ်ဆို့မှု မျမှတ်ရန် ဥရောပသုံးနိုင်ငံက နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းကို တောင်းဆို

နယူးယောက် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသော မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသားများအား နေရပ်သို့ပြန်ပို့ ခြင်းဖြင့် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအား အရေးယူပိတ်ဆို့မှုမျှမှတ်ပေးပါရန် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဥရောပနိုင်ငံသုံးနိုင်ငံက နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းကို တောင်းဆိုခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ အရေးယူပိတ်ဆို့မှုကော်မတီ ၏ တံခါးပိတ်အစည်းအဝေးကို ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ကျင်းပခဲ့ရာတွင် မြောက်ကိုရီးယားနှင့် ပတ်သက် သည့် ကြေညာချက်တစ်ရပ်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထိုကြေညာချက်တွင် မေလအတွင်းက မြောက်ကိုရီး ယား၏ တာဝေးနှင့် တာလတ်ပစ်ခုံးကျည်များ ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းအပေါ် ဝေဖန်ခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယား၏ အဆိုပါဆောင်ရွက်ချက်သည် ဒေသတွင်းလုံခြုံရေးနှင့် လုံခြုံရေး ကောင်စီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် သေးသိမ်သွားစေရန် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု အဆိုပါ ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ပြည်ပတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသော မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ သားများအား ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်ထက်နောက်မကျစေဘဲ နေရပ်သို့ပြန်လည်စေလွှတ်ရန် သက်ဆိုင် ရာနိုင်ငံများအား ထိုကြေညာချက်တွင် တိုက်တွန်းထားသည်။ သို့သော် ဂျာမနီ၊ အင်္ဂလန်နှင့် ပြင်သစ်တို့ ပူးပေါင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သော အဆိုပါကြေညာချက်သည် လုံခြုံရေးကောင်စီ၏ အမြင် တစ်ရပ်မဟုတ်ကြောင်း ဆိုသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်**

နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၁၂ ပါ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံရေးအလားအလာ ဆောင်းပါး၏ ဒုတိယကော်လံ စာကြောင်းရေ ၁၀ တွင် ၁၉၄၇ အစား ၁၉၇၄ ခုနှစ်ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။

စာတည်းအဖွဲ့

# ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းရန် ပဏာမစိစစ်ရေးအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းရန် ပဏာမစိစစ်ရေးအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၁ နာရီခွဲ တွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၄၁) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းရေး အစည်းအဝေးတွင် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းရန် ပဏာမစိစစ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူက ပဏာမစိစစ်ရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် နှစ်စဉ် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းရန်ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာရုံးအဖွဲ့အစည်း၊ ဝန်ကြီးဌာန၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများ မှ ထောက်ခံတင်ပြလာသည့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ် များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များကို သတ်မှတ် ထားသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှု ရှိ၊ မရှိ ပဏာမစိစစ်မှုများ ဆောင်ရွက် ပြီး ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ နာယကအဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့် ဂုဏ်ထူးဆောင် ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းရေး စိစစ်ရေးအဖွဲ့အစည်း အဝေးသို့ တင်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအရ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့သို့ အမှာစာတင်ပြဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက ဦးဆောင်၍ သက်ဆိုင်ရာရုံးအဖွဲ့အစည်း၊ ဌာန များနှင့် ကြိုတင်စိစစ်ရေးအစည်းအဝေးအား ကျင်းပခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ ထောက်ခံ တင်ပြထားသည့် တံဆိပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင် တံဆိပ်များကို ရုံးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များ၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများ စသည့် ဌာန ၅၅ ခုတို့မှ ကနဦး ထောက်ခံတင်ပြလာသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ရုံးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများ မှ ထောက်ခံတင်ပြလာသည့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ တံဆိပ်များနှင့်ပတ်သက်၍



ရသင့်ရထိုက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များရရှိရန်၊ ဂုဏ်ပြုသင့် ဂုဏ်ပြုထိုက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ် များ မကျန်ရှိစေရန်၊ နိုင်ငံတော်အတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် အမှန် တကယ် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များကို ၎င်းတို့နှင့် ထိုက်တန်သည့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ တံဆိပ်များရရှိရန်နှင့် ခံစားခွင့်မရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ မပါရှိစေရန် သေချာစွာစိစစ်ပြီး ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ နာယကအဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့် စိစစ်ရေးအဖွဲ့သို့ ဆက်လက်ထောက်ခံတင်ပြနိုင်ရေးအတွက် တက်ရောက်လာကြသည့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးပေးကြရန် ပြောကြားသည်။

### ရှင်းလင်းတင်ပြ

ထို့နောက် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့် အပ်နှင်းရန် ပဏာမစိစစ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်မြင့်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ဂုဏ်ထူးဆောင် ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းရန် ပဏာမစိစစ်ရေးအဖွဲ့ သို့ ရုံးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

များ၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတို့မှ ထောက်ခံတင်ပြထားမှုအခြေအနေများ ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော် ကျော်ထွန်းက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင် တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်နိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ မှ ရဲရေးချုပ်ရုံးမှူးချုပ်ဝင်းထွန်းနှင့် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးရဲမင်းသူတို့က မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ထောက်ခံ တင်ပြထားသော မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဆိုင်ရာ စွမ်းရည်သတ္တိနှင့် စွမ်းဆောင်မှု ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အတွက် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေးကြကာ ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့်

### 25th ASEAN Transport Ministers Meeting And Associated

### Dialogue Partner Meetings Opening Ceremony အခမ်းအနား တက်ရောက်

ဟန့်ဦး နိုဝင်ဘာ ၁၄

25th ASEAN Transport Ministers Meeting And Associated Dialogue Partner Meetings Opening Ceremony ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟန့်ဦးမြို့ရှိ Melia Ha Noi, Ballroom တွင် ကျင်းပရာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်ကြသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် Mr. Trinh DinhDung က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး အခမ်းအနားတက်ရောက်ကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့သည် AT M နှင့်ဆက်စပ်အစည်းအဝေး များသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး ကမ္ဘာ့ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား တက်ရောက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄

၂၀၁၉ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါကာကွယ်ထိန်းသိမ်း ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲ တွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးက ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါသည် ကျောက်ကပ်ပျက်စီး ခြင်းကိုဖြစ်စေသည့် အဓိကအကြောင်းရင်းဖြစ်ပြီး ဆီးချို သွေးချိုရောဂါရှိသူသည် မရှိသူထက် ရောဂါ၏နောက်ဆက် တွဲဆိုးကျိုးများကြောင့် ခြေထောက်ဖြတ်ခံရနိုင်ခြေ ၁၅ ဆမှ ဆယ် ၄၀ ပိုများပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဆီးချိုသွေးချို ရောဂါရှင်သည် ရောဂါမရှိသူထက် ၂၅ ဆ ပို၍ မျက်စိအမြင် ဆုံးရှုံးနိုင်ပါကြောင်း၊ ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါနှင့် သွေးတိုးရောဂါ တို့သည် တွဲဖက်ဖြစ်ပွားနိုင်ပြီး အဆိုပါရောဂါများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် “ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားဆေးတစ်ပါး” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ မိမိနှင့်သင့်တော်ရာ အားကစား လေ့ကျင့်မှုများကို လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြည်သူများ အားကစားလှုပ်ရှားမှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် ဝန်ကြီးဌာနမှ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ချမှတ်ကာ အရှိန် အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ မြို့နယ်ပေါင်း

၂၃၂ မြို့နယ်ရှိ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနပေါင်း ၁၃၁၆ ခုတွင် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တိုင်း သွေးတိုး၊ ဆီးချိုကာကွယ်ကုသရေး ဆေးခန်းများ ဖွင့်လှစ်၍ သွေးတိုးရောဂါနှင့် ဆီးချိုသွေးချို ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ စမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်း၊ ဆေးဝါးကုသမှုပေး ခြင်း၊ လိုအပ်လျှင် လွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊ ပညာပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို အဆင့်မြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

အဆိုပါဆေးခန်းများသို့ လာရောက်ပြသသူ ၁ ဒသမ ၁ သန်း၌ ငါးရာခိုင်နှုန်းတွင် ဆီးချိုရောဂါနှင့် ၁၅ ရာခိုင် နှုန်းတွင် သွေးတိုးရောဂါရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ယခုနှစ် ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “သင့်မိသားစုကျန်းမာရေး ဆီးချို သွေးချိုကာကွယ်ပေး” "Diabetes : Protect Your Family" အတိုင်း ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါကာကွယ်ကုသရန် မိသားစုဝင် များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဆီးချို သွေးချိုဝေဒနာရှင်ကို ကူညီထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန် မိသားစု ဝင်များအနေဖြင့် ဆီးချိုသွေးချိုနှင့်ပတ်သက်သော ဆောင်ရွက်ရန် ရောင်ရန် ဗဟုသုတများကို သိရှိရန် လိုအပ်ပါ ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်သူလူထု တစ်ဦးချင်းတစ်ယောက် ချင်းအနေဖြင့် ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါ၏ သိကောင်းစရာ များကို မိမိသာမက မိမိ၏ မိသားစု၊ မိမိ၏ ပတ်ဝန်းကျင်၊ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးပျံ့နှံ့အောင် အသိပညာဖြန့်ဝေ



ပေးခြင်းနှင့် လိုက်နာကျင့်သုံးခြင်းဖြင့် ဆီးချိုသွေးချို အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆေးတက္ကသိုလ်-၂ (ရန်ကုန်)မှ ဆီးချို သွေးချိုနှင့် ဟော်မုန်းရောဂါကုသမှုမှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာကိုကိုက ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါကာကွယ် ကုသမှုလုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဆီးချို သွေးချိုရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပြခန်းများ၊ အထူးကုဆရာဝန်များအဖွဲ့မှ ဆီးချိုသွေးချို ရောဂါရှိသူများကို ဆေးကုသမှုပေးခြင်း၊ မျက်စိနှင့် ခြေထောက် စစ်ဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

သတင်းစဉ်



### လေးမျက်နှာမြို့ဟောင်းဘက်ကမ်းရှိ စတုမုခထူပါရုံစေတီတော်ကြီး ငဝန်မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြိုကျပျက်စီး

လေးမျက်နှာ နိုဝင်ဘာ ၁၄  
လေးမျက်နှာမြို့ဟောင်းဘက်ကမ်းရှိ စတုမုခထူပါရုံစေတီတော်ကြီး ငဝန်မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြိုကျပျက်စီးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
မြန်မာပြည်သမိုင်းတွင် ကမ္ဘာ့ပထမဆုံးတိုင်တင်ခဲ့နိုင်သည့် သာသနာ့ အာဇာနည် ပထမထွတ်ခေါင်ဆရာတော်ကြီးနှင့် ရွှေဟင်္သာဆရာတော်ကြီးတို့၏ဓမ္မေဒ္ဒါရာ ဇာတိမြို့ဖြစ်သော လေးမျက်နှာမြို့၌ မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၄၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပထမမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးကို

တည်ထောင်ခဲ့သူ အနော်ရထာမင်းကြီးကိုယ်တိုင် တည်ထားခဲ့ပြီး သက္ကရာဇ် ၁၁၁၅ ခုနှစ်တွင် အလောင်းမင်းတရားကြီးက ပြန်လည်ပြုပြင်ခဲ့သော စတုမုခထူပါရုံစေတီတော်ကြီးမှာ ယခုနှစ်ဆောင်းရာသီ ငဝန်မြစ်ရေကျဆင်းချိန်တွင် မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် ယမန်နှစ်က ကမ်းဆယ်ခဲ့သော ကျောက်စိက္ကန်ကရစ်ကမ်းထိန်းနှင့် သာသနိက အဆောက်အအုံများ ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သည်။ ယခုပြိုကျမှုမှာ စေတီနှင့် အလွန်နီးကပ်နေပြီဖြစ်၍ ဒေသခံများ အလွန်စိုးရိမ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သန်းဦး(လေးမျက်နှာ)

### မြန်မာမိန်းကလေးတစ်ဦးအား တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားခဲ့သူအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်နှင့် သက်သေခံငွေကျပ်သိန်း ၄၀ အား ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာသိမ်း အမိန့်ချမှတ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မိုးမောက်မြို့နယ် ခုံဆင့်ကျေးရွာဟောင်းနေ ဒေါ်တင်တင်နွယ် (ခ)ထွေးငယ် (ဘ)ဦးဘအောင်သည် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်က တစ်ရွာတည်းနေ မ----- အား တရုတ်နိုင်ငံတွင် တစ်ရက်လျှင် ယွမ် ၇၀ နှုန်းဖြင့် ကြိုစိုက်သည့်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ရမည်ဟု ပြောဆိုစည်းရုံးလျက် ဗန်းမော်-လွယ်ဂျယ်လမ်းကြောင်းအတိုင်း တရုတ်နိုင်ငံသို့ ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။  
ယင်းနောက် တရုတ်နိုင်ငံ မုန်ယော်မြို့နေ လောင်းရှောင်ဆိုသူထံ ယွမ်

၅၀၀၀၀ ဖြင့် ရောင်းစားခဲ့မှုအား မြို့သစ်နယ်မြေရဲစခန်းက (၁)၉/၂၀၁၉၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၄/၃၂ ဖြင့် အမှုရေးဖွင့်ခဲ့ပြီး ဗန်းမော်ခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် တရားခံ ဒေါ်တင်တင်နွယ် (ခ)ထွေးငယ်အား လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၄ အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ် ကျခံစေရန်၊ သက်သေခံ ငွေကျပ်သိန်း ၄၀ အား ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းရန်နှင့် ပူးပေါင်း ကြံစည်သူ ဒေါ်မြင့် (ဘ)ဦးအုန်းမောင် နောင်လိုက်ကျေးရွာ ဗန်းမော်မြို့နယ်နေ သူအား တရားခံပြေးကြောညှစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



### အမြန်လမ်းမကြီးတွင် ယာဉ်နှစ်စီးတိုက်မိ၊ ၁၆ ဦးဒဏ်ရာရ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄  
ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီး မိုင်တိုင် (၁၉၄-၁/၂)ကြားတွင် ယနေ့ နံနက် ၁ နာရီခွဲက ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
အခင်းဖြစ်ပွားရာသို့ ပလွေးအမြန်လမ်းမကြီးရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးရာ မန္တလေးမှ ရန်ကုန်သို့ လယ်ဝေးမြို့နယ် အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်နေ အောင်ဆန်းဝင်း မောင်းနှင်ပြီး အမျိုးသား ၁၉ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၄ ဦး စုစုပေါင်း ၄၃ ဦး လိုက်ပါလာသော ခရီးသည်တင်ယာဉ်သည် အမြန် လမ်းမကြီးပေါ်တွင် ရုတ်တရက် ယာဉ်တစ်စီးတင်၍ ရပ်တန့်စဉ် လားရာတူ နောက်မှ ပါးဝယ်မြို့နယ် ကျိုကနောင်ကျေးရွာနေ အောင်ထွန်းဦး မောင်းနှင်ပြီး ယာဉ်ပေါ်တွင် အမျိုးသား ၂၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၁ ဦး စုစုပေါင်း ၃၃ ဦး လိုက်ပါလာသော KIA ခရီးသည်တင်ယာဉ်က အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ တိုက်မိရာ ယာဉ်ပေါ်ပါခရီးသည် ၁၆ ဦးတို့တွင် ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သဖြင့် အောင်ဆန်းဝင်း နှင့် အောင်ထွန်းဦးတို့ နှစ်ဦးအား ပလွေးအမြန်လမ်းမကြီးရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။  
ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)၊ ဓာတ်ပုံ-အမြန်လမ်းမရဲစခန်း

### ကသာမြို့နယ်တွင် ဖမ်းမိ

ဖဲလောင်းကစားသူများအား  
ကသာ နိုဝင်ဘာ ၁၄  
ကသာမြို့မရဲစခန်းမှ နယ်/ထိန်း ခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ် ဇော်မင်းထွန်း ဦးစီးသောအဖွဲ့သည် ကသာမြို့ အမှတ် (၉)ရပ်ကွက်၌ ဖဲလောင်းကစားနေကြောင်း သတင်းအရ နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် ည ၉ နာရီခန့်က မချို(ခ)မချိုမာ၏နေအိမ်တွင် ရှာဖွေရာ မချို(ခ)မချိုမာပါ ငါးဦးသည် ဖဲလောင်းကစား ပစ္စည်းများနှင့် ငွေကျပ် ၁၃၄၀၀ နှင့်အတူ ဖမ်းမိသဖြင့် မချို (ခ)မချိုမာ၊ မစာဥ(ခ)မထက်ထက်ဝေ၊ မအေးမြတ်လွင်(ခ)မလွင်၊ ဒေါ်တူးနှင့် ရဲဝင်းထွန်းတို့ ငါးဦးအား ကသာမြို့မ ရဲစခန်းက ဖမ်းဆီးအရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။  
လူအောင်(ကသာ)

### မိုင်းဖြတ်မြို့ ဆိုင်လေကျေးရွာအနီး ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်၊ တစ်ဦးသေ

မိုင်းဖြတ် နိုဝင်ဘာ ၁၄  
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် ဆိုင်လေ ကျေးရွာအနီး ကျိုင်းတုံ-တာချီလိတ်သွား ပြည်ထောင်စု ကားလမ်းမကြီးပေါ်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲခန့်က ဆိုင်ကယ်နှင့်ကား မျက်နှာချင်းဆိုင်တိုက်မှုဖြစ်ပွားရာမှ ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်မှာ ဆိုင်ကယ်ယာဉ်မောင်း ဦးအားလို့ မိုင်းဖြတ်မြို့ ဟာဟုတ်ရွာနေသူ မောင်းနှင်ပြီး ဇနီး ဒေါ်နာကယ် လိုက်ပါလာသော ယာဉ်သည် ကျိုင်းတုံမှ မိုင်းဖြတ်သို့ မောင်းနှင်လာရာ စက်ပျက်၍ ရပ်ထားသော ကုန်တင်

ယာဉ်အား ကျော်တက်စဉ် မိုင်းဖြတ်မှ ကျိုင်းတုံသို့ ယာဉ်မောင်း ဇာနည်မင်းမင်း တောင်ကြီးမြို့နေသူမောင်း နှင်လာသည့် ၁၂ ဘီးယာဉ်နှင့် မျက်နှာချင်းဆိုင် တိုက်မိခဲ့သဖြင့် ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ ဦးအားလို့မှာ ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးခဲ့သည်။ ဇနီးဖြစ်သူမှာ ဒဏ်ရာများ(မစိုးရိမ်ရ)ရှိပြီး မိုင်းဖြတ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။  
အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဆိုင်ကယ်ယာဉ်မောင်း နှင့် မော်တော်ယာဉ်မောင်းတို့နှစ်ဦးအား မိုင်းဖြတ်မြို့မ ရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
သန်းထွန်းအေး(ပြန်/ဆက်)

### တိုင်းဒေသကြီး လေးခုအတွင်း တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတို့အတွင်း တရားမဝင်သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။  
နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ သစ်တောဝန်ထမ်းများနှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သည့်ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် ဆိပ်ဖြူ-ဆောကားလမ်း မိုင်တိုင်(၁၀/၀)နှင့် (၁၀/၁)ကြားနေရာ၌ ၁၀ ဘီးယာဉ်ပေါ်မှ သင်းဝင်၊ နရွဲ၊ ချည်ယုတ်၊ လက်ပံ၊ ဒဟတ်၊ ဖျောက်ဆိပ်ခွဲသား စုစုပေါင်း ခုနစ်တန်ခန့်ကို လည်းကောင်း၊ ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်း မိုင်တိုင် (၁၂/၅)၏

အနောက်ဘက် နှစ်ဖာလုံခန့်အကွာ တောစပ်အနီးနေရာမှ ပိတောက်ခွဲသား ၁၂ ဒသမ ၃၃၉၄ တန်ကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း။  
ထို့ပြင် မြင်းခြံမြို့နယ် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း အင်၊ သရက်၊ ပျဉ်းကတိုး၊ အင်ကြင်း၊ သစ်ရာခွဲသား စုစုပေါင်း ၃၃ ဒသမ ၇၆၀၂ တန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူတစ်ဦးကို လည်းကောင်း၊ ဖျာပုံမြို့နယ် အမှတ်(၁) ရပ်ကွက် အောင်မာယလမ်းရှိ နေအိမ်ခြံဝင်းနှစ်ခုအတွင်းမှ တောင်သရက်ခွဲသား ၃၃ ဒသမ ၇၇၅၂ တန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူလေးဦးကိုလည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အား အရေးယူနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ မောင်လူမော်

**စိုက်ပျိုးရေးသုံးပစ္စည်း၊ လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းများနှင့်**  
**အောက်လုပ်ငန်းလုပ်ငန်းသုံးစက်ပစ္စည်းများဆိုင်ရာ** **2019 EXPO**  
**ပြပွဲကြီး**

**Date** 22-11-2019 to 24-11-2019  
**Time** 9:00 AM to 6:00 PM  
**Place** Tatmataw Hall, Yangon

မြို့သူ့လူရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည့် ဧည့်သည်တော်များအား သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းပျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် ပြည်ပုံပါက(၁၀၀၀၀)တန်ဖုန်းငွေပြည့်ကမ်းကို လူဦးရေ(၆၀၀)အားလက်ဆောင်ပေးအပ်သွားပါမည်။

မြို့သူလူရောက်သူများအတွက် အထူးအခွင့်အရေး ထော်လာဂျီ (၃)စီးကို ငွေစဉ်ကမ်းမဲဖောက်ပေးမည်

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာက၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင်ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

# တရားစီရင်ရေးတွင် စီရင်ချက်၊ စီရင်ထုံးများ၏ အခန်းကဏ္ဍ



## မောင်စာက

စီရင်ချက်၊ စီရင်ထုံးနှင့် သက်ဆိုင်သမျှဆောင်းပါးများကို ဆက်တိုက်ရေးနေပါသည်။ တရားစီရင်ရေးတွင် စီရင်ချက်နှင့်စီရင်ထုံးတို့၏ အခန်းကဏ္ဍကိုလည်းရေးသားပါမည်။ ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့၏ ဤဆောင်းပါးကို ရေးသားလိုက်ရပြန်ပြီ။

### စီရင်ထုံးထွက်ပြီဆိုလျှင်

စီရင်ထုံးများကို ပြုပြင်ဆင်ခြင်ရာတွင် နှစ်စဉ်ထုတ်ဝေသည်။ နှစ်တစ်နှစ်ကုန်ဆုံးသွားသည်နှင့် စီရင်ထုံးစာအုပ်ကို မျှော်ရသည်။ မထွက်သေးဘူးလား၊ မထွက်သေးဘူးလား ဆိုပြီး စုံစမ်းမေးမြန်းနေရသည်။ စီရင်ထုံးထွက်တာကြာတတ်သည်။ နောက်နှစ် ၇ လပိုင်း၊ ၈ လပိုင်းလောက်ကျမှ ရသည်။ တချို့ဆိုလျှင် နှစ်ကုန်ခါနီးမှ ရသည်။

စီရင်ထုံးထွက်သည်နှင့် ဝယ်ဖြစ်အောင်ဝယ်သည်။ မိတ်ဆွေ၊ အပေါင်းအသင်း၊ ဆရာသမားများအား လက်ဆောင်ဂါရဝပြုနိုင်ရန် ပို၍ဝယ်သည်။ အကြမ်းဖျင်းတစ်ခေါက်လောက်တော့ အစအဆုံး ဖတ်လိုက်ဖြစ်သည်။ သစ်လွင်လန်းဆန်းသော ဥပဒေအတွေး၊ အမြင်များရသည်။ စီရင်ထုံးတွေ စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့လာဖတ်ရှုခဲ့သောကြောင့် ဤအချိန် ဤအခါတွင် ဤသို့သော ဆောင်းပါးတွေ ရေးဖြစ်လာရတာပါလားလို့ တွေးထင်မိသည်။

### စီရင်ထုံးသည် ရှေ့နေများ၏လက်နက်

စီရင်ထုံးသည် ရှေ့နေများ၏ လက်နက်သဖွယ်ဖြစ်ကြောင်း ဆောင်းပါးတစ်ခုတွင် ဤသို့ ရေးသားခဲ့ဖူးသည်။ "တရားခွင့်ကိုစစ်မြေပြင်နှင့်ပုံစံပြုပြင်ချုပ်ချယ်ရစေ။ စစ်မြေပြင်တွင် နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်ရာ၌ စစ်နည်းဗျူဟာကြွယ်ဝမှုနှင့် မိမိစစ်သည် လက်နက်အင်အားကို မှန်ကန်စွာအသုံးပြုတတ်မှုသည် အရေးပါသည့်အချက်ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ တရားခွင့်တွင် နှစ်ဖက်အကျိုးဆောင်ရွက်မှုများ စကားစစ်ထိုးရာ၌ စကားပရိယာယ်ကြွယ်ဝမှုလိုလို အဓိကလက်နက်အင်အားဖြစ်သည့် ဆိုင်ရာဆိုင်ရာဥပဒေနှင့် စီရင်ထုံးများကို နှစ်ဖက်ပိုင်နိုင် တတ်သလိုမျှကျွမ်းကျင်စွာဖြင့် ထုတ်ဖော်အသုံးပြုတတ်ရန် လွန်စွာအရေးကြီးလှသည်။ အပြန်အလှန်လျှောက်လဲချေပခြင်းများအတွက် အဓိကလက်နက်မှာ ဥပဒေအပေါ်တတ်သိနားလည်မှုနှင့်အတူ လက်နက်ကြီးစစ်ကူအားဖြည့်သုံးသည့်အလား ဆိုင်ရာဆိုင်ရာ စီရင်ထုံးများကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ ကိုးကားနိုင်သူက အောင်ပွဲရမည်မှာ ထင်ရှားသည်။"

ထို့ကြောင့် စီရင်ထုံးထွက်ပြီဆိုလျှင် ရှေ့နေတွေ မဖြစ်မနေ ဝယ်ကြသည်။ ဥပဒေသမားတွေ၊ ဥပဒေကျိတ်စိတ်ပါဝင်စားသူတွေအားလုံး ဝယ်ယူဖတ်ရှုလေ့လာကြသည်။ စီရင်ထုံးများသည် ရှေ့နေများ၏ လက်နက်၊ ဥပဒေသမားများ၏ လမ်းပြကြွယ်ဝမှုလိုလို မှားအံ့မထင်။

### စီရင်ထုံးနောက်သို့ လိုက်ပါရန်မဟုတ်

စီရင်ထုံးများကို များများဖတ်ဖို့ တိုက်တွန်းလိုသည်။ သို့ရာတွင် စီရင်ထုံးနောက်သို့ လိုက်ပါသွားရန် မဟုတ်ပါ။

စီရင်ထုံးသည် စီရင်ထုံးသာဖြစ်သည်။ အမှန်တကယ် လက်ကိုင်ထားရမည့်မှာ ဥပဒေသာဖြစ်သည်။ ဥပဒေထက် စီရင်ထုံးကို အားကိုးပြီး စီရင်ထုံးနောက်သို့ ပါမသွားမိစေရန် သတိအမြဲရှိနေရမည်။

စီရင်ထုံးများများဖတ်လျှင် ဥပဒေအတွေး၊ ဥပဒေအမြင်များများရသည်။ ဥပဒေကိုဖတ်ရှုလေ့လာရာတွင် အလွယ်တကူ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းသိနားလည်နိုင်သည်။ ဥပဒေကိုဖတ်ရှုသည့်အခါ ဥပဒေ၏ အောက်ကနေပြီး ဖတ်ရှုတတ်ခြင်း၊ ဥပဒေနှင့်ပေါင်းစပ်တန်း၍ ဖတ်ရှုနိုင်ခြင်း၊ ဥပဒေကို အပေါ်စီးကနေ၍ ဖတ်ရှုနိုင်ခြင်းဟူ၍ အမျိုးအစား သုံးမျိုးရှိရာ စီရင်ထုံးများများဖတ်လျှင် ဥပဒေကို အပေါ်စီးကနေ၍ ဖတ်ရှုနိုင်ကြမည်။

### စီရင်ထုံးများဖတ်ချင်သည်

စီရင်ထုံးသည် စီရင်ချက်မှဖြစ်လာရသည်။ သို့ရာတွင်

စီရင်ဆုံးဖြတ်ခဲ့သော စီရင်ချက်များ ရာဇဝတ်မှုခင်း၊ တရားမမှုခင်းတစ်မျိုးစီ၌ ရာနှင့်ချီ၍ အဆုံးအဖြတ်ပြုနေရသည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။ စီရင်ထုံးအဖြစ်ရောက်ရှိလာသော စီရင်ချက်များကိုကြည့်လျှင် ဆယ်ဂဏန်းကျော်နှင့် ဆယ်ဂဏန်းအောက်တွင်သာ ရှိသည်။ စီရင်ထုံးဖြစ်လာသည့် စီရင်ချက်အနည်းငယ်သာရှိသည်။ စီရင်ထုံးအသစ်များများဖတ်ချင်လှပါသည်။

### စီရင်ချက်မှ စီရင်ထုံးပြုရာတွင်

စီရင်ထုံးပြုရာမှာလည်း စီရင်ထုံးပြုရေးအဖွဲ့က သေချာစိစစ်ရသည်။ စီရင်ထုံးအဖြစ် ထုံးပြုသင့်သော စီရင်ချက်များကိုသာ ရွေးချယ်ရသည်။ စီရင်ထုံးအဖြစ် ထုံးပြုသင့်သော်လည်း ထိုကဲ့သို့ စီရင်ထုံးမျိုး ယခင်ကရှိခဲ့ပြီးဖြစ်လျှင် ထိုစီရင်ချက်မျိုးကို ချန်ထားတတ်သည်။ စီရင်ထုံးပြုထိုက်သော စီရင်ချက်တွေ

ပင်ရှိသည်။ ယင်းအချိန်ကရှိသော တရားလွှတ်တော်၏ တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် ယခု တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင်ရှိသော တရားလွှတ်တော်များ၏ တရားစီရင်ရေးအာဏာသည် အတူတူပင်ရှိသည်။ ယခင်က တရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ စီရင်ထုံးများ ထွက်ရှိသကဲ့သို့ တရားလွှတ်တော်၏ စီရင်ထုံးများလည်း ရှိခဲ့သည်။ ၁၉၆၂ ခုနှစ်မှစတင်၍ တရားလွှတ်တော်ဟူ၍ မရှိတော့သဖြင့် တရားလွှတ်တော်စီရင်ထုံးများလည်း တိမ်မြုပ်ခဲ့သည်။ ယခု တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ တရားလွှတ်တော်များက ချမှတ်သော စီရင်ချက်များထဲတွင် ကောင်းမွန်သော စီရင်ချက်များရှိနိုင်ပါသည်။ စီရင်ထုံး ထုံးဖွဲ့သင့်သော စီရင်ချက်များကို စီရင်ထုံးအဖြစ် ထွက်ပေါ်လာမည်ဆိုလျှင် တရားလွှတ်တော် စီရင် ထုံးများ ပြန်လည် ဖတ်ရတော့မည်။ ပို၍ကောင်းမွန်လာလေမည်လား အတွေးဝင်မိသည်။

တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ တရားလွှတ်တော်များက ချမှတ်ထားသော စီရင်ချက်များကို ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်သို့ ပြင်ဆင်မှု အယူခံမှု တင်သွင်းခြင်းမရှိသည့် စီရင်ချက်များရှိသည်။ ကောင်းမွန်သော စီရင်ချက်များရှိနိုင်သည်။ ယင်းစီရင်ချက်များထဲမှ စီရင်ထုံးအဖြစ် ရွေးချယ်သင့်သော စီရင်ချက်များကို စီရင်ထုံးပြုသင့်သည်။ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်က စီရင်ထုံးများပြုရာ၌ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ စီရင်ထုံးများစာအုပ် ထုတ်ဝေနိုင်ခဲ့သော် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်စီရင်ထုံး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် စီရင်ထုံး၊ မွန်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်စီရင်ထုံးစသည် ထွက်ရှိလာတော့မည်။ တရားစီရင်ရေး အရည်အသွေးတွေ အားကောင်းမောင်းသန်ဖြစ်လာမည်။ တစ်နှစ်တည်းတွင် စီရင်ထုံးများ အတွဲ (၁)၊ အတွဲ (၂)၊ အတွဲ (၃) ဟူ၍ မြင်ရတော့မည်။ စီရင်ထုံးတွေများများဖတ်ရတော့မည်။ သို့သော် ဘယ်ချိန်ဘယ်ခါဟူ၍တော့ မခန့်မှန်းနိုင်။ ဤသည်မှာ မိမိဆန္ဒနှင့် မျှော်လင့်ချက်သက်သက်မျှသာပါ။

### စီရင်ချက်၊ စီရင်ထုံးများ၏ အခန်းကဏ္ဍ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားစီရင်ရေး သမိုင်းကြောင်းဖြစ်စဉ် တစ်လျှောက်လုံး၌ တရားစစ်ဆေးစီရင်မှုနှင့်အတူ စီရင်ထုံးများက ယှဉ်တွဲ၍ လိုက်ပါလာသည်။ စီရင်ထုံးများကို ပစ်ပယ်၍မထားခဲ့။ စီရင်ထုံးများဖြင့် တရားနည်းလမ်းမှန်ကန်မှုကို ထိန်းညှိပေးနိုင်ခဲ့သည်။ စီရင်ထုံးများဖြင့် တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင် တည်မတ်နိုင်စေခဲ့သည်။ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင် မယ်မီးယိုင်စေရေး စီရင်ထုံးများက ဒေါက်တိုင်များသဖွယ် ထောက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာတရားစစ်ဆေးစီရင်မှုတွင် စီရင်ချက်၊ စီရင်ထုံးများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် ထည်ထည်ဝါဝါ၊ အရေးပါလျက်ရှိနေကြောင်းပါပျာ။

စီရင်ချက်များမှသည် အမှန်တကယ် ထုံးပြုနည်းမှီနိုင်သော စီရင်ထုံးများ ပိုမိုထုံးဖွဲ့နိုင်ပါစေ၊ အားကောင်းခိုင်မာသော စီရင်ထုံးများဖြင့် တရားရေးမဏ္ဍိုင်ကြံ့ခိုင်ရေး ပိုမိုအသုံးပြုနိုင်ပါစေ၊ စီရင်ထုံးများက စီရင်ချက်များအတွက် မှတ်ကျောက်သဖွယ်စစ်ဆေးပေးနိုင်ပါစေ။ ။

## မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားစီရင်ရေး သမိုင်းကြောင်းဖြစ်စဉ် တစ်လျှောက်လုံး၌ တရားစစ်ဆေးစီရင်မှုနှင့်အတူ စီရင်ထုံးများက ယှဉ်တွဲ၍လိုက်ပါလာသည်။ စီရင်ထုံးများကို ပစ်ပယ်၍ မထားခဲ့...

စီရင်ချက်တိုင်းသည် စီရင်ထုံးဖြစ်လာပါ။ အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော တရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် တရားလွှတ်တော်များက ဆုံးဖြတ်ချမှတ်သောစီရင်ချက်များထဲမှ သင့်မြတ်ကောင်းမွန်သောစီရင်ချက်များကိုသာ စိစစ်ရွေးချယ်ပြီး စီရင်ထုံးပြုသည်။ မြို့နယ်တရားရုံး၊ ခရိုင်တရားရုံး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တို့က ချမှတ်သော စီရင်ချက်များကို ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်အထိ အယူခံမှု၊ ပြင်ဆင်မှုတင်သွင်းလျှောက်ထားလာခြင်းမရှိခဲ့လျှင် ယင်းစီရင်ချက်များသည် မည်သည့်အခါမှ စီရင်ထုံးအဖြစ်ရောက်ရှိမလာနိုင်ပါ။

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်က ပြုစုထုတ်ဝေသော စီရင်ထုံးစာအုပ်များကို လေ့လာရာတွင် ၂၀၁၁ ခုနှစ်၌ ရာဇဝတ်မှုစီရင်ထုံး ၁၃ ခုနှင့် တရားမမှုစီရင်ထုံး ၁၄ ခု၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၌ ရာဇဝတ်မှုစီရင်ထုံး ၅၈ ခုနှင့် တရားမမှုစီရင်ထုံး ၁၀ ခု၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၌ ရာဇဝတ်မှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခုနှင့် တရားမမှုစီရင်ထုံး ၁၁ ခု၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၌ ရာဇဝတ်မှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခုနှင့် တရားမမှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခု၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၌ ရာဇဝတ်မှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခုနှင့် တရားမမှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခု၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၌ ရာဇဝတ်မှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခုနှင့် တရားမမှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခု၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၌ ရာဇဝတ်မှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခုနှင့် တရားမမှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခု၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၌ ရာဇဝတ်မှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခုနှင့် တရားမမှုစီရင်ထုံး ၁၅ ခုတို့ကို စီရင်ထုံးပြုနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်တွင် နှစ်တစ်နှစ်၌

များများရှိနေမှ စီရင်ထုံးတွေ များများထွက်ပေါ်လာနိုင်မည်။

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ စီရင်ထုံးကို မျှော်လင့်နေသည့် အိန္ဒိယနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် ကျင့်သုံးသော ဥပဒေတော်တော်များများတူညီသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ပြည်နယ်တော်တော်များများရှိသည်။ ပြည်နယ်တိုင်းတွင် တရားလွှတ်တော်များရှိသည်။ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်များ၏ စီရင်ချက်များကိုလည်း စိစစ်ရွေးချယ်ပြီး စီရင်ထုံးများထုံးဖွဲ့သည်။ အားလုံးကို စုပေါင်း၍ အိန္ဒိယနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ စီရင်ထုံး (အေအိုင်အာရ်) ကို ၁၉၂၃ ခုနှစ်ကစတင်၍ ထုတ်ဝေခဲ့သည်။ တစ်ချိန်က မြန်မာနိုင်ငံသည် အိန္ဒိယပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံတရားလွှတ်တော်ချုပ်က ချမှတ်သော စီရင်ချက်များကိုလည်း စီရင်ထုံးပြု၍ အိန္ဒိယနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ စီရင်ထုံးများတွင် ထည့်သွင်းထုတ်ဝေခဲ့ဖူးသည်။

### တရားလွှတ်တော်စီရင်ထုံးများ ပေါ်ထွန်းစေလို

မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ယခုအခါ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် တရားလွှတ်တော်များ ထားရှိသည်။ တရားလွှတ်တော်၏စီရင်ရေးအာဏာများသည်လည်း ကြီးမားသည်။ ယခင်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားလွှတ်တော်သည် တစ်ခုတည်းသာရှိပြီး တရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့်အတူ ရန်ကုန်မြို့၊ တရားရုံးချုပ်၌

# ၂၀၁၈ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆုရ စာရေးဆရာ၊ ဆရာမများ၏ စကားသံများ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၄

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမျိုးသားစာပေဆုစီစဉ်ရေးချယ်ရေးကော်မတီနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ရရှိသော စာရေးဆရာများ၏ အမည်စာရင်းကို ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်ပြီဖြစ်ရာ ဆရာစာရေးဆရာအချို့နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားမှုများကို ကြေးမုံက စုစည်းဖော်ပြအပ်ပါသည်။

### စာရေးဆရာမ ဂျူး (အမျိုးသားစာပေဆု၊ ဝတ္ထုရှည်ဆု) (သက်တံတိုဖြင့် ရက်ဖွဲ့ ချစ်သူရဲ့ ခြုံလွှာ ဝတ္ထု)

ဆုရရှိအောင် ကြိုးစားအားထုတ်ခဲ့တာမျိုးတော့မဟုတ်ပါဘူး။ ဘဝမှာ ဘာဆုမှ မမျှော်လင့်ခဲ့ပါဘူး။ ဆုအတွက် ကြိုးစားရေးခဲ့တာဆိုတာလည်းမရှိ ပါဘူး။ ဒါပေမယ့်လည်း စာရေးရင်တော့ ကိုယ်တတ်စွမ်းသမျှကိုတော့ စိတ်ထဲမှာ နှစ်ပြီး ရေးလေ့ရှိပါတယ်။

ဒီဝတ္ထုကိုရေးဖြစ်တာက အဲဒီဝတ္ထုက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပျောက်ကွယ်လုနီးပါး ဖြစ်နေတဲ့ မြန်မာ့ချစ်သူလည်းကောင်း၊ လက်ရက်ကနိဒရယ် ရွာတွေမှာ မရှိတော့ဘူး။ တချို့ ရက်ကနိဒရယ်တွေဆို ထင်တိုင်း အဝတ်တန်းတိုတောင်ဖြစ်နေပြီ။ အဲဒီလို ကနိဒသွားတဲ့ ရက်ကနိဒစင်လေးတွေကိုကြည့်ပြီး နိုင်ငံခြားကနေ တရုတ်တို့၊ အိန္ဒိယတို့၊ ကိုရီးယားတို့၊ ထိုင်းတို့ကနေရောက်လာတဲ့ အဝတ်အထည်တွေကို မက်မက်မောမော ဝတ်နေကြတဲ့အဖြစ်ကို ကြည့်ပြီးတော့အောက် အန်တီစိတ်ထဲ မှာ စိတ်မကောင်းတာနဲ့ မြင်တာလေးတွေကို ပြန်လွှမ်းတဲ့အနေနဲ့ ရေးလိုက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

စာစရေးတာ ဆေးတက္ကသိုလ် ပထမနှစ်၊ ဒုတိယနှစ်လောက်ပါ။ ၁၉၇၈/၇၉ ခုနှစ်လောက်မှာ စာစရေးပါတယ်။ စာပေနဲ့ပတ်သက်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ ထွန်းဖောင်ဒေးရှင်းစာပေဆု "ကျွန်မချစ်သော ကမ္ဘာမြေ" စာအုပ်နဲ့ ဆောင်းပါး စာအုပ်ဆုရခဲ့ဖူးတယ်။ နောက်တစ်ခါ ပုဂ္ဂလိက စာပေတက္ကသိုလ်တော့ မိုးကုတ်မြို့မှာရှိတဲ့ သဟာယစာပေအသင်းကနေ ကျွန်မရဲ့ "သူမင်းကို ဘယ်တော့မှ" ဆိုတဲ့ စာအုပ်ကလေးကို ဝတ္ထုရှည်ဆုအဖြစ် ပေးတာ ရှိပါတယ်။

စာရေးနေတဲ့ လူငယ်တွေ၊ စာရေးချင်တဲ့ လူတွေအတွက် စာများများဖတ်ပါ လို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ဟိုတုန်းက လူတွေစာရေးတော့မယ်ဆိုရင် သူများရေးတဲ့ စာတွေများများဖတ်ရတယ်လေ။ ပြီးတော့မှ မြန်မာ့သဒ္ဒါရေးသားကိုလည်း လေ့လာ ရတယ်။ ပြီးတော့ မြန်မာစာကို ချစ်ရတယ်လေ။ မြန်မာစာကို ချစ်တယ်ဆိုတာ မြန်မာ့သဒ္ဒါ အသုံးအနှုန်းလေးပါ။ စကားလုံးလေးတွေ လေ့လာရတယ်။ ကိုယ်ကိုယ်တိုင် ရေးရတယ်။ သူများရေးတာလည်း ဖတ်ရတယ်။ စုတုပြုပေါ့။ စုဆောင်းရတယ်။ တုပရတယ်။ ပြုလုပ်ဖန်တီးရတယ်။ စာရေးမယ်ဆိုရင်တော့ မြန်မာစာကောင်းကောင်းရေးနိုင်ရမယ်။ မြန်မာစာကို ကောင်းကောင်းဖတ်နိုင် ရမယ်။ တန်ဖိုးသိရမယ်။ စာဖတ်ခြင်းနိုင်ရင် စာများများရေးနိုင်ပါတယ်။

### စာရေးဆရာ မင်းချမ်းမွန် (ရသစာတမ်းအက်ဆေး၊ အမျိုးသားစာပေဆု) (သစ်ရွက်ပေါက် ပျားရည်စက်များ ရသအက်ဆေးစုစည်းမှု)

မြန်မာနိုင်ငံမှာ အက်ဆေးဆိုတဲ့ ဘာသာရပ်က ပေါ်လာတာတော့ မြန်မာ ပြည် ရောက်တာတော့ကြာပြီ။ ၁၉၉၂ ခုနှစ် ဩဂုတ်လက စရောက်တာဆိုတော့ ဒီကနေ့ဆိုရင် ၂၃ နှစ်ရှိသွားပြီ။ သို့သော်လည်း အက်ဆေးဘာသာရပ်ဆိုတာ ကျယ်ပြန့်သင့်သလောက် မကျယ်ပြန့်ခဲ့ပါဘူး။ ဆရာစော်ဂျီတို့လက်ထက် ၁၉၆၄/၆၅/ ၆၇ ခုနှစ်တွေမှာ အက်ဆေးစာအုပ်တွေ တော်တော်များများ ထွက်ခဲ့တယ်။ အဲဒီခေတ်ဝန်းကျင်တွေမှာ အက်ဆေးက တော်တော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ခဲ့တယ်။ နောက်ပိုင်းကျတော့ ပြန်ပြီး တိမ်မြုပ်ပျောက်ကွယ်သွားတာ။ ပေါ်လိုက် ပျောက်လိုက် ဖြစ်နေတာပါ။ ဒီဘက်နှစ်ပိုင်းတွေကျတော့ အက်ဆေးပြန်ပြီး လှုပ်လာတယ်။ မြန်မာစာပေလောကမှာ နေရာပြန်ရလာတယ်။ ရေးတဲ့သူလည်း ပိုများလာတယ်။

ကျွန်တော်က အက်ဆေးကို အသက်အရွယ်ရ ရေးသင့်ပြီလို့ ထင်တဲ့အချိန် ကျတော့ ရေးဖြစ်တာပါ။ မဂ္ဂဇင်းတွေမှာ အက်ဆေးတွေ အများကြီးရေးဖြစ်တယ်။ ရေးဖြစ်တဲ့အချိန်က စာတွေစုစည်းပြီးတော့ စာအုပ်တွေ ထုတ်ဖြစ်တယ်။ ထုတ်ဖြစ်ခဲ့တာ လေးအုပ်ရှိတယ်။ အောက်မေ့ဖွယ် ရေကန် ရသစာတမ်းများ



ဆရာမ ဂျူး



ဆရာ မင်းချမ်းမွန်



ဆရာ ကေ(တောင်တန်းပြာ)



ဆရာ နေစိုးသော်

(၂၀၀၉) ကျွန်တော်နှင့် ကာလီဒါသ ခေါင်းလောင်း ရသစာတမ်းများ( ၂၀၁၄)၊ ထောင်ဝင်စာ ရုပ်ပုံလွှာ ရသအက်ဆေး (၂၀၁၈)၊ အခု သစ်ရွက်ပေါက် ပျားရည် စက်များ ရသအက်ဆေးစုစည်းမှု စာအုပ်ကတော့ စတုတ္ထမြောက်စာအုပ်ပါ။ ဒီစာအုပ်ကို အမျိုးသားစာပေဆု ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့က ရွေးချယ်ပြီး ဆုပေးခဲ့တာပါ။ ဆရာတို့က ကဗျာသမားတွေပါ။ ကဗျာရေးသက်က နှစ်ပေါင်း ၅၀ လောက် ကြာပါပြီ။ ဆရာတို့အပေါ်မှာ ခံစားမှု သိပ်ကြီးကြီးမားမားတော့မရှိပါဘူး။ ရင်ကျက်တဲ့ အသက်အရွယ်တွေဖြစ်နေတဲ့အခါကျတော့ ဆရာတို့အပေါ် ကျေနပ် တယ်။ ဂုဏ်ယူတယ်ဆိုတာမျိုးတော့ ရှိပါတယ်။

အက်ဆေးစာပေကို အရင်တုန်းက စာပဒေသာဆိုတဲ့ အခန်းကဏ္ဍမှာ ထည့်ထားတာပါ။ အရောရောအနှောအနှစ်ဖြစ်နေတယ်။ စာအုပ်အရေ အတွက်များတဲ့ကြားမှာ အက်ဆေးတွေက တိမ်မြုပ်ပြီး အက်ဆေးတွေက ဆုမရ ဘူး။ တချို့ဆရာတို့ အက်ဆေးတွေကျတော့လည်း အက်ဆေးအဖြစ် ဖော်ပြလို့ မရဘူး။ မရတဲ့အခါကျတော့ စာပဒေသာပဲဖြစ်နေတယ်။ အက်ဆေးကလည်း အားကောင်းလာပြီ။ ထွက်တာတွေလည်းများလာပြီ။ အက်ဆေးကို တခုတရ ဖော်ပြနေတဲ့အတွက်ကြောင့် အက်ဆေးကို သီးခြားဘာသာရပ်အဖြစ် ခွဲထုတ် ပေးပါလို့ တင်ပြတောင်းဆိုတဲ့အခါမှာ ဒီအစိုးရသစ်လက်ထက်မှာ မနှစ်ကမှ စတယ်။ ၂၀၁၇ မှာ အက်ဆေးစာပေကို ပထမဆုံးပေးတာ။ ပထမဆုံးနှစ်မှာ မောင်ရင်မာ (ကျောင်းကုန်း)က ရရှိသွားတယ်။ ၂၀၁၈ မှာကျတော့ အက်ဆေး စာပေဆုကို ဒုတိယပေးတဲ့နှစ်မှာ အခုလို ကျွန်တော်က ရရှိတာပါ။ ဒါကြောင့် အက်ဆေး စာပေသမိုင်းမှာ အမျိုးသားစာပေဆုကို ဒုတိယအကြိမ် ဆွတ်ခူး ရရှိတယ်လို့ ပြောလို့ရပါတယ်။

နိုင်ငံတကာမှာကတော့ စာရေးဆရာမုန်ရင် အက်ဆေးရေးတဲ့သူမှ စာရေး ဆရာတန်းဝင်တယ်လို့ သတ်မှတ်တာလည်းရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ ကတော့ အက်ဆေးကို အထင်ကြီးရမှန်းလည်းမသိဘူး။ တန်ဖိုးထားရကောင်း မှန်းလည်းမသိတဲ့သူတွေက တော်တော်များများ ရှိပါတယ်။ ဒီနေ့ မြန်မာပြည်မှာ ပြန်ကြည့်ရင် အက်ဆေးဆိုတဲ့လမ်းကြောင်းက နှစ်ခု ကွဲပြားနေတယ်။ အစဉ် အလာ လမ်းကြောင်းအတိုင်းရေးတဲ့ အက်ဆေးက တစ်မျိုး။ ခေတ်သစ် လမ်းကြောင်းကိုဖောက်ပြီး ရေးတဲ့အက်ဆေးက တစ်မျိုး။ သို့သော်လည်း ပြောင်းလဲသင့်တဲ့အချိန်ရောက်လာရင် အက်ဆေးက ရွေ့လျားပြီး အားလုံး ပြောင်းလဲသွားမှာပါပဲ။ လောလောဆယ် လမ်းကြောင်းနှစ်ခုကတော့ အထင် အရှားရှိနေတယ်လို့ ပြောပြချင်တာပါ။

လူငယ်တွေအနေနဲ့ အက်ဆေးကို လေ့လာကြည့်ပါ။ ဖတ်ပါ။ အစဉ်အလာ အက်ဆေးတွေကိုလည်း ခံစားကြည့်ပါ။ ခေတ်ပေါ်လမ်းကြောင်းနဲ့ရေးတဲ့

အက်ဆေးကိုလည်း ခံစားကြည့်ကြပါ။ မိမိကြိုက်နှစ်သက်ရာကို ခံစားရေးသားကြ ပို့ပြောချင်ပါတယ်။ အက်ဆေးဆိုတာက အများကြိုက်ပြီး တချို့က ဆဲသော် လည်း အားလုံးတော့ဖတ်ကြသည်ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်လေးအတိုင်းပါပဲလို့ ပြောချင် ပါတယ်။

### စာရေးဆရာ ကေ (တောင်တန်းပြာ) (စာပေဗိမာန်စာမူဆု၊ ဝတ္ထုရှည်)

ကျွန်တော်ရဲ့စာမူကတော့ သစ္စာရင်နှင့်ခြားခဲ့ရသောမြေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစာမူနဲ့ ယခုနှစ်အတွက် ဝတ္ထုရှည် ပထမဆုရခဲ့ပါတယ်။ ဆရာတို့အတွက် အလွန် ဝမ်းသာမိပါတယ်။ ဒီဝတ္ထုက ၁၉၄၃ ခုနှစ်တုန်းက ဖက်ဆစ်တွေရဲ့ နှိပ်စက်မှုကြောင့် ယောဒေသနဲ့ ချင်းတောင်ဒေသမှာ ပုန်းအောင်းကျန်ရစ်ခဲ့တဲ့ အင်္ဂလိပ်စစ်သားတစ်ယောက်ရဲ့အကြောင်းကို ဇာတ်လမ်းဖွဲ့ထားတာပါ။ အတော် လေးစိတ်ဝင်စားစရာကောင်းတဲ့ အဖြစ်အပျက်တစ်ခုပါ။ ကျွန်တော်က ၂၀၀၂ ခုနှစ်ကလည်း သောင်ရင်းမြစ်ကိုသက်သေတည်၍ စာမူနဲ့ စာပေဗိမာန်စာမူ ဝတ္ထုရှည် တတိယဆုရခဲ့ပါသေးတယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာလည်း မြန်မာလို အိမ်မက် လှလှမက်ပါစေ စာမူနဲ့စာပေဗိမာန်ဝတ္ထုရှည် ဒုတိယဆု၊ ၂၀၁၄ မှာပဲ အောက်ချင်းငှက်တို့ရဲ့ဒဏ္ဍာရီနှင့် အခြားဝတ္ထုတိုများစာမူနဲ့ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ် စာပေဗိမာန်စာမူပထမဆုရခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိ ကျောက်ဆည်မြို့မှာ နေထိုင်ပါ တယ်။ လင်းလွန်းခင်စာပေတိုက်က ထုတ်ဝေတဲ့ လုံးချင်းဝတ္ထုကတော့ ရုပ်ရှင် ရိုက်ဖို့စဉ်နေပါတယ်။

### စာရေးဆရာ နေစိုးသော် (စာပေဗိမာန်စာမူဆု၊ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်)

ကျွန်တော်က အဝိဇ္ဇာဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်နဲ့ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ဝတ္ထုတို ပေါင်းချုပ် ဒုတိယဆုရခဲ့ပါတယ်။ ဝတ္ထုတိုအားလုံးရဲ့ ခေါင်းစဉ်ကတော့ အဝိဇ္ဇာ လို့ အမည်ပေးထားပါတယ်။ အဝိဇ္ဇာ ၁၊ ၂ နဲ့ ဆိုပြီး အမှန်ကတော့ ရုပ်ကွက်ထဲမှာ ကျွန်တော်အပါအဝင် အားလုံးက ဘာသာတရားကိုတော့ လေးစားတယ်။ ကိုင်းရှိုင်းကြတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေပါ။ ဒါပေမယ့် တကယ့်တမ်းမှာ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟတွေ မကင်းစင်သေးတဲ့အခါကျတော့ အပြစ်အနာလေးတွေရှိတာပေါ့။ အဲဒီအပြစ်အနာလေးတွေကို ရုတ်တရက်တော့ မမြင်ဘူး။ အဲဒါလေးတွေကို သရော်တဲ့ပုံစံနဲ့ ပညာပေးသဘောရေးသားထားတာပါ။ ဝတ္ထုမှာ အပိုင်း ၁၁ ပိုင်း ပါဝင်ပါတယ်။ အရင်ကလည်း စာပေဗိမာန်ဆု သုံးကြိမ်ရခဲ့ဖူးပါတယ်။ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်က ဒုတိယတစ်ကြိမ်၊ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်နဲ့ ပထမတစ်ကြိမ်၊ ကလေးစာပေနဲ့ ပထမတစ်ကြိမ် ဆုရခဲ့ပါတယ်။ လောလောဆယ်မှာတော့ စာရေးတယ်။ ဝတ္ထုရေးတယ်။ ဇာတ်ညွှန်းရေးတဲ့အလုပ်တွေကို လုပ်ကိုင်လျက် ရှိပါတယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း- မြင့်မောင် စိမ်းခက်



၁၅-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့ထုတ် အတွဲ(၁၆)၊ အမှတ်(၂၂)တွင်

- ရာသီအလိုက် ပန်းကိုစိုက်ပျိုးစီးပွားတိုး
- မြန်မာ့စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အော်ဂဲနစ်စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ
- အခြေခံစပါးနှုန်းသတ်မှတ်ခြင်းအပေါ် လယ်သမားများ၏ စကားသံများ
- အော်ဂဲနစ်မွေးမြူရေးဖြင့် ကျေးလက်ပြည်သူများ၏ ဆင်းရဲမှု လျှော့ချပေးနိုင်ခဲ့သည့်စွန့်ဦးတီထွင်သူ
- စီးပွားဖြစ် ဘဲမွေးမည်ဆိုလျှင် သိထားသင့်သောအချက်
- အလေးထားသင့်သော ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြောရောဂါများ အပါအဝင် စိုက်ပျိုးရေး၊မွေးမြူရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သုတရသ စုံလင်စွာဖြင့် ထွက်ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

တစ်စောင် (၂၀၀) ကျပ်

အပြုပြင်ရေးအဖွဲ့မှ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများနှင့် ပြည်သူ့ထက်ထပ်ရေးဦးစီးဌာန များတွင် လယ်သူ များနိုင်ပါသည်။





# မိတ္ထီလာမြို့နယ် ဆွာတောကျေးရွာသို့ နိုင်ငံခြားခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်လေ့လာ

**မိတ္ထီလာ နိုဝင်ဘာ ၁၄**  
မိတ္ထီလာမြို့နယ် အလည်ရွာကျေးရွာ အုပ်စု ဆွာတောကျေးရွာ ရပ်ရွာအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းသို့ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက နိုင်ငံခြားခရီးသွား ဧည့်သည်များ လာရောက်လေ့လာကြ ကြောင်း သိရသည်။



"ဆွာတောကျေးရွာရပ်ရွာအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ဒီနေ့လာရောက် လေ့လာတဲ့ နိုင်ငံခြားခရီးသွားဧည့်သည် တွေကို ကျေးရွာဒေသခံတွေဆောင် ရွက်နေတဲ့ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း၊ ကျောက်ဖရုံယိုတစ်ပိုင်တစ်နိုင်ထုတ် လုပ်ရောင်းချတဲ့လုပ်ငန်း၊ ထန်းလက် ကုလားထိုင် ပြုလုပ်တဲ့လုပ်ငန်းတွေ ကို လိုက်လံပြသပေးတာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ့ရိုးရာသင်္ကေတလေးပေးတာနဲ့ ကျေးရွာထဲမှာ လှည့်လည်လည်ပတ် လေ့လာပြီးတဲ့အချိန်မှာ ရပ်ရွာ အခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်း နားနေ ဆောင်မှာ ကျေးလက်မြန်မာ့ထမင်း ဟင်းကို နေ့လယ်စာကျေးမွေးဧည့်ခံ တာလည်းဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။"ဟု ဆွာတောကျေးရွာ ရပ်ရွာအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာ(မိတ္ထီလာ)နှင့် ကျေးရွာဒေသခံ များ ပူးပေါင်း၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ

လက ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယနေ့အချိန်ထိ နိုင်ငံခြားခရီးသွား ဧည့်သည်အဖွဲ့များ ခရီးစဉ် ၁၂ ခုအထိ လာရောက် လည်ပတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

## (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြံပြုပွဲများကျင်းပ

**ကျောက်မဲ**  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲခရိုင် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန ခန်းမတွင် (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် မူလတန်းအဆင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။ အမှတ်-၁၊ အမှတ်-၂၊ အမှတ်-၄ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းများမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက ၎င်းတို့နှစ်သက်ရာ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ဆိုရာ ကဗျာများဖြင့် အသီးသီးယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြရာ အကောင်းဆုံးယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ငါးဦးနှင့် ပြိုင်ပွဲဝင်များအား ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင် များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

မိုင်းထွန်း (ပြန်/ဆက်)

**မုံရွာ**  
(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာရွတ်ပြိုင်ပွဲ၊ ပုံပြောနှင့် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲများကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ က မုံရွာခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံး လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာရွတ်ပြိုင်ပွဲ၊ ပုံပြောနှင့်ကျပန်းစကားပြော ပြိုင်ပွဲများတွင် မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းများမှ အထက်တန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် မူလတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၇၅ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)

# ကလေးငယ်များအတွက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး အသိပညာပေး

**နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄**  
မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ကလေးငယ်များအတွက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့ချရေးနှင့် တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်ရေး အသိပညာပေးခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော် အမှတ်(၆) အ.ထ.ကတွင် ပြုလုပ်သည်။ မီးသတ်ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲမင်းသုက သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျော့ချရေး နှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး အကြောင်းအရာများကို အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မီးသတ်ဦးစီး ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျော့ချရေးတုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်မှုကို လက်တွေ့သရုပ်ပြသခဲ့သည်။



ထို့နောက် မီးသတ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြတ်သူက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့ချရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး အသိပညာပေးဆောင်ရွက်မှု အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို သုံးသပ် ပညာရေးညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးဝင်းအောင်က ဆွေးနွေးကာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်စိစိဝင်းထံ သို့ မီးသတ်ဆေးဘူးများ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး နေပြည်တော် ကိုကိုရူပ

**တောင်တွင်းကြီး**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနရုံး လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန၌ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အကြံပြု မူလတန်းအဆင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲနှင့် ပုံပြောပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အကြံပြု ကဗျာရွတ် ဆိုပြိုင်ပွဲနှင့် ပုံပြောပြိုင်ပွဲတို့တွင် မြို့မအလကမှ မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၃ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၅၀၀

**ဒီးမော့ဆို**  
(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် အကြံပြုလှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပ သည်။ ပြိုင်ပွဲတွင် မူလတန်းအောက်ဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၂ ဦး၊ မူလတန်း ထက်ဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၇ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ထက်/လယ်ဆင့် ကဗျာ၊ စာစီစာကုံးတို့ကို ဆက်လက်ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ကာ ဆုရရှိသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ဆုများ ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရီရယ်(ဒီးမော့ဆို)

**\* ကျောမိုးမှ**  
ပွဲအစ ၁၀ မိနစ်တွင် မြန်မာအသင်း ရိုးစရခွဲပြီး မောင်မောင်လွင်၏ ဖြတ်တင်ဘောကို ဆွမ်လမန်က ပိတ်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် နှစ်သင်းစလုံး တိုက်စစ်အားပြု ကစားခဲ့သောကြောင့် ပွဲမှာအပြန်အလှန်ရှိခဲ့ပြီး ၃၅ မိနစ်တွင် မြန်မာအသင်း ပင်နယ်တီပေးခဲ့ပြီး ဒီဂျာလိုလေ့လာက တာဂျစ်ကစွတန်အသင်းအတွက် ချေပဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ဂိုးပြန်ပေးလိုက်ရသော်လည်း ကစားကွက်ပျက်မသွားဘဲ တိုက်စစ်ဆင်ကစားရာ မိနစ် ၄၀ တွင် ဆွမ်လမန်ကပင် ဒုတိယဂိုးထပ်သွင်းခဲ့သည်။ လှိုင်းဘိုဘို၏ ကန်သွင်းချက် ပြန်လျှံထွက်လာသော ဘောလုံးကို ဆွမ်လမန်က ပိတ်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

### စိတ်လှုပ်ရှားစရာ

ဒုတိယပိုင်းတွင် မြန်မာအသင်းက ကစားသမားများပြောင်းလဲခဲ့ပြီး နှစ်သင်းစလုံး၏ အပြန် အလှန်သွင်းဂိုးများနှင့် တိုက်စစ်ဆင်မှုများကြောင့် ပွဲမှာအကြိတ်အနယ်ရှိခဲ့သည်။ ၄၈ မိနစ်တွင် အောင်သူက မြန်မာအသင်းအတွက် တတိယဂိုးထပ်သွင်းသော်လည်း ၅၆ မိနစ်တွင် ဖာဒ်ဟိုက တာဂျစ်ကစွတန်အသင်းအတွက် ဒုတိယဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။ ၆၂ မိနစ်တွင် တောင်ပံကစားသမား မောင်မောင်လွင်က မြန်မာအသင်းအတွက် စတုတ္ထဂိုးသွင်းယူသော်လည်း ၇၆ မိနစ်တွင် ဒီဂျာလို လော့ခ်၏ ခေါင်းတိုက်ဂိုးကို ခွင့်ပြုခဲ့ရသောကြောင့် လေးဂိုး-သုံးဂိုးဖြစ်သွားပြီး လက်ကျန်မိနစ် များတွင် စိတ်လှုပ်ရှားစရာဖြစ်ခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းပါဝင်သည့် အုပ်စု(F) အခြားပွဲတွင် ဂျပန်အသင်းက ကာဂျစ်တန်အသင်းကို အဝေးကွင်း၌ နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ယင်းအုပ်စုတွင် ဂျပန်အသင်းက ၁၂ မှတ်ဖြင့် ထိပ်ဆုံးမှ ဦးဆောင်နေပြီး ကာဂျစ်တန်နှင့် တာဂျစ်ကစွတန်အသင်းက ခြောက်မှတ်စီ၊ မွန်ဂိုလီး ယားနှင့် မြန်မာအသင်းက သုံးမှတ်စီ ရရှိထားသည်။ မြန်မာအသင်းသည် နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် မွန်ဂိုလီးယားအသင်းနှင့် အိမ်ကွင်း၌ ထပ်မံကစားရမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

# ဒေသအတွင်း ရွေ့လျားဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

**သီပေါ နိုဝင်ဘာ ၁၄**  
ဒေသအတွင်း ရွေ့လျားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်မှု အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် မိုးတေ ကျေးရွာအုပ်စု မိုးတေရွာဦးဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေး က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးကျော်ဇေယျက ဒေသတွင်း ရွေ့လျားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနက အိမ်ထောင်စုစာရင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားများအား နေ့ချင်းပြီးဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့် ကောင်းများ၊ GAP အကြောင်းသိကောင်းစရာများ ဟောပြော ခြင်းနှင့် ဓာတုဆေးပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ မှတ်ပုံတင် ခြင်း၊ လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ဝန်ဆောင်မှုပေးပြီး တက်ရောက်လာကြသော ဒေသခံများ၊ တောင်သူများ၏ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းမှုအပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့သည်။

စိုင်း(သီပေါ)



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် အမှတ်(၁) ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး၌ နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် ည ၇ နာရီတွင် ပုဇွန်တောင်မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး မင်းဗိုလ်ဦးသည် ရပ်ကွက်နေပြည်သူ ၄၅ ဦးအား သက်ငယ်မုဒိမ်းမှု ပပျောက်ရေးနှင့် မှုခင်းအသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကြေးမုံ

### ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၉ ပါ မိသားစုဘဝများလှပဖို့ ဆီးချိုရောဂါကာကွယ်ကုသဖို့ ဆောင်းပါး၏ ဒုတိယကော်လံ ပဉ္စမအပိုဒ်တွင် ပါရှိသည့် မပြည့်ဝဆီနှင့် အသွင်ပြောင်းဆီများသည် နှလုံးသွေးကြောကျဉ်း အစား ပြည့်ဝဆီနှင့် အသွင်ပြောင်းဆီများသည် နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။

စာရေးသူ

ပြည်တွင်းရေးရာ

မြန်မာပြည်သား မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ် ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

**မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၁၄**  
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အထက်မြန်မာပြည် "မြန်မာပြည်သား" မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့ ကလပ်ဖွင့်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အသင်းတည်ရှိရာ မန္တလေးမြို့ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ၃၉ လမ်းရှိ ဂေါ်ဖိန့်ထုံးပုံဆိပ်တွင် ကျင်းပသည်။  
 တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ ဆပ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန့်စင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။  
 ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးရုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာဦးကျော်အေးက ရိုးရာလက်ဝှေ့နည်းစနစ်များ၊ ပြိုင်ပွဲဝင် ဥပဒေများကိုရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ ဂန္ထဝင်ပွဲများစီစဉ်သူ ဆရာကြီး ကီးမား ဦးတင်ဝင်းက မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့အကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
 ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ ဆပ်ကော်မတီအတွင်း ရေးမှူး ဆရာဒသက မျိုးဆက်သစ်ပွဲများကို တစ်လလျှင် နှစ်ပွဲပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး လက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည် ဖြစ်၍ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ အောင်ပွဲခံ နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ "မြန်မာပြည်သား" လက်ဝှေ့ ကလပ်တွင် အုပ်ချုပ်သူအဖြစ် ဦးတင်လှ(ခေါ်) ဦးကုလားကြီးက ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပြီး နည်းပြအဖြစ် သူရဲရဲအောင်က တာဝန်ယူ၍ နည်းပြများအဖြစ် သိုးကောင်း၊ ကြယ်တစ်ပွင့်၊ ညီညီဇော်၊ ဗသုန်ပန်စက်၊ အသံလေးတစ်ပွင့်၊ ရဲခေါင် တို့က တာဝန်ယူလေ့ကျင့်ပေးမည်ဟု သိရသည်။ **ခင်ခင်ဝင်း(ပညာရေး)**

Myanmar Fitness Dance သင်တန်းဖွင့်လှစ်

**ဂန့်ဂေါ နိုဝင်ဘာ ၁၄**  
 ဂန့်ဂေါခရိုင် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနကြီးမှူး၍ Myanmar Fitness Dance သင်တန်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ဖွင့်လှစ် သင်ကြားလျက်ရှိသည်။  
 အဆိုပါ သင်တန်းသို့ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၁၀၀ ကျော်တက်ရောက်လျက် ရှိပြီး သင်တန်းကာလမှာ နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်အထိဖြစ်သည်။ “ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ ကျန်းမာရေးထိန်းသိမ်းရေး ဌာနဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်နိုင် ရေးအတွက် ဦးတည်ရည်မှန်းကာ ဒီဇင်ဘာလလူထုအားကစား စုပေါင်းလေ့ကျင့် ခန်းများကို ဌာနဆိုင်ရာအလိုက် လိုက်ပါဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်ဖြစ်ပါသည်” ဟု ခရိုင်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြော သည်။ **ကျော်သန်းဆွေ(ဂန့်ဂေါ)**

မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု တင်းနစ်အသင်းအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ရှစ်နှစ်အတွင်း ရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေး ဆုတံဆိပ် ၄၀ အထိရရှိ

**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၄**  
 မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု တင်းနစ်အသင်းအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၀၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၁ ခုနှစ် ရှစ်နှစ်အတွင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သော ပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေ တံဆိပ် ၂၄ ခု၊ ငွေ တံဆိပ် ၇ ခု၊ ကြေး တံဆိပ် ၁ ခု စုစုပေါင်းဆုတံဆိပ် ၄၀ အထိရရှိထားကြောင်း ၂၀၁၉ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားမှ သိရသည်။  
 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန် မြို့ သိမ်ဖြူတင်းနစ်အားကစားကွင်း၌ကျင်းပရာ အဆိုပါအခမ်း အနား၌ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဦးက အမှာစကားပြောရာတွင် ထည့်သွင်းပြော ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
 ထို့ပြင် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဟိုချိုမင်းမြို့၌ ကျင်းပသည့် 14 & Under Division 2 Championship 2012 ပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသား အားကစားသမားသုံးဦးက အဆင့် ၁၊ ၁၊ ၁၊ ၁ နှင့် အမျိုးသမီး အားကစားသမားနှစ်ဦးမှာ အဆင့် ၁၄ နှင့် ၁၉ တို့ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် Anningမြို့၌ ကျင်းပသည့် 2019 Colourful Yunnan-Belt and Road Initiative Kunming International Tennis Tournament ပြိုင်ပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ဂျူနီယာအသင်းနှင့်



အေးမင်းသူ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေရေးရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက်

**နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄**  
 တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကွမ်ကျိုး မြို့၌ နိုဝင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေရေးရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးဝင်းမြင့် ဦးဆောင်သော မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက် ခဲ့သည်။  
 အစည်းအဝေးသို့ China Law Society ၏ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကွမ်တုံ ပြည်နယ် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကွမ်တုံပြည်နယ် ဥပဒေအသင်း၊ ကွမ်ကျိုးမြို့ ဥပဒေအသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံတကာမှ တရားသူကြီးချုပ်၊ ရှေ့နေချုပ်နှင့် တရားသူကြီးများ၊ ဥပဒေပရိတ်သမားများ၊ ဥပဒေပညာရှင်များ၊ ဥပဒေ အတိုင်ပင်ခံလုပ်ငန်းများမှ ဥပဒေ ပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံတကာမှ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။  
 အဆိုပါ အစည်းအဝေးတွင် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ (Belt and Road Initiative-BRI) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊



စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဆိုင်ရာ ဥပဒေစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ အကာ အကွယ်ပေးမှုတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကုမ္ပဏီနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အင်တာပရိုက်စ် များမှ လိုက်နာရမည့် ဥပဒေစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ အကြောင်းတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
 ဒုတိယရှေ့နေချုပ်က အဆိုပါ အစည်းအဝေး၏ ဝိတ်ပွဲအခမ်းအနား

တွင် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမစီမံကိန်း (Belt and Road Initiative-BRI) ကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်က စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ BRI တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၅၀ ကျော်နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများက တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရန် သဘောတူညီမှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယင်း BRI သည် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်မှုအတွက် ပန်းတိုင်တစ်ရပ် ဖြစ်ပြီး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အတွက် အဓိကလမ်းကြောင်းတစ်ခု ဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်း လမ်းကြောင်းနှင့် ထိစပ်နေသော နိုင်ငံများအတွက်လည်း စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ရှိနိုင်ပြီး စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများလည်း ရရှိနိုင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။  
**သတင်းစဉ်**



မြို့သုံးမြို့၌ ပြုလုပ်မည့် Community Champion Football Clinic အစီအစဉ် ရန်ကုန်မြို့၌ စတင်ကျင်းပ

**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၄**  
 မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် အမေရိကန်သံရုံးတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်သည့် Community Champion Football Clinic (Yangon) အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက အမျိုးသားဘောလုံးအကယ်ဒမီ (ရန်ကုန်) မြှုပ်နှံရေးအဖွဲ့မှ ကျင်းပသည်။  
 မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာအမေရိကန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး စကော့မာစီရယ်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
 ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်က သံအမတ်ကြီးနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ နည်းပြဆရာနှစ်ဦးအား အမှတ်တရလက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။  
 ဆက်လက်၍ Community Champion Football Clinic အစီအစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ တက်ရောက် လာသည့် မီဒီယာများ၏ မေးမြန်းမှုများကို တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။ ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာစိုင်းဆမ်ထွန်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး စကော့မာစီရယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဘောလုံးကန်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကာ သင်တန်းသားများနှင့် နည်းပြများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။ Community Champion Football Clinic ကို ရန်ကုန်မြို့၌ သာမက အခြားမြို့များတွင်လည်း ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် မန္တလေးမြို့၊ နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် တောင်ကြီးမြို့၌ ဆက်လက်ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။  
 Community Champion Football Clinic အစီအစဉ်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုကို အားကစားအခြေပြု အသိပညာဖြန့်ဝေကာ လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်သော အစီအစဉ် ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် အမေရိကန်သံရုံးတို့၏ ပူးပေါင်းမှုဖြင့် ကလေးငယ်များအား ဘောလုံးအားကစားနည်းကို သင်ကြားပေးကာ ကလေးလူငယ်အရွယ်တွင် အားကစားကို စိတ်ဝင်စား၍ မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင်စေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ Community Champion Football Clinic တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ နည်းပြဆရာ နှစ်ဦး၊ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ဟောင်းများဖြစ်သည့် ဦးမျိုးလှိုင်ဝင်းနှင့် ဒေါ်ဇော်မာစီတို့က ကြီးကြပ်ကာ အခြားနည်းပြဆရာများက ကလေးလူငယ် ၁၀၀ အား ဘောလုံးအခြေခံ နည်းစနစ်များ သင်ကြားပေးခဲ့သည်။  
**သတင်း-ရှင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-ဘုန်းသော်**

# ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဆိုင်ရာအမိန့် ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

အမိန့်အမှတ်၊ ၄၅ / ၂၀၁၉

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၃ ရက်

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်)

## ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဆိုင်ရာအမိန့်

၁။ ဤအမိန့်ကို ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဆိုင်ရာအမိန့် ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤအမိန့်တွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါ အတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်-

- (က) ဘဏ်နှင့် ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းဆိုသည်မှာ ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများဥပဒေနှင့်အခြားသက်ဆိုင်သော ဥပဒေများအရ တည်ထောင်ထားသော ဘဏ်နှင့်ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ဘဏ်နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူတစ်ဦးဦးအတွက် ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် ၎င်း၏ကိုယ်စား အောက်ပါဆောင်ရွက်မှု တစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပိုသော ဆောင်ရွက်မှုများကို ဖြစ်စေ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက် သည့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဘဏ် သို့မဟုတ် ဖွံ့ဖြိုးရေး ဘဏ်၊ ငွေစုငွေချေးအသင်း၊ ငွေရေးကြေးရေးကုမ္ပဏီ၊ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် ရောင်းဝယ်ရေးကုမ္ပဏီ၊ နိုင်ငံခြားငွေ ဝယ်ယူရောင်းချလဲလှယ်ရေးကောင်တာ၊ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်း၊ အာမခံ ကုမ္ပဏီနှင့် အခြားအဖွဲ့အစည်းများလည်း ပါဝင်သည်-
- (ခ) ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေရှိဘဏ်နှင့် ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက် တွင် ပါရှိသော ဆောင်ရွက်ချက်များအားလုံး
- (၂) ငွေကြေးဆိုင်ရာ အငှားချခြင်း
- (၃) အာမခံသေတ္တာများ လက်ခံထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ငွေသားကိုလုံခြုံစွာ ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် အခြား ပုဂ္ဂိုလ်များကိုယ်စား ငွေကြေး သို့မဟုတ် ငွေဖြစ် လွယ်သော ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များ စီမံခန့်ခွဲပေးခြင်း
- (ခ) ရုပ်ဒြပ်အရ တည်ရှိခြင်းဆိုသည်မှာ စိတ်ပါဝင်စားစွာ ဆောင်ရွက်သည့် စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ အတွင်း သတ်သတ်မှတ်မှတ်တည်ရှိခြင်းကို ဆိုသည်။ နိုင်ငံသားကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အောက်ခြေဝန်ထမ်း များသာ ခန့်ထားခြင်းသည် ရုပ်ဒြပ်အရတည်ရှိခြင်း မဟုတ်ပေ။
- (ဂ) ဥပဒေရေးရာပုဂ္ဂိုလ် (Legal Person) ဆိုသည်မှာ လူပုဂ္ဂိုလ် မှအပ ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အမြဲတမ်း ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်း ထူထောင်ထားရှိ သော သို့မဟုတ် ငွေကြေးပစ္စည်းပိုင်ဆိုင်သော အဖွဲ့အစည်း ကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ကုမ္ပဏီ၊ ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ဖက်စပ်လုပ်ငန်း၊ အစုအဖွဲ့များ၊ ဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့အစည်း များ၊ အစုစပ်လုပ်ငန်းများ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ လူစုအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် အခြားအလားတူ အသင်းအဖွဲ့များလည်း ပါဝင်သည်။
- (ဃ) ဥပဒေရေးရာစီစဉ်ဆောင်ရွက်မှု (Legal Arrangements) ဆိုသည်မှာ ယုံကြည်လက်ခံမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းများ သို့မဟုတ် အခြားအလားတူ ဥပဒေရေးရာ စီမံဆောင်ရွက်မှုများကို ဆိုသည်။
- (င) အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူပိုင်ရှင်ဆိုသည်မှာ ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ဖော်ပြထားသော အဓိပ္ပာယ်ဖော် ပြချက်နှင့်အညီဖြစ်သည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် လွှဲပြောင်း ဆောင်ရွက်မှုပြုလုပ်သည့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ သို့မဟုတ် လူပုဂ္ဂိုလ်ကို ပိုင်ဆိုင်သော သို့မဟုတ် ထိန်းချုပ် သော လူပုဂ္ဂိုလ်လည်းပါဝင်စေရမည်။ ယင်းစကားရပ်၌ ဥပဒေရေးရာပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်ချက်တစ်ခုကို အဆုံးစွန်ထိရောက်သော ထိန်းချုပ်မှုပြုလုပ်သူများလည်း ပါဝင်သည်။
- (စ) အဆုံးစွန်ထိရောက်သောထိန်းချုပ်မှု ဆိုသည်မှာ ပိုင်ဆိုင် မှု/ထိန်းချုပ်မှုကို တိုက်ရိုက်ဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိသော် လည်း ပိုင်ဆိုင်မှုကွင်းဆက်အဆင့်ဆင့် သို့မဟုတ် ထိန်းချုပ်မှု အဆင့်ဆင့်ဖြင့် ပိုင်ဆိုင်ခြင်း/ထိန်းချုပ်ခြင်း အခြေအနေကိုခေါ်ဆိုသည်။
- (ဆ) ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ ဆိုသည်မှာ ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၌ ဖော်ပြထားသော အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ

- ချက်နှင့်အညီဖြစ်သည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် သတင်းပို့ အဖွဲ့အစည်းနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအရ ပတ်သက်ဆက်နွယ် သူများလည်း ပါဝင်သည်။
- (ဇ) ပစ္စည်း ဆိုသည်မှာ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၌ ဖော်ပြထားသော အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်နှင့်အညီဖြစ်သည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် မည်သည့်နည်းလမ်းဖြင့် ရရှိထားသည် ဖြစ်စေ ထိတွေ့ ကိုင်တွယ်၍မရသော သို့မဟုတ် ရွှေ့ပြောင်း နိုင်သော သို့မဟုတ် မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သော မည်သည့်ပစ္စည်း မဆိုနှင့် ဘဏ်ချေးငွေ၊ ခရီးသွားချက်လက်မှတ်၊ ဘဏ် ချက်လက်မှတ်၊ ငွေပေးအမိန့်၊ အစုရှယ်ယာ၊ ငွေချေး သက်သေခံလက်မှတ်၊ ငွေချေး စာချုပ်၊ ဘဏ်ငွေလွှဲလက်မှတ်၊ ငွေလွှဲစာတမ်းနှင့် ငွေကြေး သို့မဟုတ် ရရန်ပိုင်ခွင့်များပေါ်မှ ရရှိလာသည့် အတိုး၊ အမြတ်ငွေ၊ အခြားဝင်ငွေနှင့် တိုးမြှင့် လာသည့် တန်ဖိုးများအပါအဝင် ငွေကြေး သို့မဟုတ် ရရန် ပိုင်ခွင့်များအပေါ်ရပိုင်ခွင့် သို့မဟုတ် အကျိုးခံစားခွင့်အတွက် အထောက်အထားဖြစ်သည့် (အီလက်ထရောနစ် သို့မဟုတ် ဒီဂျစ်တယ်ပုံစံ အပါအဝင်) မည်သည့်ဥပဒေဆိုင်ရာ စာရွက် စာတမ်း သို့မဟုတ် စာချုပ်မျိုးမဆိုတို့ ပါဝင်သည်။
- (ဈ) တရားမဝင်သော နည်းလမ်းဖြင့်ရရှိသည့် ငွေကြေးနှင့် ပစ္စည်းများ ဆိုသည်မှာ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ၌ ဖော်ပြထားသော အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်နှင့်အညီဖြစ် သည်။ ယင်းစကားရပ်၌ ပစ္စည်းမဖြစ်စေ၊ ပစ္စည်း၏တစ်စိတ် တစ်ပိုင်း သို့မဟုတ် ပစ္စည်းတစ်ခုလုံးကို အခြားပစ္စည်း တစ်မျိုးမျိုးသို့ ပြောင်းလဲခြင်းကြောင့်ဖြစ်စေ ရရှိသည့် အကျိုးအမြတ်များမှ ရလဒ်အဖြစ် ပေါ်ပေါက်လာသည့် ဝင်ငွေ သို့မဟုတ် အခြားအကျိုးခံစားခွင့်များ အပါအဝင် စီးပွားရေးအရ အကျိုးအမြတ်များ ပါဝင်သည်။
- (ည) လွှဲပြောင်းနိုင်သောစာချုပ်စာတမ်းများ ဆိုသည်မှာ ငွေကြေး ခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၌ ဖော်ပြထားသော အဓိပ္ပာယ် ဖော်ပြချက်နှင့်အညီဖြစ်သည်။ ယင်းစကားရပ်၌ ကိုင်ဆောင် သူက လွှဲပြောင်းနိုင်သော စာချုပ်စာတမ်းများလည်းပါဝင် သည်။ ကိုင်ဆောင်သူက လွှဲပြောင်းနိုင်သော စာချုပ်စာတမ်း များတွင် ကိုင်ဆောင်နိုင်သည့် ငွေကြေးဆိုင်ရာစာချုပ် စာတမ်းများဖြစ်သည့် ခရီးသွားချက်လက်မှတ်၊ ကိုင်ဆောင် သူက လွှဲပြောင်းနိုင်သည့်ပုံစံဖြင့် ရှိသည်ဖြစ်စေ၊ ကန့်သတ် ချက်မထားဘဲ မှန်ကန်ကြောင်း ထောက်ခံချက်ပေးထားသည် ဖြစ်စေ၊ ဖန်တီးထားသော ငွေလက်ခံသူအမည် ဖြည့်စွက်၍ ဖြစ်စေ၊ လွှဲပြောင်းပေးလိုက်ပါက ရပိုင်ခွင့်ရှိသွားစေသည့် ချက်လက်မှတ်၊ ငွေပေးကတ်စာချုပ်နှင့် ငွေပေးအမိန့်တို့ အပါအဝင် လွှဲပြောင်းနိုင်သောစာချုပ်စာတမ်းများ၊ ချက် လက်မှတ်၊ ငွေပေးကတ်စာချုပ်နှင့် ငွေပေးအမိန့်တို့ အပါ အဝင် ရယူမည့်သူ၏အမည်ကို ချန်လှပ်၍ လက်မှတ်ရေးထိုး ထားသည့် မပြည့်စုံသည့်စာချုပ်စာတမ်းများ စသည်တို့ ပါဝင်သည်။
- (ဋ) ကြေးနန်းဖြင့် သို့မဟုတ် အီလက်ထရောနစ်နည်းလမ်းဖြင့် ငွေလွှဲခြင်း ဆိုသည်မှာ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ၌ ဖော်ပြထားသော အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်နှင့်အညီ ဖြစ်သည်။ ယင်းစကားရပ်၌ ကနဦးလွှဲပြောင်းပေးသူနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူသည် တစ်ဦးတည်းဖြစ်စေ၊ တစ်ဦးစီ ဖြစ်စေ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့် ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်း တစ်ခုရှိ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူတစ်ဦးအား ငွေကြေးများကို ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ကနဦးလွှဲပြောင်းပေးသူကိုယ်စား အီလက်ထရောနစ်နည်းလမ်းဖြင့် ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းမှ တစ်ဆင့် လွှဲပြောင်းခြင်းတို့ပါဝင်သည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် သို့မဟုတ် ပြည်တွင်း ကြေးနန်းဖြင့် သို့မဟုတ် အီလက်ထရောနစ်နည်းလမ်းဖြင့် ငွေလွှဲခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။
- (ဌ) နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကြေးနန်းဖြင့် သို့မဟုတ် အီလက်ထရော နစ်နည်းလမ်းဖြင့် ငွေလွှဲခြင်း ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတစ်ခုစီတွင် တည်ရှိနေသော လွှဲပြောင်းပေးသည့် ငွေကြေး အဖွဲ့အစည်း နှင့် လက်ခံရယူသည့်/ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့် ငွေကြေး အဖွဲ့အစည်းတို့အကြား ကြေးနန်းဖြင့် ငွေလွှဲခြင်းကို ဆိုလို သည်။ ယင်းစကားရပ်တွင်ကြေးနန်းဖြင့် အဆင့်ဆင့် လွှဲပြောင်းမှု၌ ပါဝင်နေသည့် ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းများ အနက် တစ်ခုသည် အခြားနိုင်ငံတွင် တည်ရှိနေခြင်းလည်း ပါဝင်သည်။
- (ဍ) ပြည်တွင်းကြေးနန်းဖြင့် သို့မဟုတ် အီလက်ထရောနစ် နည်းလမ်းဖြင့် ငွေလွှဲခြင်း ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတစ်ခုတည်း အတွင်း တည်ရှိနေသော လွှဲပြောင်းပေးသည့် ငွေကြေး

- အဖွဲ့အစည်းနှင့် လက်ခံရယူသည့်/ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့် ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းတို့အကြား ကြေးနန်းဖြင့် ငွေလွှဲခြင်း ကို ဆိုလိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ငွေလွှဲပေးရန် အကြောင်းကြားချက်ကို အသုံးပြုသည့်စနစ်သည် အခြား နိုင်ငံတွင် တည်ရှိနိုင်သော်လည်း၊ ကြေးနန်းဖြင့် အဆင့်ဆင့် လွှဲပြောင်းမှုများသည် နိုင်ငံတစ်ခု၏ နယ်နိမိတ်အတွင်းတွင် သာ ဖြစ်သည်။
- (ဎ) ငွေရေးကြေးရေးမဟုတ်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်း ဆိုသည်မှာ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၌ ဖော်ပြ ထားသော အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်နှင့်အညီဖြစ်သည်။ ယင်း လုပ်ငန်းများတွင် ရှေ့နေ နိုင်ငံပုဂ္ဂိုလ်၊ အခြားလွတ်လပ်စွာ လုပ်ကိုင်သည့် ဥပဒေဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် စာရင်းကိုင်လုပ်ငန်းများပါဝင်ပြီး ယင်းစကားရပ်တွင် တစ်ဦးတည်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်သူများ၊ ပူးပေါင်း လုပ်ကိုင်သူများ၊ ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ တွင် ခန့်ထားသည့် ပညာရှင်များ ပါဝင်သည်။
- ၃။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အခန်း (၃) ၌ ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်သည့် ပြစ်မှုများတွင် အောက်ပါပြစ်မှုများပါ ပါဝင်သည်-
- (က) အကြမ်းဖက်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုအား ငွေကြေးထောက် ပံ့မှုဆိုင်ရာပြစ်မှု၊
- (ခ) လူကုန်ကူးမှုနှင့် လူမှောင်ခိုမှု၊
- (ဂ) မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေတတ်သော ဆေးဝါးများ တရားမဝင်ကုန်ကူးမှု၊
- (ဃ) လက်နက် တရားမဝင်မှောင်ခိုမှု၊
- (င) ခိုးရာပါပစ္စည်းနှင့် အခြားသောကုန်စည်များ တရားမဝင် ကုန်ကူးမှု၊
- (စ) အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှု၊
- (ဆ) လိမ်လည်မှု၊
- (ဇ) ငွေကြေးအတု ပြုလုပ်မှု၊
- (ဈ) ကုန်ပစ္စည်းအတုပြုလုပ်မှုနှင့် မူပိုင်ခွင့်ချိုးဖောက်မှု၊
- (ည) လူသတ်မှု၊ လူ့ခန္ဓာကိုယ်ကို အပြင်းအထန် နှာကျင့်စေမှု၊ ပြန်ပေးခွဲမှု၊ မတရားဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်မှုနှင့် ဓားစာခံ ဖမ်းဆီးမှု၊
- (ဋ) လူယက်မှု သို့မဟုတ် ခိုးယူမှု၊
- (ဌ) မှောင်ခိုမှု (အခွန်အကောက်များအပါအဝင်)၊
- (ဍ) ခြိမ်းခြောက်တောင်းယူမှု၊
- (ဎ) အတုပြုလုပ်မှု၊
- (တ) ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာမှရရှိသည့် အကျိုးအမြတ်များဖြစ်သည်ဟု သိရှိလျက်နှင့်ဖြစ်စေ၊ သိရှိရန် အကြောင်းရှိလျက်နှင့်ဖြစ်စေ ယင်းငွေကြေး သို့မဟုတ် ပစ္စည်း၏ ဇာစ်မြစ်ကို အသွင် ပြောင်းလဲရန် သို့မဟုတ် ဖုံးကွယ်ရန်သော်လည်းကောင်း၊ ဤအမိန့်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ရာတွင်ပါဝင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်အား ယင်း ၏ ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ အရေးယူခံရခြင်းမှ ရှောင်ရှားနိုင် ရေးအတွက် ပြစ်မှုကျူးလွန်မိဖြစ်စေ၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်ပြီး နောက်ဖြစ်စေ အကူအညီပေးရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ယင်း ငွေကြေးနှင့် ပစ္စည်းကို ပြောင်းလဲခြင်း သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းခြင်း၊
- (ထ) ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာမှရရှိသည့် အကျိုးအမြတ်များဖြစ် ကြောင်း သိရှိသည့် သို့မဟုတ် သိရှိရန် အကြောင်းရှိသည့် ငွေကြေးနှင့်ပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မူလသဘာဝ၊ ဇာစ် မြစ်၊ တည်နေရာနှင့် ပင်ကိုစရိုက်လက္ခဏာတို့ကို ပြောင်းလဲမှုသော်လည်းကောင်း၊ ယင်းငွေကြေးနှင့် ပစ္စည်း တို့ကို ပိုင်ဆိုင်မှု သို့မဟုတ် အခွင့်အရေးတို့အား ဖုံးကွယ် ခြင်း သို့မဟုတ် အသွင်ပြောင်းလဲခြင်းသော်လည်းကောင်း ပြုခြင်း၊
- (ဒ) ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာမှရရှိသည့် အကျိုးအမြတ်များဖြစ် ကြောင်း မိမိလက်ဝယ်လက်ခံရရှိသည့်အချိန်တွင် သိရှိ သော သို့မဟုတ် သိရှိရန် အကြောင်းရှိသော ငွေကြေးနှင့် ပစ္စည်းကိုရယူခြင်း၊ လက်ဝယ်ထားခြင်း သို့မဟုတ် အသုံး ပြုခြင်း၊
- (ဓ) အထက်ပါ ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ခြင်း၊ ကျူးလွန်ရန် အားထုတ်ခြင်း သို့မဟုတ် ကျူးလွန်ရန်အကြံပြုခြင်း စီစဉ် ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ပြုလုပ်မှုဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ပျက်ကွက်မှုဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်း၊ အကူအညီပေးခြင်း၊ ပံ့ပိုးခြင်း၊ အထောက်အပံ့ပေးခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ အကြံပြုပေးခြင်း၊ စာမျက်နှာ ၂၀ သို့ ▣

စာမျက်နှာ ၁၉ မှ

ဂိုဏ်းအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ခြင်းနှင့် အခြားတစ်နည်းနည်းဖြင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်ခြင်းဆိုင်ရာ ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်း၊

(န) အထက်ပါ ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်တွင် ပါဝင်၍ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးပြစ်မှုတစ်ခုခုကို ကျူးလွန်သည်။ ကျူးလွန် ရန် အားထုတ်သည့် သို့မဟုတ် ကျူးလွန်ရန် ကြံစည်သည့် ရာဇဝတ်ဂိုဏ်း၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ခြင်း၊

(ပ) လူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကို ငွေကြေးခဝါချမှုပြစ်မှုကို ကျူးလွန်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ကြံရွယ်ခြင်း သို့မဟုတ် လူတစ်ဦးတစ်ယောက် သို့မဟုတ် လူအများကိုဖြစ်စေ ငွေကြေးခဝါချမှုကျူးလွန်ရန် တမင်ရည်ရွယ်၍ ပံ့ပိုးကူညီ ခြင်း၊

(ဖ) ပြည်ပမှ ပြစ်မှုအဖြစ်သတ်မှတ်ထားသော ပြစ်မှုတစ်ခု ကိုကျူးလွန်၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငွေကြေးနှင့် ပစ္စည်းအား ခဝါချခြင်းနှင့် အထက်ဖော်ပြပါ ပြစ်မှုတစ်ခုခု ကျူးလွန် ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျူးလွန်သည့် ပြစ်မှုအဖြစ် မှတ်ယူရမည်။

၄။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အခန်း (၅) ၌ ဖော်ပြထားသော ငွေကြေးဆိုင်ရာစုံစမ်း ထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့သည် ယင်း၏လုပ်ငန်း တာဝန် များကို အောက်ပါသီးခြားလွတ်လပ်၍ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်မှုပုံစံဖြင့် ဆောင်ရွက် ရမည်-

- (က) သတင်းပို့ချကုမ္ပဏီများအား လက်ခံခြင်း၊ တောင်းဆိုခြင်း၊ စိစစ်ခြင်းနှင့် သတင်းအချက်အလက်များအား ပေးပို့ခြင်း သို့မဟုတ် ဖြန့်ဝေခြင်းများအား ကိုယ်ပိုင်ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခွင့် အပါအဝင် မိမိ၏လုပ်ငန်းတာဝန်များ အား လွတ်လပ်စွာဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်ရှိရမည်။
- (ခ) အခြားသောပြည်တွင်းအာဏာပိုင်များ သို့မဟုတ် ပြည်ပ မိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် သတင်းအချက်အလက် ဖလှယ်ရန် လွတ်လပ်စွာစိစစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း သို့မဟုတ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း ပြုလုပ်ခွင့်ရှိရမည်။
- (ဂ) အကယ်၍ ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ သည် တည်ဆဲအာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ရပ်၏ ဖွဲ့စည်းပုံတွင် ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပါက ယင်း အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းနှင့် မတူကွဲပြားသည့် သီးခြား အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ထားရှိရမည်။
- (ဃ) ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်း ပိုင်းဆိုင်ရာ လွတ်လပ်ခွင့်ကို ထိပါစေမည့် နိုင်ငံရေး၊ အစိုးရ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ မလျော်ညွှန်စာ သက် ရောက်မှု သို့မဟုတ် စွက်ဖက်မှုမှ ကင်းလွတ်ပြီး မိမိ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သော အရင်းအမြစ်များအား ရယူခွင့်နှင့် ထိရောက်စွာ အသုံးပြု ခွင့်များရှိရမည်။

၅။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အခန်း (၅) ၌ ဖော်ပြထားသော ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များတွင် အောက်ပါတို့ ပါဝင်သည်-

- (က) သတင်းပို့ချအဖွဲ့အစည်းများကပေးပို့သော သံသယဖြစ် ဖွယ်လွှဲပြောင်းမှု သတင်းပို့ချကုမ္ပဏီများ၊ ငွေကြေးခဝါချမှုများ၊ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့်သက်ဆိုင်သော ပြစ်မှုများ၊ အကြမ်း ဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုနှင့် သက်ဆိုင်သော သတင်း အချက်အလက်များနှင့် အခြားသော သတင်းအချက် အလက်များကို လက်ခံခြင်း၊ စိစစ်ခြင်းနှင့် ဖြန့်ဝေခြင်း၊
- (ခ) လက်ခံရရှိသည့် သတင်းအချက်အလက် အမျိုးအစားနှင့် ပမာဏ၊ အသုံးပြုရန်မျှော်မှန်းသည့် သတင်းအချက် အလက်တို့အပေါ် အခြေပြု၍ အမှုတစ်ခုချင်းနှင့် သီးခြား ပစ်မှတ်များ၊ ဆောင်ရွက်မှုများ သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းချက် များ သို့မဟုတ် သင့်လျော်သည့် ရွေးချယ်ထားသော သတင်းအချက်အလက်များကို အဓိကထားသည့် သမား ရိုးကျ ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာခြင်း၊
- (ဂ) ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု ဦးတည်ရာများနှင့် ပုံစံများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် အတွက် မဟာဗျူဟာမြောက် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာခြင်း။

၆။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အခန်း (၆) ၌ ဖော်ပြထားသော စိစစ်ရေးအဖွဲ့သည် အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပေါင်းစပ်၍ စုံစမ်း စိစစ်မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၇။ အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနသည် စိစစ်ရေးအဖွဲ့နှင့် ပေါင်းစပ်၍ အောက်ပါတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်-

- (က) ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့က ပေးပို့သည့် စိစစ်ချက်ရလဒ်အရဖြစ်စေ၊ ဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်း များက တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ မှုခင်းများကို စုံစမ်း စစ်ဆေးစဉ် တစ်ပြိုင်တည်းဆောင်ရွက်သည့် ငွေကြေး ဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်း ရလဒ်အရဖြစ်စေ၊ အခြားသော သတင်းအရင်းအမြစ်များအရဖြစ်စေ စိစစ်တွေ့ရှိသည့် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက် ပံ့မှုဆိုင်ရာပြစ်မှုများကို စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်း။

(ခ) အောက်ဖော်ပြပါ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကြားဖြတ် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် အထူးစုံစမ်းစစ် ဆေးရေးနည်းလမ်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်-

- (၁) ငွေကြေး သို့မဟုတ် ပစ္စည်းကို စုံစမ်းဖော်ထုတ်ခြင်း၊ ရှာဖွေခြင်း၊ သိမ်းဆည်းခြင်း၊ ထိန်းချုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ခံဝန်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့ခြင်း၊
- (၂) ခံဝန်ချက် စိစစ်ခြင်း၊
- (၃) သက်သေခံပစ္စည်းအား ချိတ်ပိတ်ခြင်းနှင့် အခြား နည်းလမ်းတစ်ခုခုဖြင့် စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဆက်နွယ် ပတ်သက်မှုမပြုလုပ်ရန် တားမြစ်ပိတ်ပင်ခြင်း၊
- (၄) သတင်းပို့ချအဖွဲ့အစည်းများထံမှ ငွေကြေးရေးနှင့် စပ်ဆိုင်သောမှတ်တမ်းများကို တောင်းခံရယူခြင်း၊
- (၅) နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းရန်ရှိသည့် ပစ္စည်း များအား နိုင်ငံတော်က ထိန်းချုပ်ခြင်း၊ သိမ်းဆည်း ခြင်း သို့မဟုတ် ပြန်လည်ရယူခြင်း ဆောင်ရွက် သည့်အခါတွင် ထိခိုက်ဟန့်တားမှု မဖြစ်စေရန် တားဆီးကာကွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း။

၈။ ဗဟိုအဖွဲ့သည် စိစစ်ရေးအဖွဲ့နှင့် အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၏ တောင်းဆိုချက်အရ တစ်ကြိမ်လျှင် (၃) လ ထက်မပိုသော အောက်ပါတာဝန်များ ကို ဆောင်ရွက်ရန် အမိန့်ညွှန်ကြားချက် ထုတ်ပြန်နိုင်သည်-

- (က) အသွင်ယူစုံစမ်းခြင်း၊
- (ခ) သယ်ယူပို့ဆောင်မှု ထိန်းချုပ်ခြင်း၊
- (ဂ) ဘဏ်ငွေစာရင်းများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခွင့်နှင့် ထိန်းချုပ်ခွင့်၊ ကွန်ပျူတာစနစ်၊ ကွန်ရက်များနှင့် ဆာဗာများအား ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခွင့်၊
- (င) တယ်လီဖုန်းလိုင်းများ၊ ဖက်စ်များ သို့မဟုတ် အီလက် ထရွန်နစ် ထုတ်လွှင့်မှုများသို့မဟုတ် ဆက်သွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများအား စောင့်ကြည့်မှုအောက် တွင် ထားရှိခြင်း သို့မဟုတ် ကြားဖြတ်နားထောင်ရယူခွင့်၊ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများနှင့် အပြုအမူများ သို့မဟုတ် စကားအပြန်အလှန် ပြောဆိုမှုများကို အသံ သို့မဟုတ် ဗီဒီယိုဖြင့် မှတ်တမ်းရယူခွင့်၊
- (စ) ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့ မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် သတင်းအချက်အလက်များ၊ နိကြိ များနှင့် ပုဂ္ဂလိကစာချုပ်များ သို့မဟုတ် ဘဏ်၊ ငွေရေး ကြေးရေးနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ မှတ်တမ်းများကို သိမ်းဆည်းရယူခွင့်။

၉။ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ငွေကြေးနှင့် ပစ္စည်းများဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်ပေးသည့် မျက်မြင်သက်သေများ၊ သတင်းပေးသူများ၊ လှုပ်ရှားတက်ကြွသူများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များကို ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြား ချက်များနှင့်အညီ အောက်ပါအတိုင်း အကာအကွယ်ပေးရမည်-

- (က) မျက်မြင်သက်သေ၏တရားရုံးတွင် ထွက်ဆိုသည့် သက်သေ ခံချက်များကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်းမပြုရန် သို့မဟုတ် ကန့်သတ်ထားရန်နှင့် တရားရုံး၏မှတ်တမ်းတွင် ထားရှိ ခြင်း မပြုရန်၊
- (ခ) မျက်မြင်သက်သေသည် မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်း မပြုရန် သို့မဟုတ် ကန့်သတ်ထားရန်၊
- (ဂ) မျက်မြင်သက်သေ၏ သဘောတူညီချက်မပါဘဲ သက်သေ ကို တရားစီရင်ရာတွင် သက်သေထွက်ဆိုရန်အတွက် ဆင့်ခေါ်ခြင်း မပြုရန်၊
- (ဃ) မျက်မြင်သက်သေ၏ သက်သေခံချက်ကို မည်သည့် စီရင် ချက် သို့မဟုတ် အကြောင်းခြင်းရာအရ ဆုံးဖြတ်ချက်တို့ တွင် အသုံးမပြုရန်။

၁၀။ သတင်းပို့ချအဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ရပ်သည် မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်နိုင်ခြင်းမရှိသည့် စာရင်းများ သို့မဟုတ် မမှန်ကန်သည့် အမည်ကို အသုံးပြုထားသည့်စာရင်းများကို လက်ခံ ဆောင်ရွက်ခြင်း မပြုရ။

၁၁။ သတင်းပို့ချအဖွဲ့အစည်းများသည် ငွေကြေး သို့မဟုတ် ပစ္စည်းလွှဲ ပြောင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဗဟိုအဖွဲ့က သတ်မှတ်ထားသော တန်ဖိုး ပမာဏ သို့မဟုတ် ယင်းတန်ဖိုးပမာဏထက်ကျော်လွန်လျှင် ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ထံ ချက်ချင်းသတင်းပို့ရမည်။

၁၂။ သတင်းပို့ အဖွဲ့အစည်းများသည်-

- (က) လက်ရှိဖြစ်သော၊ ရှိနှင့်ပြီးဖြစ်သော သို့မဟုတ် အသစ်ဖြစ် သော ငွေစာရင်းများ၊ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ် အလေးထား စိစစ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ထုတ်ကုန်၊ ဝန်ဆောင်မှုနှင့် အန္တရာယ်ရှိမှုအပေါ်အခြေပြု၍ သင့်လျော် သည့်အချိန်တိုင်းတွင် အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရ မည်-
- (၁) အကဲဖြတ်ချက်အရ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်း ဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုအန္တရာယ်အဆင့် မြင့်မားသည်ဟု ဖော်ထုတ်ရရှိသည့်အခါ ယင်း အန္တရာယ်အဆင့်နှင့်အညီ အလေးထားစိစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရမည်

အပြင် လွှဲပြောင်းဆောင်ရွက်မှု သို့မဟုတ် အခြား သော ဆောင်ရွက်မှုများသည် ပုံမှန် ဟုတ်၊ မဟုတ် ကိုလည်းကောင်း၊ သံသယဖြစ်ဖွယ် ရှိ၊ မရှိ ကို လည်းကောင်း ဆုံးဖြတ်ခြင်း၊

- (၂) အကဲဖြတ်ချက်အရ ငွေကြေးခဝါချမှုအန္တရာယ် အဆင့်နိမ့်သည်ဟု ဖော်ထုတ်ရရှိသည့်အခါ ယင်း အန္တရာယ်အဆင့်နှင့်အညီ အလေးထားစိစစ်ခြင်း ဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်း လွယ်ကူ စွာ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (၃) အထက်အပိုဒ်ခွဲ(၂)အရ ရှင်းလင်းလွယ်ကူသည့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ အပေါ် အလေးထားစိစစ် ခြင်းဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ငွေကြေးခဝါချ မှု သို့မဟုတ် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု ဟု သံသယရှိသည့်အခါ၌ဖြစ်စေ အန္တရာယ်အဆင့် မြင့်မားသည့် ကိစ္စရပ်၌ဖြစ်စေ အသုံးပြုခြင်းမှ ရပ်စဲခြင်း၊
- (၄) ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ် အလေးထား စိစစ်ခြင်းကို တိုးမြှင့်ခြင်းနှင့် ရိုးရှင်းစွာ ဆောင်ရွက် ခြင်းတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ကြီးကြပ်ရေးအာဏာပိုင်က ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ခ) အထက်အပိုဒ် ၁၂ (က) ပါ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ် အလေးထားစိစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အောက်ပါ အချိန်အခါနှင့် အခြေအနေများတွင် ဆောင်ရွက်ရမည်-

- (၁) ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူတစ်ဦးအတွက် လွှဲပြောင်း ဆောင်ရွက်မှုတစ်ရပ် မပြုလုပ်ပေးမီ သို့မဟုတ် ငွေစာရင်းတစ်ခု ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း မပြုမီ သို့မဟုတ် ဆက်ဆံဆောင်ရွက်မှုတစ်ရပ် မထူထောင်မီ၊
- (၂) သတင်းပို့ချအဖွဲ့အစည်းနှင့် လုပ်ငန်းဆက်ဆံဆောင် ရွက်မှု ထူထောင်ထားခြင်း မရှိသည့် ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်သူတစ်ဦးနှင့်ပတ်သက်သည့် လွှဲ ပြောင်း ဆောင်ရွက်မှုသည် တစ်ကြိမ်တည်းဖြစ်စေ ဆက်နွယ်မှုရှိသော အကြိမ်အရေအတွက် များစွာ ဖြင့်ဖြစ်စေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၀၀၀ (မည်သည့်ငွေကြေးဖြင့်ဖြစ်စေ ယင်းနှင့်ညီမျှသော ပမာဏ) နှင့်အထက် သို့မဟုတ် ဗဟိုအဖွဲ့က အခါ အားလျော်စွာ သတ်မှတ်သည့်ပမာဏ သတင်းပို့ရန် သတ်မှတ်သည့် ပမာဏသို့မဟုတ် ယင်းထက်ပို သော ပမာဏဖြစ်သည့်အခါ အဆိုပါဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်သူအတွက် လွှဲပြောင်းဆောင်ရွက်မှုကို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမပြုမီ၊
- (၃) ကြေးနန်း သို့မဟုတ် အီလက်ထရွန်နစ်နည်းလမ်း ဖြင့် ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးလွှဲပြောင်း ဆောင်ရွက်မှုတစ်ရပ်ကို ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ အတွက် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမပြုမီ၊
- (၄) ယခင်ရရှိထားသည့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များသည် မှန်ကန်မှု သို့မဟုတ် ပြည့်စုံမှုမရှိဟု သံသယရှိလျှင်၊
- (၅) ငွေကြေးခဝါချမှုအကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက် ပံ့မှုနှင့်ဆက်စပ်သည်ဟု သံသယရှိလျှင်၊
- (ဂ) အပိုဒ် ၁၂ (ခ) တွင် ရည်ညွှန်းထားသည့် ဆက်နွယ်မှုရှိသော လွှဲပြောင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှဲပြောင်း ဆောင်ရွက်မှုပြုသည့် တန်ဖိုးပမာဏကို လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်ချိန်တွင် မသိရှိပါက အဆိုပါ ပမာဏကို သိရှိလျှင် သိရှိ ခြင်း သို့မဟုတ် အဆိုပါ တန်ဖိုးပမာဏသည် သတ်မှတ် ပမာဏသို့ ရောက်ရှိလျှင် ရောက်ရှိခြင်း အထက်အပိုဒ် ၁၂ (က) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ အတည်ပြုဖော်ထုတ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဃ) အထက်အပိုဒ် ၁၂ (က) အရ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ် အလေးထားစိစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အောက်ပါ အတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-
- (၁) လွတ်လပ်၍ ယုံကြည်အားထားရသော ဇာစ်မြစ်များ၊ အထောက်အထားများ၊ အချက်အလက်များ သို့မဟုတ် သတင်းအချက်အလက်များဖြင့် ဆက် သွယ်ဆောင်ရွက်သူအား စိစစ်အတည်ပြုခြင်း၊
- (၂) စီးပွားရေးဆက်ဆံဆောင်ရွက်မှု၏ ရည်ရွယ်ချက်၊ သဘောသဘာဝဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက် များ စုဆောင်းရယူခြင်းနှင့် နားလည်သိရှိခြင်း၊
- (၃) အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူပိုင်ရှင်ကို ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူပိုင်ရှင်၏ ကိုယ်ရေးအချက် အလက်များကို သင့်လျော်သည့် နည်းလမ်းအားလုံး အသုံးပြု၍ အတည်ပြုခြင်း၊ ကုမ္ပဏီ၏ ပိုင်ဆိုင်မှု နှင့်ထိန်းချုပ်မှုပုံစံ သို့မဟုတ် ဥပဒေရေးရာပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် ဥပဒေရေးရာစိစစ်ဆောင်ရွက်မှုတို့ကို နားလည်သိရှိခြင်း၊ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)





















**အနန္တကျေးဇူးရှင် ဖခင်ကြီး၊ မိခင်ကြီးနှင့် ညီငယ်/မောင်လေး တို့အတွက် ပြုခဲ့သော ကုသိုလ်များကို နှစ်ပတ်လည် အမျှပေးဝေခြင်း**

- အနန္တကျေးဇူးရှင် ဖခင်ကြီး ၁၇ရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေးသောင်(ငြိမ်း)(တောင်သာ)(၃)နှစ်ပြည့် ၁၅-၁၁-၂၀၁၆ရက်မှ ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ရက်
- အနန္တကျေးဇူးရှင် မိခင်ကြီး ဒေါ်တင်တင်အေး(ဒိုက်ဦး) (၁၄)နှစ်ပြည့် ၁၇-၁၁-၂၀၀၅ ရက်မှ ၁၇-၁၁-၂၀၁၉ ရက်
- ညီငယ်/မောင်လေး ကိုထွန်းနိုင်အေး (၁၃)နှစ်ပြည့် ၁၇-၁၂-၂၀၀၆ ရက်မှ ၁၇-၁၂-၂၀၁၉ ရက်
- ★ အနန္တကျေးဇူးရှင် ဖေဖေ၊ မေမေနှင့် ကိုထွန်းနိုင်အေးတို့အား ရည်စူး၍ ကျန်ရစ်သူ သား၊ သမီး၊ မြေး၊ မြစ်တစ်စုတို့ကနေစဉ်၊ လစဉ်၊ အလှူဒါန များပြုလုပ်လှူဒါန်း၍ အမျှပေးဝေခဲ့ကြပါတယ်။
- ★ သား၊ သမီး၊ မြေး၊ မြစ် တစ်စုတို့က နေ့စဉ်၊ လစဉ်နှင့် ယခုကျရောက် သည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့များတွင် လှူဒါန်းမှုများ အပါအဝင် လှူဒါန်း ခဲ့သမျှ ကုသိုလ်ကောင်းမှုအစုစုတို့၏ အဖို့ဘာဂတို့ကို ဖေဖေ၊ မေမေ နှင့် ကိုထွန်းနိုင်အေး တို့အား အမျှပေးဝေပါတယ်။  
ဖေဖေ၊ မေမေနှင့် ကိုထွန်းနိုင်အေးတို့ရေ အမျှ၊ အမျှ၊ အမျှ ရောက်ရှိရာ မြင့်မြတ်တဲ့ဘုံဘဝမှ သာဓုခေါ်ဆိုနိုင်ကြပါစေ။  
**သား၊ သမီး၊ မြေး၊ မြစ်တစ်စု**

**အလိုတော်ပြည့်ဆရာတော်၏**

**ခမည်းတော်**

**ဦးညိုသာဇံ(စစ်တွေ)**

**အသက်(၁၁၁)နှစ်**

(ဦးသတိုးဦး-ဒေါ်လှကြာဇံ)တို့၏ သား၊ အလိုတော်ပြည့်ကျောင်းတိုက်များ၏ အဓိပတိ၊ မဟာနာယက၊ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တအရိယဝံသ အလိုတော်ပြည့် ဆရာတော်ကြီး၏ ခမည်းတော်၊ သားသမီး ကိုးယောက်တို့၏ ဖခင်ကြီး၊ မြေး ၂၁ယောက်တို့၏ အဘိုး၊ မြစ် ၆ ယောက်တို့၏အဖိုး ဦးညိုသာဇံသည် စစ်တွေမြို့၊ အလိုတော်ပြည့်ကျောင်းတိုက်၌ ၁၃-၁၁-၂၀၁၉ ရက်၊ ညနေ ၆:၁၆နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ဆွေတော်မျိုးတော်များနှင့်ဆရာတော်ကြီး၏ တပည့် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမအပေါင်းတို့အား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
၁၈-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် စစ်တွေမြို့၊ အလိုတော်ပြည့်ကျောင်းရှေ့၊ သရက်ခြံ ဝိုင်း၌ မီးသဂြိုဟ်စာပုဒ်ကို ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

သစ်  
တော  
နဲ့  
သစ်ပင်  
ချစ်  
ခင်  
တဲ့  
လူမျိုး  
သစ်  
ပင်  
ကို  
နှစ်စဉ်  
စိုက်  
ရွှေတိုက်  
ကိုစိုး

**ဒေါ်မြကျင် အသက် (၉၅)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ (၂၃)လမ်း(အောက်လမ်း)၊ အမှတ် (၄၈) ပထမထပ်နေ (ဦးသိန်း)၏ ဇနီး၊ ဦးမောင်ရွှေ-ဒေါ်စန်းစန်းရီ၊ ဒေါ်မိမိလင်း- ဦးမြင့်သိန်း၊ ဦးစိုးဝင်း-လင်းဘိဘိ၊ ဒေါ်မိုးမိုးလင်း-ဦးမင်းကြွယ်တို့၏ မွေးမိခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၃:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေး အအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသဂြိုဟ်ပါမည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်မြကျင် အသက် (၉၅)နှစ်**

သူငယ်ချင်း မိုးမိုးလင်း၏ မိခင်သည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကွယ် လွန်ကြောင်း သိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် အတူ ထပ်တူဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါ သည်။  
**၁၉၇၈-၁၉၈၅၊ အထက (၁) ဒဂုံ၊ တန်းခွဲ (A) မှ ငယ်သူငယ်ချင်းများ**

**အလှူဟံသျှင်မြတ်အာဇီနံတော်ခံယူခြင်း**

အလှူဟံသျှင်မြတ်အာဇီနံတော်ခံယူခြင်း (ရွှေဘို) နာရီ(၃၀)အရိအာနံသင်ဆန်းပျိုးပျိုးစုံအထက်(၁)ဗိုလ်တထောင်ကျောင်းအုပ် (ငြိမ်း) A.I.M ကျောင်းအုပ်(ငြိမ်း)၊ ဓ.မ.တ.သ ဝေတော်ဟောင်း အသက် (၈၇) နှစ်  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတနှင့်သိုလ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန၊ (ခ)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၃-A)နေအလှူဟံသျှင်မြတ်အာဇီနံတော်ခံယူခြင်း(ခ) ဦးမျိုးမြင့်အောင် သည် ၁၃-၁၁-၂၀၁၉ရက် နံနက် ၉နာရီတွင် နေထိုင်၍ အလှူဟံသျှင်မြတ် အာဇီနံတော်ခံယူသွားပါသဖြင့် ၁၃-၁၁- ၂၀၁၉ရက် ညနေ ၄:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးဥယျာဉ်တော်သို့ ပို့ဆောင်ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးနေ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများနှင့် တပည့်များအား ညှိုးငယ်စွာအသိပေးအကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဗိုလ်မှူး သန်းထွဋ်(ငြိမ်း)**

ကြည်း-၁၀၈၈၈၊ ဗိုလ်သင်တန်း (၃၄)(တေ-၁၂) အသက်(၉၁)နှစ်  
ရန်ကုန်မြို့၊ သယံဇာတနှင့်သိုလ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန၊ ဒေါ်မူမူ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း ဗိုလ်မှူး သန်းထွဋ်(ငြိမ်း) သည် ၁၃-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁:၄၀ နာရီ တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူး ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**သီဟတေဇည်အစီအစဉ်များ**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ရဲမှူးကြီး မောင်ကြည်(ငြိမ်း)**

ကြည်း-၁၀၆၉၇၊ OTS (34) အသက် (၈၆)နှစ်  
ဒေါက်တာဝင်းထိုက်ကြည်-ဒေါ်သင်းသင်းရီတို့၏ ဖခင် ရဲမှူးကြီး မောင်ကြည်(ငြိမ်း) သည် ၁၂-၁၁-၂၀၁၉ ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၆:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။  
**မန္တလေး၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း ခွဲစိတ်ကုပညာဌာနမိသားစု**

**ဒေါ်ကြည်လေးသဲ (ပဲခူးမြို့)**

**စိန်ရွှေရတနာကုန်သည်**

**ဗိုလ်ချုပ်ဈေး**

**အသက် (၉၅)နှစ်**

ပဲခူးမြို့နေ စိန်ရွှေရတနာကုန်သည်ကြီး (ဦးရွှေသဲ-ဒေါ်မြသွေး) တို့၏ သမီးကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒြဲအမှတ် (၆၄၉)၊ ပြည်လမ်း၊ မြကန်သာ (၁) လမ်းနေ မမဉ္ဇူသဲ၊ မသိင်္ဂီသဲ၊ (မသူဇာသဲ)တို့၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး ဒေါ်ကြည် လေးသဲသည် ၁၁-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၂၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသဂြိုဟ် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါ မည်။)  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ရဲမှူးကြီးမောင်ကြည်(ငြိမ်း) အသက်(၈၆)နှစ်**

ဆေးတက္ကသိုလ်၊ မန္တလေး၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း၊ ဦးခေါင်းနှင့် လည်ပင်းခွဲစိတ်ကုပညာဌာနမှ ကထိက ဒေါက်တာ ဝင်းထိုက်ကြည်၏ ဖခင် ရဲမှူးကြီး မောင်ကြည်(ငြိမ်း)သည် ၁၂-၁၁-၂၀၁၉ ရက် (အင်္ဂါနေ့) တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။  
**မန္တလေးဆေးရုံမိသားစု**

**ဗလင်းတန် ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စာအုပ်စာပေ လေ့လာဖို့**



# ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၄

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကော်မရှင်ရုံးမှတာဝန်ရှိသူများနှင့် နိုင်ငံရေး ပါတီ ၇၄ ပါတီမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

တွေ့ဆုံပွဲ၌ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၉-၂၀၂၂)ကို ရေးဆွဲခဲ့ပါကြောင်း၊ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းစဉ်များအရ အရေးကြီးလုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ် သည့် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြည့်စုံမှုကန်စေရေးကို အလေး ထားပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုဆိုလျှင် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင် စာရင်းကောက်ယူပြီးစီးပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြောင်းလဲနေ သည့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများကို Up to date ဖြစ်စေ ရေး သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဆင့်ဆင့်က စိစစ် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကော်မရှင်က အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုပြီးနောက် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ များနှင့်အညီ မဲစာရင်းကပ်ထားကြေညာချိန်တွင် မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

## မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း တာဂျစ်ကစွတန်ကို အိမ်ကွင်း၌ အနိုင်ယူ

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၁၄

၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားနှင့် ၂၀၂၃ အာရှဖလား ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်အဖြစ် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် တာဂျစ်ကစွတန်အသင်းတို့ ယနေ့ညနေပိုင်းက မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလာသီရိကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ မြန်မာအသင်းက တာဂျစ်ကစွတန်အသင်းကို လေးဂိုး-သုံးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။



နည်းပြအပြောင်းအလဲတွင် မြန်မာ့ လက်ရွေးစင်အသင်း ရလဒ်ကောင်းနေ ပြီး နီပေါနှင့် ခြေစမ်းပွဲတွင် ဂိုးပြတ် အနိုင်ရပြီးနောက် တာဂျစ်ကစွတန်ကို အိမ်ကွင်း၌ အနိုင်ယူကာ ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ ဖလားခြေစစ်ပွဲတွင် ပထမဆုံးနိုင်ပွဲ ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းအနေ ဖြင့် ယခုပွဲတွင် ပေးဂိုးသုံးဂိုးရှိခဲ့သော် လည်း ကစားသွားသည့် ခြေစွမ်း၊ တိုက်စစ်ကစားပုံနှင့် ကစားသမားများ ၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုကို အသိအမှတ် ပြုရမည်ဖြစ်သည်။ တာဂျစ်ကစွတန် အသင်းသည် ယခုပွဲအရုံးကြောင့် ဒုတိယအကျော့တွင် ဆက်လက်ရန် ကန်ရမည်ဖြစ်သည်။  
စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ သို့ \*

မြန်မာအသင်း တိုက်စစ်မှူးသန်းဝိုင်း တာဂျစ်ကစွတန်အသင်းဘက်သို့ ဂိုးသွင်းရန် ကြိုးပမ်းစဉ်။

## ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုများ ရွေးချယ်ချီးမြှင့်နိုင်ရန် ရုံတင်ဇာတ်ကားများ စတင်ကြည့်ရှုအကဲဖြတ် **စာမျက်နှာ » ၉**

ပြည်သူတွေကို အရည်အသွေးပြည့်ဝတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ဖို့အတွက် ဆရာဝန်တွေရဲ့ အရည်အသွေးမြှင့်တင်လျက်ရှိ အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော ခွဲစိတ်အဖွဲ့က နောက်ဆုံးပေါ်ခွဲစိတ်ကုသ နည်းပညာများ သင်ကြားပေးနေ **စာမျက်နှာ » ၁၀**

ဆီးရီးယားနှင့် အက်စ်-၄၀၀ ခုံးခွင်းစနစ်အရေး အမေရိကန်သမ္မတထရန်နှင့် တူရကီသမ္မတအာဒိုဂန်တို့ ဆွေးနွေး **စာမျက်နှာ » ၁၂**

## (၁၂) လတိုတို အတိုးမဲ့ အရစ်ကျပေးသွင်းနိုင်မည့် Nawaday 4 Storey Shop House



လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ နဝဒေးအိမ်ရာရှိ ၁၈ပေ X ၆၄ပေ ကျယ်ဝန်းသောလူနေဆိုင်ခန်း စီးပွားရေးအဆောက်အဦးဖြစ်ပါသည်။ မြေညီထပ်မှာhall type ဖြစ်၍ဆိုင်ခန်းဖွင့်ရန် သင့်တော်ပါသည်။ပထမထပ်တွင် ဖီးဖိုခန်းပါပြီး ဧည့်ခန်း၊ ထမင်းစားခန်း ပြုလုပ်ရန် သင့်တော်ပါသည်။ ဒုတိယထပ် နှင့် တတိယထပ်တွင် Bed Room များပါပြီး တတိယထပ်နောက်ဘက်တွင်ကျယ်ဝန်းသော ဝရန်တာပါရှိပါသည်။ နေထိုင်ရန်သင့်တော်ရုံသာမက စီးပွားရေးတွဲလုပ်၍ရသော အဆောက်အဦးဖြစ်ပါသည်။

ဖုန်း-၆၅၀၅၃၅၊ ၆၆၆၁၈၃၊ ၆၅၁၄၃၆၊ ၆၆၃၅၇၈ သို့ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။